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روزنامه صبح ایران

    سال بیستم /شماره 4852/ 8 صفحه/4000 تومان

پیشرو
2

وزیر آموزش و پرورش:

در هر جامعه 1.5 تا 3 درصد 
نخبه هستند

2

ناصحی خبر داد؛
53 هزار موسسه طرف قرارداد 

بیمه سلامت

صفحه  3صفحه  2

رئیسی در نشست خبری مشترک با 
نخست وزیر عراق مطرح کرد؛

نسل کشی صهیونیست  ها 
در غزه با حمایت 

مستقیم آمریکا

همزمان با افزایش سطح آلودگی؛

طرح برخورد با خودروهای 
فاقد معاینه فنی آغاز شد

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشت وزارت بهداشت در گفتگو با پیشرو خبر داد؛

برنامه توزیع رایگان شیر در مدارس 
تا چند روز دیگر 

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از برنامه توزیع رایگان 
شیر در مدارس تا چند روز دیگر خبر داد و گفت:برنامه مکمل یاری بازنگری و به دانشگاه های علوم 
پزشکی ابلاغ شد.احمد اسماعیل زاده درباره نتایج نشست دو روزه مدیران دفاتر بهبود تغذیه دانشگاه 
های علوم پزشکی کشور که در ستاد وزارت بهداشت برگزار شد، اظهار داشت: برنامه بسیار خوب امسال 
وزارت بهداشت »کاهش سوء تغذیه کودکان« است که با بودجه ۱.۵ هزار میلیارد تومان با همکاری 

پایتخت، معاون  به خصوص  آلودگی شهرهای کشور  افزایش سطح  با  همزمان 
عملیات ترافیک پلیس راهور از اجرای طرح تشدید برخورد با خودروهای 
بدون معاینه فنی و دودزا و همچنین باطل شدن معاینه فنی خودروهای 
دارای نقص فنی خبر داد.سردار محمدباقر سلیمی طی گفت و گویی 

درباره طرح تشدید برخورد با خودروهای بدون معاینه فنی و دودزا ..

صفحه  3

جذب یک میلیون و 
۱۰۰ هزار عضو جدید 
در سازمان جوانان 

هلال احمر

بند مهم در قرارداد 
امیر قلعه نویی: 

تا جام جهانی 
روی نیمکت

صفحه 6صفحه 3

صفحه 3

)آگهی ارزیابی کیفی02-53( 
)تهیه مصالح و اجرای کامل کارهای ابنیه، تاسیسات مکانیکی و برقی ، 

پروژه احداث ساختمان و محوطه امداد و عملیات گاز ناحیه کشکوئیه ( 
شرکت گاز استان کرمان در نظر دارد فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه )تهیه مصالح و اجرای کامل کارهای ابنیه، 
تاسیسات مکانیکی و برقی ، پروژه احداث ساختمان و محوطه امداد و عملیات گاز ناحیه کشکوئیه( به شماره 2002093۱64000096 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کیفی  تا ارسال 
دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد لازم است 
مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ۱402/08/۱۵می باشد. 
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد. 

مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی:۱402/08/23
 مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی کیفی:۱402/09/07

شرکت گاز استان کرمان واقع در بلوار 22 بهمن - حد فاصل سه راه ادیب با چهار راه  شعبانیه شماره تماس: 3۱326000-034 شماره فکس:034-3323966۱ 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت نجام مراحل عضویت در سامانه:

مرکز تماس: 02۱-4۱934
دفتر ثبت نام: 88969737 و 8۵۱93768      نوبت اول: ۱402/08/۱۵    نوبت دوم: ۱402/08/۱6

روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان

2002093164000096کد فراخوان1402/08/15تاریخ چاپ نوبت اول365مدت زمان اجرا)روز(

6/267/000/000مبلغ تضمین)ریال(1402/08/16تاریخ چاپ نوبت دومیکتعداد مرحله

شناسه آگهی: ۱595۱72  شماره میم الف:-۱

شناسه آگهی: ۱595۱72  شماره میم الف:-۱

نوبت دوم

شرکت گاز ملی ایران  
شرکت گاز استان کرمان 

)سهامی خاص(

آگهي فراخوان مناقصه عمومي یک مرحله اي
سازمان جهادکشاورزي استان مازندران در اجراي قانون برگزاري مناقصات در نظر دارد، پروژه های  مشروحه 
ذیل را با مشخصات و شرایط تعیین شده از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به پیمانکاران واجد شرایط در 
زمینه موضوع مناقصه واگذار نماید، لذا متقاضیان مي توانند جهت دریافت اسناد مناقصه از ساعت ۱2 ظهر روز سه شنبه مورخه ۱402/08/۱6 
لغایت ۱2 ظهر روز شنبه مورخه ۱402/08/20  به آدرس اینترنتی www.setadiran.ir درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 
مراجعه نمایند. مقتضی است قیمت پیشنهادي خود را با رعایت و قوانین و مقررات جاری و مفاد آگهی به همراه اسناد مناقصه و سایر مشخصات 
و ضمائم درخواستی حداکثر تا ساعت ۱2 ظهر روز سه شنبه مورخه ۱402/08/30 در سامانه مذکور بارگذاری نمایند. ضمنأ پاکت »الف« 
)ضمانتنامه شرکت در مناقصه( را باید علاوه بر بارگذاری در سامانه بصورت فیزیکی به دبیرخانه سازمان جهاد کشاورزی استان مازندران واقع 

در ساری، میدان امام بلوار آزادی، جنب پارک آفتاب تحویل و رسید اخذ نمایند.
محل و تاریخ بازگشایي : پاکتها در ساعت 8 صبح روز چهارشنبه مورخه ۱402/09/0۱  به آدرس : ساري، میدان امام، بلوار آزادي، سالن جلسات 

ساختمان شماره ۱ سازمان جهادکشاورزي استان مازندران بازگشایی و قرائت می شود.

نوع تضمین شرکت در مناقصه  :
الف( )ضمانتنامه بانکي و یاضمانت نامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی مورد تایید بانک مرکزی(

اطلاعات کارفرما جهت تهیه تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار به شرح زیر می باشد:
شناسه ملی: ۱400306۵800        کد اقتصادی : 4۱۱3-7746-8498

ب( ارائه اصل فیش واریزي به شماره حساب 40۵3042007۵۵04۱۱ و شماره شبا lR۱70۱000040۵3042007۵۵04۱۱ نزد بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران با شماره شناسه واریز 966۱۵۱0۵3200000000000000000000 به نام حساب تمرکز وجوه سپرده 
سازمان جهاد کشاورزی استان مازندران)سامانه نسیم( در صورت واریز وجه به حساب مذکور حداقل یک ماه زمان جهت عودت مبلغ سپرده 

به شرکت کنندگان لازم است. )در صورت برنده نشدن(.
 ج(  )اوراق مشارکت بی نام تضمین شده(

متقاضیان مي توانند جهت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 33368874-0۱۱ تماس حاصل نمایند.
سازمان جهادکشاورزي استان مازندران

آگهی نوبت اول : روز سه شنبه                                  مورخ     ۱6/ ۱402/08
آگهی نوبت دوم : روز چهارشنبه                            مورخ      ۱7/ 08/ ۱402

آدرس: ساري-بلوار آزادي-جنب پارک آفتاب ساختمان شماره ۱ کد پستي: 93976-48۱48   تلفن: 0۱۱-33364073-6

سازمان جهادکشاورزي 
استان مازندران 

ف
شماره فرخوان  سامانه ردی

مبلغ تضمین شرکت شهرستانبرآورد پایه )ریال(عنوان پروژهستاد
در مناقصه )ریال(

مدت 
اجراء 
)ماه(

سطح /
طول 

)هکتار/
متر(

رشته و 
حداقل 

رتبه مورد 
نیاز

12002004356000009
اجرای طرح مرمت و 

بهسازی آببندان روستای 
برنجده  شهرستان 

محمودآباد 
5 رشته 42 هکتار3 ماه1/628/195/061محمودآباد32/563/901/228

کشاورزي

22002004356000010

احداث ایستگاه پمپاژ و 
عملیات لوله گذاری  جهت 

هدایت آبهای سطحی 
آببندان روستای اسماعیل 

کلا بزرگ

5 رشته -5 ماه892/559/400جویبار17/851/187/998
کشاورزي 

نوبت اول

سرمقاله
چرا بانک مرکزی به دنبال ریال دیجیتال است

محمد شهابی
پول دیجیتال پدیده ای است که با ظهور فناوری های جدید در حوزه پولی و بانکی 
مورد توجه بانک های مرکزی قرار گرفت. این نوع پول در کنار پول نقد فیزیکی و 
ذخایری که بانک ها در بانک مرکزی نگهداری می کنند به عنوان شکل سوم پول 
بانک مرکزی به صورت دیجیتال، منتشر و بدهی مستقیم بانک مرکزی محسوب 
می شود.سال 2009 بود که با ظهور بیت کوین انقلابی در حوزه رمزینه دارایی ها 
و استفاده از ایده و فناوری پول های غیرمتمرکز ایجاد شد. رمزینه دارایی ها که 
توسط نهادهای دولتی خلق نشده بودند نماینده یک موجودیت بر بستری دیجیتال، 
غیرمتمرکز و شفاف هستند که از اصول رمزنگاری برای قوام خود بهره می برند. رمز 
ارز می تواند یک ارزش مجازی یا واقعی را نمایندگی کند و از این رو، یک نوع دارایی 
مالی دیجیتال است که می تواند تحت شرایطی برخی کارکردهای پول را نیز داشته 
باشد.بانک های مرکزی نیز برای دستیابی به منافع حاصل از این تغییرات و افزایش 
کارایی سیستم های پرداخت به این سمت رو آوردند و تحقیقات در این زمینه از 
سال 20۱4 و از سوی بانک مرکزی انگلیس آغاز شد. در حال حاضر طبق آخرین 
گزارش بانک تسویه بین الملل بر اساس یک نظرسنجی در سال 202۱، 86 درصد 
از بانک های مرکزی به طور فعال در حال تحقیق درباره رمز پول بانک مرکزی، 60 
درصد در حال آزمایش این فناوری و ۱4 درصد در حال استقرار پروژه های آزمایشی 
معین در این حوزه می باشند.این نوع پول برای بانک های مرکزی امتیازاتی دارد؛ 
انتشار این نوع پول، امکان خلق پول را از بین می برد. همچنین زمینه های ایجاد و 
گسترش پایه های اقتصاد دیجیتال و بهره مندی از سایر مزایای آن، اعم از کاهش 
هزینه تولید و انتشار اسکناس و مسکوک، کاهش هزینه تراکنش های بانکی، افزایش 
دقت طرح های حمایت از اقشار آسیب پذیر و بخش های مختلف اقتصادی، افزایش 
شفافیت در مبادلات و در نتیجه بهبود نظارت های مرتبط را برای بانک های مرکزی 
فراهم می کند.ظهور این نوع دارایی در بستر فن آوری دفتر کل توزیع شده صورت 
گرفت. این فن آوری، اساساً یک پایگاه داده است که مبتنی بر مفهوم تمرکز زدایی، 
بین رایانه های مختلف به اشتراک گذاشته می شود و یک محیط غیر متمرکز را به 
جای یک نهاد متمرکز ایجاد می کند. طراحی چنین ساختاری موجب قطع وابستگی 
کاربران به نهاد مرکزی متولی پایگاه داده می شود. این مفهوم کلی موجب توسعه 
فن آوری های دیگری شد که فن آوری بلاکچین، از معروف ترین آن هاست. بلاکچین 
روشی برای ذخیره سازی و تأیید تعاملات به روش غیرمتمرکز است که بازیگران آن 

به سوابق تعاملات دسترسی کامل دارند ولی امکان تغییر آنها را ندارند.در حالی که 
راهکارهای غیرمتمرکز پرداخت در دنیا در حال فراگیرتر شدن هستند؛ در طول 
چند سال گذشته راهکارهای نیمه متمرکز به عنوان نسل جدیدی از محصولات 
مبتنی بر زنجیره بلوک موردتوجه بسیاری قرار گرفته اند که از مهمترین آنها می توان 
به زنجیره بلوک سازمانی و پول دیجیتال بانک مرکزی اشاره کرد. فعالان حوزه 
زنجیره بلوک نیمه متمرکز بر این باور هستند که می توان با محدودسازی برخی 
از ویژگی های زنجیره بلوک، مقداری تمرکزگرایی را نیز در محصولات آن گنجاند. 
درواقع هدف کلی زنجیره بلوک های نیمه متمرکز، بهره مندی حداکثری از امتیازات 
مهم فن آوری زنجیره بلوک با درجه ای از تمرکزگرایی کنترل شده است. در این 
بستر امکان معرفی پول دیجیتال بانک مرکزی به عنوان پول الکترونیکی انحصاری 
و منتشره توسط بانک مرکزی فراهم می شود که از آن می توان برای مبادلات بدون 
واسطه استفاده کرد.بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران نیز مانند سایر بانک های 
مرکزی دنیا در این مسیر وارد شده و پدیده پول دیجیتال بانک مرکزی که »ریال 
دیجیتال« نام گرفته را به عنوان یکی از راهکارهای ارائه شده نیمه متمرکز زنجیره 
بلوکی معرفی کرده است. توسعه »ریال دیجیتال« می تواند گامی بلند در راستای 
بهره مندی از منافع فن آوری زنجیره بلوک در حوزه پرداخت باشد.ریال دیجیتال در 
واقع اسکناسی است که به صورت الکترونیکی توسط بانک مرکزی منتشر می شود 
و مانند انواع پول در کشور می توان از آن برای خرید کالا و خدمات، انتقال پول و 
… استفاده کرد.با راه اندازی ریال دیجیتال بانک مرکزی، عموم مردم قادر خواهند 
بود تا از طریق تبدیل اسکناس ها و یا سپرده هایشان نزد بانک ها به ریال دیجیتال، 
مقادیر مشخصی پول دیجیتال دریافت و در کیف پول الکترونیکی خود نگهداری 
کنند. کاربران پس از دریافت و نصب کیف پول ریال دیجیتال می توانند نسبت 
به ارسال و دریافت امن آن به صورت فرد به فرد اقدام کنند.ریال دیجیتال بانک 
مرکزی پس از انتشار و عرضه، همتای اسکناس خواهد بود و امکان خرید، انتقال و 
… را دارد. همچنین از آنجا که ماهیت آن، عیناً همان ریال جاری کشور است، لذا 
هر واحد ریال دیجیتال معادل یک ریال ارزش گذاری می شود.از فواید این نوع پول 
برای مشتریان می توان به انتقال آنی وجوه بدون نیاز به عملیات تسویه، دریافت آنی 
وجوه در کیف تجاری و کارمزد بسیار کمتر در نقل و انتقالات عادی وجوه اشاره 
کرد. حتی انتقال ریال دیجیتال از یک کیف ریال دیجیتال شخصی به کیف ریال 
دیجیتال شخصی دیگر بدون ارائه سایر خدمات، مستلزم پرداخت کارمزد نمی باشد. 
همچنین امکان تبدیل یک به یک ریال دیجیتال به سایر انواع پول رایج کشور از 
جمله اسکناس وجود دارد.مقررات انتشار ریال دیجیتال بانک مرکزی در دی ماه 
۱400 توسط شورای پول و اعتبار تصویب شد و اجرای این طرح به صورت آزمایشی 

از شهریور ماه آغاز می شود.

چرا باید منتظر یک تحول بزرگ 
در حمل و نقل عمومی تهران باشیم؟

آگهي مناقصه عمومي تک مرحله ای 
خرید و اجرا و راه اندازی آسانسور ساختمان 

اداری سازمان سیما و منظر
موضوع آگهي: مناقصه عمومي تک مرحله ای خرید و اجرا و راه اندازی آسانسور ساختمان اداری سازمان سیما و منظر

مبلغ و نوع سپرده شرکت در مناقصه: مبلغ ضمانت شرکت در مناقصه به صورت مقطوع به میزان   ۵30.000.000 ریال مي باشد که مي 
تواند به صورت واریز به حساب 20۱8733۵04 به شماره شبای 880۱800000000020۱8733۵04 بانک تجارت امام خمینی)ره( یزد و یا 
به صورت ضمانت نامه بانکي در وجه حساب مذکور به شناسه ملی ۱4000299987 و یا اوراق مشارکت بي نام باشد.)تأییدیه   ضمانت نامه   

بانکی الزامی می باشد.(
مبلغ و نوع سپرده انجام تعهدات: مبلغ ضمانت انجام تعهدات در هنگام  عقد  قرارداد  معادل  ۱0 درصد  مبلغ   قرارداد  مي باشد.

نحوه تأمین اعتبارپروژه: پروژه از محل بودجه سال۱402 شهرداری یزد تأمین اعتبار می شود. 
مهلت خرید و تحویل اسناد: زمان خرید اسناد مناقصه از تاریخ ۱402/08/۱6  تا تاریخ ۱402/08/23   و حداکثر تاریخ ارائه پیشنهاد قیمت 
در سامانه ستاد)سامانه تدارکات الکترونیکی دولت( به آدرسsetadiran.ir و تسلیم مدارک)ضمانت نامه بانکی( به دبیرخانه محرمانه حراست 
شهرداری یزد تا پایان وقت روز جمعه مورخ  ۱402/09/03   باشد و کلیه پیشنهادات در ساعت 8 روز شنبه مورخ ۱402/09/04   در دفتر 

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری یزد مفتوح و با حضور اعضاء تصمیم گیری خواهد شد.
محل انجام کار: سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری یزد                                

setadiran.ir  محل دریافت اسناد: سایت 
قیمت و زمان فروش اسناد: مبلغ فروش اسناد ۱/۵00/000 ریال به صورت واریز نقدي به حساب شماره 790۱800000000020۱80۵4666  

نزد بانک تجارت  سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است. 
به پیشنهادهاي فاقد سپرده  و امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتي که بعد از انقضاي مدت  مقرر  واصل شود، سپرده هاي مخدوش و کمتر 

از میزان مقرر، چک شخصي و  نظایر آن مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
 تمامی متقاضیان  می بایست قبل از واریز وجه جهت خرید اسناد، با مراجعه به  سایت  setadiran.ir فرم پیش خرید اسناد را دریافت و 

مطالعه نمایند.
درصورت عدم رعایت این بند و واریز وجه، شهرداری نسبت به استرداد این وجه هیچ گونه مسئولیتی ندارد. 

چنانچه برندگان اول تا دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده هاي آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 
شهرداري در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف شهرداری یزد موضوع ماده ۱0 آیین نامه معاملات شهرداری های مراکز استان ها می باشد.
 هزینه چاپ و نشر آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد.

روابط عمومی سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری یزد

 
 

شناسه آگهی: ۱6۰۰884      
شماره میم الف: -۱



2 روزنامه           پیشروروزنامه
خبر

رویداد
سه شنبه 16 آبان  1402/شماره 4852 
7 نوامبر 2023/ 22  ربیع الثانی 1445

یادداشت

رییس جمهور  نیایش:  مجتبی  سید 
که  غزه  در  هولناک  جنایت  گفت: 
از  برخی  و  آمریکایی ها  حمایت  با 
کشورهای اروپایی انجام می شود باید 

متوقف شود.
رییسی  ابراهیم  سید  الاسلام  حجت 
رییس جمهور در نشست خبری خود 
با محمد شیا از سودانی نخست وزیر 
به  عراق  وزیر  نخست  از  گفت:  عراق 
آنکه در  نیز  ایران و  خاطر حضور در 
حوزه امنیتی قراردادهای دو کشور را 
مورد  و  کردستان  اقلیم  خصوص  در 

اجرا قرار دادند سپاسگزاری می کنم.
وی افزود: اجرای این قرار داد امنیتی 
ارتقا  و  مرزها  امنیت  افزایش  موجب 
امنیت دو کشور خواهد شد و دست 

ضد انقلاب را از مرزهای دو کشور دور 
می کند و امیدوارم کامل مورد اجرا قرار 

گیرد.
رییس جمهور اظهار داشت: در حوزه 
به  تجاری  روابط  توسعه  اقتصادی 
مرزی  شهرک های  توسعه  خصوص 
دو کشور برای افزایش تولید و تجارت 
پیگیری  باید  که  است  اهمیت  حائز 

شود.
از  است  لازم  همچنین  افزود:  وی 
برای  تلاش  برای  عراق  وزیر  نخست 
بصره  به  شلمچه  ریلی  خط  تکمیل 
برای دو کشور منافع  تشکر کنم که 

بسیار زیادی را خواهد داشت.
حجت الاسلام رییسی در ادامه گفت: 
موضع دو کشور در خصوص موضوع 

این  مردم  مظلومیت  و  فلسطین 
کشور مشترک است. در این خصوص 
همکاری های دو کشور از قبل از این 
جنگ نیز وجود داشته است و مواضع 
مشترک ما در موضوع فلسطین مورد 

توجه هر دو کشور است.
زودتر  هرچه  باید  داد:  ادامه  وی 
بمباران ها قطع شود و هرچه سریع تر 
آتش بس ایجاد و امداد و کمک به مردم 

مظلوم و مقتدر غزه صورت گیرد.
این  است  لازم  گفت:  رییس جمهور 
جنایت هولناک در غزه و علیه بشریت 
که نسل کشی و کودک کشی که به 
دست رژیم صهیونیستی و با حمایت 
کشورهای  از  برخی  و  آمریکایی ها 

اروپایی انجام می شود متوقف شود.

صهیونیستی  رژیم  کرد:  تصریح  وی 
می خواهند  آمریکایی ها  و  فروریخته 
این شکست  دارند.  نگه  پا  سر  را  آن 
مفتضحانه رژیم صهیونیستی را جنایت 

علیه بشریت نمی تواند جبران کند.
داشت:  اظهار  رییسی  الاسلام  حجت 
و  خدا  برابر  در  اسلامی  کشورهای 
آنانی که به تاریخ و به وجدان بشری 
مسئول هستند.وی بیان کرد: ما از هر 
اقدامی که در سطح کشورهای  گونه 
برای  المللی  بین  و  منطقه  اسلامی، 
و  صهیونیستی  رژیم  بازدارندگی 
هیات حاکمه امریکا از قتل و کشتار 
غزه  مقتدر  و  مظلوم  بی گناه،  مردم 
انجام شود، حمایت می کنیم و در این 

خصوص همکاری خواهیم کرد.

رئیسی در نشست خبری مشترک با نخست وزیر عراق مطرح کرد؛

شفیعی :نسل کشی صهیونیست  ها در غزه با حمایت مستقیم آمریکا
ظرفیت های اقتصادی افغانستان برای 

ایران حائز اهمیت است
یک کارشنان مسائل بین الملل گفت: افغانستان دارای 
ظرفیت های اقتصادی ست که برای ایران و به ویژه بخش 
خصوصی حائز اهمیت است.نوذر شفیعی با اشاره به سفر 
هیات بلندپایه با حضور تعدادی از وزرا و مقامات سیاسی 
و  ایران  داشت:  اظهار  ایران،  به  افغانستان  اقتصادی  و 
یکدیگر  همسایه  جغرافیایی  جبر  حکم  به  افغانستان 
هستند و در همه شرایط درجه ای از همکاری و روابط 
ایران و  به  این موضوع فقط منحصر  البته  را دارند که 
افغانستان نیست بلکه اغلب کشورها با همسایگان خود 
همکاری دارند.وی ادامه داد: با توجه به اینکه حکومت 
طالبان از طرف جامعه جهانی به رسمیت شناخته نشده 
است، بنابراین تنها امید این کشور ارتباط با همسایگان 
است.کارشناس مسائل شبه قاره افزود: ایران در گذشته 
روابط اقتصادی را با افغانستان تنظیم کرده و به خصوص 
بخش خصوصی ایران منافعی را در افغانستان به لحاظ 
تا  هاست  دولت  وظیفه  لذا  می کند  تعقیب  اقتصادی 
فراهم  اقتصادی  کارهای  اینگونه  انجام  برای  را  شرایط 
کند.شفیعی با بیان اینکه رسیدن فصل سرما چالش های 
بسیاری را برای مردم این کشور به همراه خواهد داشت، 
عنوان کرد: با توجه به وضعیتی که در حال حاضر مردم 
افغانستان دارند و همچنین سفر هیات اقتصادی طالبان 
ایران  آنها وجود دارد که  از طرف  انتظار  این  ایران،  به 
این  البته  کرد:  تاکید  کند.وی  باز  را  اقتصادی  فضای 
امر مطلقاً به معنی به رسمیت شناختن طالبان نیست 
چرا که اغلب کشورها قبل از اینکه بخواهند وارد روابط 
رسمی شوند معمولاً درجه ای از روابط را برای حل مسائل 
خودشان در پیش می گیرند که اصطلاحاً شناسایی دِفاکتو 
)شناسایی موقتی( قلمداد می شود.کارشناس مسائل شبه 
قاره تصریح کرد: شناسایی دِفاکتو به معنای شناسایی 
رسمی نیست بلکه فقط برای برقراری کانال هایی جهت 
حل بعضی از مشکلات است.شفیعی ادامه داد: بنابراین 
برای  که  است  اقتصادی  ظرفیت های  دارای  افغانستان 
ایران و به ویژه بخش خصوصی حائز اهمیت است. این 
راه  سر  بر  که  موانعی  می تواند  که  است  فرصتی  سفر 
بردارد. را  دارد  وجود  تجاری  و  اقتصادی  همکاری های 

وی بیان کرد: با توجه به اینکه افغانستان دائماً درگیر 
جنگ بوده هیچگاه فرصت این را نداشته که ظرفیت های 
اقتصادی خود را از حالت بالقوه به بالفعل تبدیل کند.

کارشناس مسائل شبه قاره گفت: افغانستان یکی از منابع 
غنی کشاورزی بخصوص در حوزه باغی را دارد.وی با بیان 
اینکه افغانستان در حوزه معادن نیز یکی از غنی ترین 
کشورهاست، گفت: این کشور در حوزه سنگ آهن، مس 
و سایر سنگ های قیمتی دیگر نیز غنی است.شفیعی 
اظهار کرد: در حال حاضر این کشور یک بازار خوب برای 
تاکنون  البته  است.  ایرانی  کالاهای  مصرف  برای  ایران 
ایران از فرصت اقتصادی موجود در افغانستان استفاده 
نکرده و تمام تلاش های ایران بیشتر در جهت ثبات و 
امنیت این کشور بوده است.وی عنوان کرد: بنابراین با 
توجه به اینکه فرصت های اقتصادی افغانستان برای ایران 
فرصت های  منظر  از  کشورها  از  بسیاری  و  است  مهم 
بخاطر  ایران  اما  نگاه می کنند،  این کشور  به  اقتصادی 
چالش های متعددی که مردم افغانستان مواجه هستند 
هر مسیری که بتواند به حل چالش های مردم افغانستان 
منجر شود، همکاری می کند.کارشناس مسائل شبه قاره 
گفت: ایران یک سیاست اصولی نیز دارد و آن اینکه نگاه 
توسعه محور به افغانستان دارد چرا که معتقد است اگر 
افغانستان توسعه یابد بسیاری از چالش هایی که منشا 
داخلی دارد نیز برطرف خواهد شد.شفیعی خاطر نشان 
کرد: بنابراین در امر توسعه یک کشور مهمترین عنصر، 
مسائل اقتصادی است. هرگونه کمکی از طرف ایران به 
جامعه افغانستان، صرف نظر از هر نوع حکومتی که در این 
کشور برقرار است با هدف کمک به توسعه افغانستان و 
به تبع آن کمک به صلح و امنیت در افغانستان است.وی 
ادامه داد: در شرایط امروزی دو سوم مردم افغانستان زیر 
خط فقر زندگی می کنند و معاش آنها بزرگترین دغدغه 
برای کشورهای همسایه و سازمان های بین المللی است.

شفیعی گفت: با توجه به سیاست خارجی مردم محور، 
ایران می تواند ذهنیت مثبتی را در این کشور ایجاد کند 

کمااینکه در گذشته نیز این چنین بوده است.

جزییات لایحه برنامه هفتم توسعه؛
مجلس با افزایش نرخ مالیات بر ارزش 

افزوده مخالفت کرد
سیده فاطمه میری: نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با افزایش یک درصدی نرخ مالیات بر ارزش افزوده در 
طول اجرای قانون برنامه هفتم توسعه مخالفت کردند.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی در 
لایحه  تلفیق  کمیسیون  گزارش  بررسی  ادامه  جریان 
برنامه هفتم توسعه، بند )پ( ماده ۲۷ لایحه را حذف 
کردند.در این بند آمده بود: نرخ موضوع ماده )۷( مالیات 
بر ارزش افزوده در سال دوم برنامه، یک واحد درصد تا 
سقف ده درصد )۱۰%( به عنوان مالیات سهم دولت اضافه 
می شود. منابع حاصل از این موضوع متناسب با شاخص 
و صرف طرح های  توزیع شده  استان ها  میان  جمعیت 
اولویت طرح های نیمه تمام مدارس  با  عمرانی استانی 
سلامت،  سازی(،  مقاوم  و  بازسازی  تخریب،  )احداث، 
آب و راه می شود. منابع مذکور مازاد بر اعتبارات عمرانی 
بودجه های سنواتی است.بر اساس ماده ۷ قانون مالیات 
بر ارزش افزوده، نرخ مالیات و عوارض کالاها و خدمات 
مطابق با مأخذ موضوع ماده ۵ این قانون، به استثنای 
کالاهای خاص که نرخ آنها در ماده ۲۶ این قانون تصریح 
قالیباف  باقر  شده، ۹ درصد است.گفتنی است، محمد 
در جریان بررسی این موضوع، گفت: دولت افزایش نرخ 
مالیات بر ارزش افزوده را در طول اجرای برنامه هفتم 
توسعه ۴ درصد پیش بینی کرده بود.وی تاکید کرد: البته 
هیچ کدام از کالاهای اساسی که وارد کشور می شود، نه 
تنها مالیات بر ارزش افزوده شامل آنها نمی شود بلکه سود 
بازرگانی و گمرکی آنان نیز صفر است. همچنین بیش از 
۷۵ درصد از کالاهای اساسی که مردم استفاده می کنند، 
نمی شود.رئیس  افزوده  ارزش  بر  مالیات  شامل  اصلًا 
خاص  کالاهای  کرد:  تصریح  اسلامی  شورای  مجلس 
که افرادی که توان مالی بیشتری دارند و از آن استفاده 
می شود.در  افزوده  ارزش  بر  مالیات  مشمول  می کنند، 
ادامه، نمایندگان مجلس شورای اسلامی با حذف این بند 

از لایحه برنامه هفتم توسعه موافقت کردند.

رئیس  اول  معاون  شجاعی:  رحمان 
چین  و  ایران  تجاری  همایش  در  جمهور 
موانع  هستیم  مصمم  گفت:  شانگهای،  در 
موجود در مسیر همکاری شرکت های ایرانی 
و چینی را برطرف کنیم و بستر لازم برای 
روابط با ثبات و پرمنفعت برای هر دو طرف 

را فراهم آوریم.
جریان  در  محلی  وقت  به  مخبر  محمد 
سفر به شانگهای در همایش تجاری ایران 
حضور  با  و  پریموس  هتل  در  که  چین  و 
برگزار  کشور  دو  اقتصادی  فعالان  و  تجار 
شد، اظهار داشت: سفر تاریخی جناب آقای 
در  چین  خلق  جمهوری  به  رئیسی  دکتر 
فوریه سال جاری و ملاقات ایشان با آقای 
شی جین پینگ رئیس جمهور محترم کشور 
دوست، جمهوری خلق چین، به واقع فصل 
جدیدی از روابط رو به گسترش ایران و چین 

در غرب و شرق قاره آسیا را رقم زد. 
وی  افزود: بی تردید اراده و تأکید رهبران دو 
کشور بر تعمیق هرچه بیشتر مناسبات، ما 
را موظف ساخته است تا تمام تلاش خود 
را برای اجرا کردن این مهم، معمول داریم. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
ایران،  دولت  راهبردی  و  استراتژیک  نگاه 
توسعه و تعمیق روابط با کشورهای همسایه، 
عضو  کشورهای  و  بریکس  گروه  و  هدف 
خصوص  به  و  شانگهای  همکاری  سازمان 
البته  کرد:  تصریح  است،  چین  کشور 
ضرورت گسترش روابط اقتصادی و تجاری 
مبنای  بر  هدف،  و  همسایه  کشورهای  با 
شناخت دقیق از ظرفیتها و مزیت های این 

کشورها استوار است. 
ایران  اسلامی  جمهوری  داد:  ادامه  مخبر 
امروز دستاوردهای بسیار ارزشمند و بعضا 
یک  عنوان  به  و  دارد  را  فردی  به  منحصر 
قدرت بانفوذ و تعیین کننده منطقه ای برای 

دوست و دشمن شناخته شده است.
وی خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران 
از نظر مجموع ذخایر شناخته شده نفت و 
گاز رتبه اول جهان است و از نظر تنوع و 
ذخایر قابل برداشت رتبه هفتم جهان و اگر 
عملیات اکتشافی کامل انجام شود رتبه سوم 

را در اختیار دارد. 
معاون اول  رئیس جمهور موقعیت سرزمینی 
کریدورهای  نظر  از  را  ایران  راهبردی  و 
موقعیتی  غرب،   - شرق  و  شمال-جنوب 
منحصر به فرد دانست و اظهار داشت: در 

صورت سرمایه گذاری و تکمیل زیرساختها، 
بسیار از کشورهای جهان، از آسیای جنوب 
شرقی تا اروپا و کشورهای همسایه، از مزایای 
آن می توانند برخوردار شوند و با توجه به 
سواحل دریای خزر، خلیج فارس و دریای 
عمان و نگاه اقتصادی دریا محور، امکان خلق 

ثروت، اشتغال، تولید و واردات وجود دارد.
در  ایران  اسلامی  جمهوری  افزود:  مخبر   
راستای تقویت صلح، ثبات، امنیت در منطقه 
و دستیابی به همگرایی پایدار، در تلاش است 
تا با بهره گیری از ظرفیت های اقتصادی و 
موقیعت سرزمینی در مواصلات و ترانزیت، 
به تقویت مناسبات تجاری خود با کشورهای 
هدف به خصوص چین بپردازد. قرار گرفتن 
بر سر چهارراه مسیرهای ترانزیتی، از جمله 
کریدورهای شمال- جنوب و مسیر ترانزیتی 
چابهار - آسیای میانه، کریدور شرق - غرب 
به  دسترسی  چین،  -راه  کمربند  ابتکار  و 
آب های آزاد از طریق خلیج فارس، دریای 
بندرهای  بودن  دارا  و  دریای خزر  و  عمان 
بندر  چابهار،  بندرعباس،  نظیر  کلیدی 
امام، امیر آباد و کاسپین، این امکان را در 
اختیار  ایران قرار داده است که بتواند شریک 
کشورهای  همه  برای  پایداری  و  مناسب 

دوست خصوصا چین باشد.
برای  اسلامی  جمهوری  آمادگی  از  وی 
صادرات شیلات و محصولات کشاورزی به 
های  بخش  کرد:  تصریح  و  داد  خبر  چین 
باید  ها  زمینه  این  در  دو کشور  خصوصی 
فعال تر شوند و همکاری های خود را ارتقا 
دهند.  مخبر اضافه کرد: در این ارتباط باید 
های  همکاری  مشترک  کارگروه  ایجاد  در 
کشاورزی و شیلاتی دو کشور تسریع شود 
ضمن آنکه بستر و امکان لازم برای انتقال 
فن آوری به داخل در حوزه کشاورزی، آبیاری 

و دامپروری از کشور چین وجود دارد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به وجود 
زمینه استفاده از فرصت های سرمایه گذاری 
مشترک در حوزه های دانش بنیان، واکسن 
تولید  خط  اندازی  راه  و  گذاری  سرمایه  و 
بر ضرورت  از کشورها،  برخی  در  مشترک 
های  آوری  فن  زمینه  در  همکاری  توسعه 
فناوریهای  آب،  منابع  مدیریت  با  مرتبط 
انرژی  تولید  زیست،  محیط  با  مرتبط 
ضایعات  از  انرژی  تولید  تجدیدپذیر،  های 
انتقال  ای،  حرفه  و  فنی  آموزش های  و 
تکنولوژی های دانش بنیان به ایران به ویژه 

فناوری سبز تاکید کرد.
حضور  لزوم  بر  تاکید  با  همچنین  مخبر   
خصوصی  بخش  اقتصادی  فعالان  جدی 
المللی  بین  های  نمایشگاه  در  ایرانی 
تخصصی در چین، تدوین و تعریف سازوکار 
حقوقی حل اختلافات تجاری، اظهار داشت: 
ایجاد خط سبز گمرکی برای توسعه تجارت 
برند  محصولات  صادرات  توسعه  چین،  با 
حلال، توجه به استفاده از ظرفیت تجارت 
برای فروش کالاهای  فرامرزی  الکترونیکی 
ایرانی در بازارهای جهانی، به ویژه در کشور 
چین - با توجه به صفر بودن تعرفه کالاها در 
بستر تجارت الکترونیک فرامرزی - باید در 

دستور کار مشترک طرفین قرار گیرد.
توجه  قابل  ظرفیت  کرد:  خاطرنشان  وی 
بخش  در  کشور  دو  شرکت های  همکاری 
در  گذاری  سرمایه  طریق:  از  گاز  و  نفت 
میادین  بر  تأکید  با  نفتی  میادین  توسعه 
مشارکت  گازی،  میادین  توسعه  مشترک، 
راهبردی سه جانبه ایران – چین - پاکستان 
گاز،  انتقال  و   )IP( پی  آی  پروژه  در 
مشارکت راهبردی سه جانبه ایران - چین- 
ترکمنستان جهت سواپ گاز از ترکمنستان 
احداث  در  ایران  پروژه  مکران،  سواحل  به 
ان  ال  اولویت  با  مجتمع های گاز طبیعی 
واردات  برای  بسترسازی  و   )LNG( جی 
LNG و سرمایه گذاری شرکت های چینی 
در صنعت پتروشیمی ایران باید مورد اهتمام 

ویژه قرار گیرد. 
اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
جمهوری اسلامی ایران ظرفیت های بالایی 
در زمینه صدور خدمات فنی و مهندسی و 
همچنین همکاری در حوزه فناوری های نو 
از همکاری ها و سرمایه  و  برخوردار است 
گذاری مشترک در این زمینه نیز استقبال 
می کند، گفت: برای همکاری شرکت های 
خودروسازی بزرگ ایران با طرف های چینی 
آمادگی داریم و برای گسترش همکاری ها 
در سطح تولید مشترک و انتقال تکنولوژی 
معادن  آلات،  ماشین  حوزه  در  بالاخص 
الگوهای  تعریف  لزوم  و  معدنی  صنایع  و 
آلات،  ماشین  خرید  از  همکاری  مختلف 
انتقال  تا  مشترک  تولید  و  گذاری  سرمایه 
تکنولوژی باید گام هایی عملی تعریف گردد.

 مخبر تصریح کرد: ما انتظار داریم که دولت 
چین شرکت های نفتی بزرگ خود را برای 
حضور و سرمایه گذاری مشترک در پروژه 

های نفت و گاز ایران تشویق نماید ضمن 
برای  نیز  ایرانی  بزرگ  شرکت های  آنکه 
به  ایرانی  بنیان  دانش  محصولات  صادرات 

چین آمادگی کامل دارند. 
اندازی مرکز  راه  به  با توجه  ادامه داد:  وی 
توسعه صادرات محصولات دانش بنیان در 
چین در سال ۲۰۱۴، برگزاری نشست های 
تجاری – فن آوری با هدف توسعه بسترهای 
توسعه  و  بنیان  دانش  وارداتی شرکت های 
صادرات ۵۰ شرکت دانش بنیان ایرانی در 
حوزه های مواد پیشرفته، الکترونیک، دارو و 
تجهیزات پزشکی به چین، برگزاری نشست 
تجاری مشترک بین شرکت های دانش بنیان 
ایرانی و شرکت های چینی توصیه می شود.

گفتنی است وزیر صنعت، معدن و تجارت 
و  ایران  دیرینه  روابط  همایش  این  در  نیز 
چین را مثبت ارزیابی کرد و گفت: این روابط 
امروز بیش از هر زمان دیگر پتانسیل رشد و 
توسعه دارد و فرصت های متعددی پیش 
دو  اقتصادی  رشد  و   تجارت  تسهیل  روی 

کشور قرار دارد. 
عباس علی آبادی همچنین بر لزوم توسعه 
و  کرد  تاکید  چین  و  ایران  میان  تجارت 
گفت: ایران از تجربیات و دستاوردهای قابل 
برخوردار  مختلف  های  زمینه  در  توجهی 
است که برای تجار و بازرگانان چینی جذاب 

خواهد بود.
در این مراسم محسن بختیار سفیر ایران در 
برای معرفی  را فرصتی  این نشست  چین، 
برشمرد  کشور  دو  اقتصادی  های  ظرفیت 
و تاکید کرد سفارت ایران با همه توان در 
راستای توسعه همه جانبه مناسبات تجاری 

تهران-پکن حرکت خواهد کرد.
همچنین مدیرعال دو شرکت پتروشیمی و 
پلیمری نیز در این همایش هرکدام گزارشی 
از وضعیت و ظرفیت تولید شرکت خود ارائه 
کردند.در این مراسم مدیرعامل یک شرکت 
چینی فعال در زمینه فناوری اطلاعات هم 
در  شرکت  این  توانمندی های  از  گزارشی 
زمینه بررسی، یکپارچه سازی و دیجیتالی 
کردن داده با استفاده از هوش مصنوعی و 

نوآوری در حوزه فروش ارائه کرد.
همچنین پس از این نشست عالی، تعدادی 
از مدیران شرکت های بزرگ چینی بصورت 
دوجانبه درخصوص پیشنهادات و پروژه های 
مشترک با معاون اول رئیس جمهور به گفتگو 

پرداختند و تفاهمات خوبی حاصل شد.

مخبر: 

فصل جدیدی از روابط تجاری ایران و چین آغاز شده است

نمایندگان  مصوبه  اساس  بر  حاجیان:  پریا 
کشت های  مصرفی  آب  تعرفه  مجلس، 
کشاورزی،  شهرک های  در  گلخانه ای 
نهالستان ها و ایستگاه های تولید بذر و نهال 
و پارک های جنگلی در طول اجرای برنامه 
فعالیت های  مصوب  نرخ  به  توسعه  هفتم 
در  می شود.نمایندگان  محاسبه  کشاورزی 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی تبصره ۲  
بند ت ماده ۳۳ لایحه برنامه هفتم توسعه را 

به تصویب رساندند و بر این اساس تعرفه آب 
مصرفی کشت های گلخانه ای در شهرک های 
کشاورزی، نهالستان ها و ایستگاه های تولید 
طول  در  جنگلی  پارک های  و  نهال  و  بذر 
مصوب  نرخ  به  توسعه  هفتم  برنامه  اجرای 
می شود. محاسبه  کشاورزی  فعالیت های 

تبصره ۲  - تعرفه آب مصرفی کشت های 
کشاورزی،  های  شهرک  در  ای  گلخانه 
نهالستان ها و ایستگاه های تولید بذر و نهال 

و پارک های جنگلی سازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری کشور به نرخ مصوب فعالیت های 
کشاورزی محاسبه می گردد و مجتمع ها و 
شهرک های کشاورزی از مزایای مندرج در 
ماده )۸۱( قانون الحاق برخی مواد به قانون 
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت )۲(بهره 
مند می شوند.بر اساس ماده )۸۱( قانون الحاق 
برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات 
مالی دولت )۲(؛  وزارتخانه های نیرو، نفت و 

ارتباطات و فناوری اطلاعات مکلفند، نسبت 
به تأمین آب، برق، گاز و امکانات مخابراتی 
شهرک ها و نواحی صنعتی و مناطق ویژه 
اقتصادی تا درب واحدهای صنعتی و معدنی 
و  صنعتی  نواحی  و  ها  شهرک  در  مستقر 
معدنی و منطقه ویژه اقتصادی اقدام کنند. 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور موظف 
بودجه  لوایح  در  را  نیاز  مورد  اعتبار  است 

سنواتی به این منظور پیش بینی کند.

تعرفه آب مصرفی کشت های گلخانه ای به نرخ مصوب فعالیت های کشاورزی محاسبه می شود

ایران  سلامت  بیمه  سازمان  مدیرعامل 
هزار   ۵۳ طریق  از  سلامت  گفت:بیمه 
شدگان  بیمه  به  قرارداد  طرف  موسسه 

خدمات ارائه می می کند.
بیمه  افزود: خدمات  ناصحی  محمدمهدی 
مردم  برای  اخیر  سال   ۲ در  که  سلامت 
ارزشمند  بسیار  شده  اجرایی  و  ترسیم 
است، چون چتر بیمه ای برای ۴۴ میلیون 
اقشار آسیب پذیر و کم  از  نفر که عمدتاً 
درآمد جامعه هستند، گسترش پیدا کرده 
و حمایت های جدی از آنها با هدف کاهش 
پرداختی از جیب و حفاظت مالی صورت 
گرفته است.مدیرعامل سازمان بیمه سلامت 
ایران، با اشاره به اینکه چتر پوشش بیمه ای 
ادامه  است،  کرده  پیدا  افزایش  خدمات  و 
داد: بیمه سلامت در بحث بیماران خاص 

ایجاد  با  و  کرد  ورود  هم  العلاج  صعب  و 
صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج 
طبق مصوبه مجلس، پرداختی از جیب این 

بیماران کاهش پیدا کرده است.
وی با بیان اینکه بیمه شدگان سازمان بیمه 
مورد  دولتی  مراکز  به  مراجعه  با  سلامت 
حمایت جدی قرار می گیرند، تصریح کرد: 
در این مراکز حداقل ۹۰ درصد هزینه های 
مددجویان  برای  و  شده  پرداخت  بستری 
کمیته امداد و بهزیستی هزینه ها به میزان 
۱۰۰ درصد پوشش داده می شود، همچنین 
میزان ۹۵  به  پرداخت ها  روستاییان  برای 
درصد است.ناصحی ادامه داد: همچنین ۵ 
دهک اول جامعه نیز در کنار سایر خدمات 
تحت پوشش بیمه رایگان قرار گرفتند. به 
عبارتی این افراد هیچ حق بیمه ای پرداخت 

نمی کنند، بیمه سلامت با بیش از ۵۳ هزار 
کلینیک خصوصی  و  بیمارستان  مؤسسه، 
قرارداد دارد و خرید خدمت می کند؛ لذا با 
توجه به اینکه شرح وظایف بیمه گسترده 
دولتی  بخش  در  ارائه خدمات  است  شده 
افزایش پیدا کرده و تنها در بخش خصوصی 
به دلیل پرداخت تعرفه دولتی در این بخش 

مابه تفاوت بسیار است.
ایران،  سلامت  بیمه  سازمان  مدیرعامل 
با تاکید بر اینکه بیمه های پایه یک رویه 
مشخص را در پوشش اجرا می کنند، اظهار 
این  بر  علاوه  بیمه سلامت  در  اما  داشت: 
پوشش ها اقدامات متنوع دیگری نیز انجام 
داده و پرداخت ها به مؤسسات به روز شده 
است.وی با بیان اینکه در مراکز دولتی در 
حوزه بستری ۹۰ درصد و در بخش سرپایی 

می دهیم،  پوشش  را  هزینه ها  درصد   ۷۰
گفت: خدمات ناباروری و توانبخشی تحت 
پوشش بیمه جدید بوده و حمایت ها روز به 
روز گسترش پیدا کرده است. سامانه ۱۶۶۶ 
پاسخگویی  آماده  روزی  شبانه  صورت  به 
در  است.ناصحی  بیمه شدگان  به سوالات 
خصوص بیمه خدمات دندانپزشکی گفت: 
پایه  بیمه های  در  دندانپزشکی  خدمات 
خیلی جایگاه نداشت، اما برنامه ها و تدابیری 
در این باره و در پرداخت هزینه ها در نظر 
خدمات  تمامی  امیدواریم  و  شد  گرفته 
ارتودنسی،  و  ایمپلنت  جز  دندانپزشکی 
تحت پوشش بیمه قرار گیرد، ضمن اینکه 
وارد  در سامانه ها  روانشناسی هم  خدمات 
شده و امیدواریم پرداختی ها از جیب مردم 

در این حوزه نیز کاهش پیدا کند.

ناصحی خبر داد؛

۵۳ هزار موسسه طرف قرارداد بیمه سلامت

وزیر آموزش و پرورش:

در هر جامعه ۱.۵ تا ۳ درصد 
نخبه هستند

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه در هر جامعه ۱.۵ تا ۳ 
درصد نخبه هستند، گفت: راهکار غربی ها برای جذب نخبگان 

سایر کشورها ناامید کردن آن هاست
"رضامراد صحرایی" وزیر آموزش و پرورش در شصت و یکمین 
سال جایزه البرز بیان کرد: کسی که بخواهد تصویری از آینده 
کشور داشته باشد کافیست آموزش و پرورش را نگاه کند؛ اینکه 
آینده چگونه خواهد بود، پدران و مادران، اقتصاد، فرهنگ و 
جامعه و قدرت ما در آینده چه ابعادی خواهد داشت؟ همه از 

منظر آموزش و پرورش کنونی ما قابل مشاهده است.
انقلاب فرمودند در شناسایی، هدایت،  صحرایی گفت: رهبر 
ساماندهی، شنیدن صحبت نخبگان و درمان درد آنها شب و 
روز نشناسید. ایشان می فرمایند من تا نفس دارم برای حمایت 

از نخبگان تلاش خواهم کرد.
وزیر آموزش و پرورش افزود: در هر جامعه یک و نیم تا ۳ 

درصد نخبه هستند. نخبگان موتورهای پیشران تحول هستند. 
اصلی ترین سرمایه هر کشوری نخبگان هستند و به همین 

دلیل است که دیگران دنبال جذب نخبگان هستند. 
اگر یک ماه نخبگان آمریکا را تحریم کنند و همه نخبگان 
غیرآمریکایی از آن جا خارج شوند، چه چیزی از آمریکای امروز 
باقی می ماند؟ ضریب هوشی آمریکایی ها پایین تر از خیلی 
کشورهایی است که نخبگانشان در آمریکا هستند و به واسطه 

نخبگان سایر کشورهاست که آمریکا پیش رفته است. 
هر کشور وظیفه دارد در حفظ نخبگان خود بکوشد. راهکار 
کردن  ناامید  کشورها  سایر  نخبگان  جذب  برای  ها  غربی 

آنهاست اینکه شما بگویند: نمی توانید و نمی شود!
دلایل جذب  و  از چگونگی  باید  نخبه  کرد:  اضافه  صحرایی 
نخبگان در سایر کشورها آگاه باشد. ما هر برنامه ای که برای 
آینده بریزیم یک پای تحول نخبگان هستند، اما چه نخبه ای؟ 

نخبه ای که برای آینده تربیت شده باشد. 
تعلیم و تربیت مطلوب، تعلیم و تربیت آینده نگر است. ما باید 
بهره وری را افزایش دهیم. باید اندیشید که در جهان آینده چه 
شایستگی هایی مورد نیاز ماست؟ آیا خودمان را برای آینده 
آماده کرده ایم؟ تحول پیش رو چیست و نظام آموزش ما آماده 
این تحولات هست؟ جهان پیش رو جهان تحول سریع و عمیق 

است و در سال های اخیر شکاف نسلی از ۲۵ سال کمتر شده و 
به زیر ۱۰ سال رسیده پس باید معلمانی جذب کنیم که نسل 
جدید را بشناسند و به همین دلیل تاکید کرد سن پذیرش در 

دانشگاه فرهنگیان مطرح است.
دانشگاه  در  دانشجو  پذیرش  سن  مورد  در  داد:  ادامه  وزیر 
فرهنگیان که بحث های زیادی وجود دارد؛ باید گفت ۸۵ درصد 

دانشجویان دانشگاه فرهنگیان زیر ۲۰ سال هستند. 
این افراد بهتر می توانند دانش آموزان را درک کنند. شکاف 

ادراکی بین والدین و محصلان حقیقتی اجتناب ناپذیر است.
وجود  آینده  سال   ۲۰ در  امروز  مشاغل  از  نیمی  گفت:  او 

نخواهند داشت. 
ما باید چه برنامه ای برای این آینده و تحولات داشته باشیم؟ ما 
برای آینده به نشاط همدلی و مهارت کارگروهی نیاز داریم و 

نظام تعلیم و تربیت باید آماده باشد.
صحرایی با اشاره به علم واسطه ای و رقابتی و جنگ روایت ها 
گفت: هوش مصنوعی و تکنولوژی های نوین در نظام تعلیم 
نخبگان  از  ما  می کنند.  ایجاد  فوق العاده  تحولات  تربیت  و 
می خواهیم حلقه واسط بین نسل ها باشند. امروز برای به دست 
آمدن علم اصیل، باید سواد رسانه ای و تفکر انتقادی را به خوبی 

بشناسیم. 

آبخیزداری و نقش آن در جلوگیری 
از یک بحران خاموش

خاک مهم ترین منابع حیاتی در جهان است چراکه تولید 
بیش از ۹۷ درصد غذای جهان وابسته به خاک است. بهره 
وری کشاورزی در هر کشوری ارتباط تنگاتنگی با کیفیت و 
عمق خاک زراعی در آن کشور دارد و هر کشوری که دارای 
منابع خاک غنی تر و حاصلخیزتر و فراوان تری باشد که بتواند 
از آن به بهترین وجه بهره وری کند بی شک ثبات، امنیت 
و رفاه خود را تضمین کرده است.اگرچه از نظر علمی خاک 
را جز منابع تجدید پذیر دسته بندی کرده اند اما به دلیل 
روند سخت و کند تشکیل خاک، در عمل جز منابع غیرقابل 
تجدید است. از این رو حفظ این منبع حیاتی اهمیت بسزایی 
دارد علیرغم اهمیت اساسی خاک برای ادامه بقا انسان معضل 
فرسایش آن را تهدید می کند، فرسایش خاک در جهان و به 
ویژه ایران بحرانی جدی است که به صورت خاموش رو به 
افزایش است.فرسایش خاک موجب کاهش حاصلخیزی و 
هدر رفت خاک می شود همچنین معضلاتی مانند پرُ شدن 
مخازن سدها، گرفتگی و انسداد مجاری آبیاری، آبراهه ها، 
رودخانه ها، گل آلود کردن آب رودخانه ها و کاهش کیفیت آب 
و آلودگی آب های مناطق پایین دست را به بار می آورد، گفته 
می شود سالانه حدود ۳۰ درصد از ظرفیت ذخیره سازی آب 
در سدهای بزرگ مخزنی کشور را رسوبات از بین می رود و 
این برای کشوری، چون ایران که با بحران کم آبی دست و 
پنجه نرم می کند، فاجعه ای بزرگ است.میزان تخریب خاک 
و هدر رفت آب به نوع استفاده انسان مرتبط است، در طول 
پنجاه سال اخیر یک سوم زمین های زراعی کره زمین در اثر 
فرسایش از بین رفته اند و پیش بینی می شود این فرسایش با 
شدت ده میلیون هکتار در سال ادامه داشته باشد که به تبع 
آن تولید تا سطح بسیار نگران کننده ای رو به کاهش خواهد 
بود.آمارهای گوناگونی از میزان فرسایش سالانه در ایران ارائه 
شده است که اگرچه این آمارها اختلافاتی با یکدیگر دارند اما 
همگی گواه آن هستند که مقدار فرسایش سالانه در کشور 
رقم نگران کننده ای است. طبق یک مطالعه علمی فرسایش 
افزایشی حدود ۵۰  تاکنون  از سال ۱۳۳۰  ایران  خاک در 
درصد داشته است که این میزان فرسایش به معنی از دست 
دادن سالانه ۸۰ کیلوگرم ازت و ۲۵ کیلوگرم فسفر به ازای 
میزان  گزارش ها  برخی  در  همچنین  می باشد.  هکتار  هر 
فرسایش خاک در ایران بالغ بر ۱۵ تن در هکتار در سال 
ارائه شده که این یعنی میزان فرسایش خاک در ایران سه 
تا پنج برابر متوسط کشورهای آسیایی است و این در حالی 
است که بر طبق پژوهش های صورت گرفته، مدت زمان لازم 
برای تشکیل یک سانتی متر مکعب خاک در اقلیمی مشابه 
اقلیم ایران چیزی در حدود ۵۰۰ سال است.به طور کلی دو 
نوع فرسایش خاک وجود دارد، فرسایش طبیعی و فرسایش 
غیر طبیعی؛ فرسایش طبیعی که روندی کند و آهسته دارد 
در همه دوران ها روی خاک ها رخ می دهد. اما فرسایش غیر 
طبیعی که به دلیل فعالیت های انسان است شدید و سریع 
رخ داده و موجب فرسایش خاک می شود، فعالیت هایی چون 
از بین بردن پوشش گیاهی، تغییر در اقلیم و آب هوایی، 
روش های زراعی و شخم نامناسب و.. می باشد.در هر دو گونه 
فرسایش آب و باد دو عاملی هستند که فرسایش را ایجاد 
می کنند که از آنها با عنوان فرسایش بادی و فرسایش آبی 
نام می برند، در فرسایش بادی باد ذرات خاک را از سطح 
فرسایش  در  و  می برد  دورتر  جایی  به  و  کرده  جدا  زمین 
اگر در جهت  ویژه  به  رواناب ها  و  بارندگی های شدید  آبی 
شیب شروع به حرکت کنند موجب فرسایش خواهد شد. 
فرسایش آبی در سه مرحله موجب فرسایش می شود اول 
آنکه ساختمان خاک را متلاشی کرده و حاصلخیزی خاک 
را از بین می برد، دوم شیارها و خندق هایی در سطح خاک 
ایجاد کرده که قابلیت زراعی زمین را کم می کند و سوم 
خاک منتقل شده در یک مکان رسوب می کند که غالباً مضر 
هست مانند پر کردن مخازن سدها. به نظر می رسد مهم ترین 
فرسایش  ایران  در  خاک  فرسایش  فرسایش  اصلی  دلیل 
ایجاد  و  بارش ها  بر شدت  آنکه سالانه  ویژه  به  است،  آبی 
مهم ترین  می شود.آبخیزداری  افزوده  کشور  در  سیلاب ها 
مجموعه اقدامات زیربنایی است که به مدیریت جامع منابع 
و حفظ آب و خاک و پوشش گیاهی، بهره برداری بهینه 
از این منابع و حفظ سرمایه اصلی می پردازد. این اقدامات 
شامل عملیات های بیولوژیکی و مکانیکی است برخی از این 
اقدامات شامل کنترل پوشش گیاهی در مراتع و آبراهه ها، 
استفاده از انواع بندها، شیب شکن ها، تراس بندی ها، استفاده 
از کشت بر روی خطوط کنتوری، استفاده از کشت نواری، 
استفاده از تناوب گیاهی، بوته کاری، نهالکاری، اصلاح شخم، 
سکوبندی،  ساحلی،  دیواره های  بانکتبندی،  کاری،  علوفه 
و..امروزه  زیرزمینی  سدهای  حائل،  دیواره  اسکلهریزی، 
مجموعه عملیات های آبخیزداری در کشورهای توسعه یافته 
مهم ترین راهکار برای مقابله با فرسایش خاک اتخاذ می شوند. 
برای مثال در آمریکا در سال ۱۹۳۲ برای اولین بار عملیات 
آبخیزداری در جهت جلوگیری از فرسایش خاک انجام شد 
از  تاکنون مجموعه ای  و  آمیزی داشت  موفقیت  کارکرد  و 
اقدامات جهت جلوگیری از فرسایش انجام می شود به طور 
مثال ذخیره نزولات جوی و کنترل رواناب های سطحی از 
جمله این موارد است. که این اقدامات علاوه بر جلوگیری از 
فرسایش خاک موجب تقویت آب های زیرزمینی خواهد شد، 
پژوهشی در هند نشان می دهد که سطح آب های زیرزمینی 
در چاه های باز از ۰.۶ به طور متوسط تا ۳.۹ متر بالا آمده 
در  مؤثر  راهکاری  عنوان  به  آبخیزداری  نیز  ایران  است.در 
حفاظت خاک مورد استفاده قرار می گیرد. برای نمونه از سال 
۱۳۹۴ پروژه تحقیقاتی آبخیزداری در منطقه وردیج )دامنه 
جنوبی البرز( توسط پژوهشکده حفاظت خاک و آبخیزداری 
آغاز شد. پس از مطالعات پایه، عملیات بیولوژیک مانند ایجاد 
پوشش گیاهی )نهالکاری و بذرکاری( انجام شد همچنین 
عملیات اجرایی مانند ذخیره سازی سدزیرزمینی، بندهای 
تأخیری ذخیره نزولات، احداث مخزن جمع آوری آب های 
سطحی، اجرای بانکت، تراس بندی، احداث طشتک آبگیر 
و.. انجام شد.آمارها و تجزیه تحلیل ها در این پروژه نشان 
مختلف  فصول  در  منطقه  این  در  آبدهی  میزان  می دهد 
سال مطلوب بوده و با توجه به نیاز عملیات جنگل کاری و 
بیولوژیک به آب و عدم امکان دسترسی به آب های دائم نظیر 
چشمه و یا حمل آب اقدامات مؤثری در جمع آوری آب های 
سطحی و روان آب ها صورت پذیرفته است. ارزیابی ها نشان 
می دهد که مجموعه عملیات های آبخیزداری در این منطقه 
جلوگیری  رسوب،  کنترل  فرسایش خاک،  کاهش  موجب 
از سیل های مخرب، تثبیت و حفظ رطوبت خاک و ایجاد 
زمینه پوشش گیاهی را فراهم نموده است به علاوه کشت 
گونه های گیاهی بومی شامل درخت، درختچه، بوته و مرتعی 
موجب احیا اکوسیستم حوزه گردیده است. بررسی ها نشان 
می دهد مجموعه عملیات ها در این پروژه موفقیت آمیز بوده و 
می تواند الگوی مناسبی در این عرصه باشد.تجربه های داخلی 
و خارجی در حوزه آبخیز داری نشان می دهد که اقدامات در 
این حوزه مهم ترین و بهینه ترین راهکار در مقابله با فرسایش 
خاک است، بنابراین انتظار می رود سیاست گذاری و اجرای 
از پیش مورد توجه دولتمردان  این زمینه بیش  پروژه در 
قرار گیرد./محدثه صادقی مالواجردی، پژ وهشگر حوزه آب 

و خاک
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گروه شهری: شورای شهر تهران با اختصاص 
۴۵ درصد از بودجه شهرداری به حوزه حمل 
و نقل عمومی عملاً زمینه تحول در این حوزه 
را فراهم کرد و شهرداری تهران نیز با تمرکز در 
جبران  برای  آستین هارا  بخش  این 

عقب ماندگی های این حوزه بالا زده است.
اگر تا چند سال گذشته تهرانی ها شاهد توقف 
و کندی در امور شهری و خدماتی تهران بودند 
و پرتکرارترین اخباری که از مدیریت شهری به 
و  نام گذاری خیابان ها  مردم می رسید  گوش 
معابر تهران بود، اکنون تحول و پویایی را در 
شهر به وضوح می بینند، از آسفالت ریزی های 
پی درپی در مناطق مختلف گرفته تا توسعه و 

تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی. 
اختصاص ۴۵  با  تهران  شهر  شورای  امسال 
درصد از بودجه شهرداری به حوزه حمل و نقل 
را  حوزه  این  در  تحول  زمینه  عملاً  عمومی 
فراهم کرد و شهرداری تهران نیز با تمرکز در 
این بخش، عملکرد خوبی نشان داد و برای 
جبران عقب ماندگی های سال های پیش این 
حوزه، آستین ها را بالا زد.بر همین اساس در 
26 ماه گذشته )دوره جدید مدیریت شهری( 
ورودی  ایستگاه، 13  تهران 1۴  متروی  در 
به  تونلی  جدید و حدود 23 کیلومتر مسیر 
قطارهای  زیرزمینی  پایانه  بزرگترین  همراه 
بهره برداری  به  اکباتان(  کشور)پایانه  شهری 
رسید؛ این در حالیست که ایستگاه مترو شهر 
جدید پرند و 19 کیلومتر مسیر ریلی مربوط به 
این ایستگاه تا شهر تهران نیز به زودی مورد 
بهره برداری قرار خواهد گرفت.در حال حاضر 
1۵۴ ایستگاه و 283 کیلومتر مسیر تونلی در 
به  سرویس دهی  مشغول  تهران  مترو  شبکه 

نقلی است و  و  این سیستم حمل  مسافران 
هفت گانه  خطوط  ایستگاه های  تکمیل  برای 
یک  و  در خط 6  دیگر  ایستگاه  موجود، 7 
ایستگاه در خط 7 باقی مانده است البته در این 
آمار، اعداد و ارقام مربوط به توسعه خطوط و 
انشعابات آن لحاظ نشده است.توسعه خطوط 
هفت گانه )غیر از خط ۵( و انشعابات مربوط به 
برخی از خط ها، ماموریت دیگر شرکت مترو 
خطوط  تکمیل  با  همزمان  که  است  تهران 
خطوط  ساخت  شروع  همچنین  و  موجود 
مختلف  فازهای  در  و  شده  پیگیری  جدید، 
عملیاتی به سرانجام می رسد ؛ توسعه شرقی 
خط 2، توسعه های شرقی و غربی خط ۴ و 
مهمترین  جمله  از   6 خط  جنوبی  توسعه 
بخش های مربوط به توسعه خطوط هفت گانه 
به شمار می آید.برای بخش اتوبوسرانی نیز در 

میلیارد  از 1300  بیش  جاری  سال  بودجه 
بازسازی  تومان به صورت نقد و غیر نقد به 
اتوبوس ها اختصاص داده شد بنابراین به اورهال 
)تعمیرات اساسی( اتوبوس ها توجه ویژه ای شد 
توانایی  زمینه  این  در  که  شرکت هایی  با  و 
داشتند، قرارداد هایی منعقد شده که تا پایان 
اتوبوس  دستگاه   ۵00 حداقل  جاری  سال 
بازسازی شود.اقدام دیگری که در شهرداری با 
حمایت شورای شهر و همت علیرضا زاکانی؛ 
که  است  این  گرفته  صورت  تهران  شهردار 
قرارداد تولید 3000 دستگاه اتوبوس برای شهر 
تهران با رقم بیش از 28 هزار میلیارد تومان 
منعقد شده که اقدام بی نظیری در تاریخ بلدیه 
قرارداد  می شود.طبق  محسوب  تهران  شهر 
منعقد شده، از آبان و آذر باید تحویل اتوبوس ها 
را آغاز شود اما با مساعدت شرکت های طرف 

قرارداد و پیگیری های شهرداری تهران، بخش 
اتوبوس  اتوبوس ها شامل۵9 دستگاه  نخست 
تک کابین از شرکت عقاب افشان، 23 دستگاه 
مینی  دستگاه  و18  اسنا  شرکت  از  اتوبوس 
بوس با ظرفیت 17 مسافر از شرکت سبلان 
از  است.یکی  شده  گرفته  تحویل  خودرو 
 1000 تولید  قرارداد  این  ویژه  بخش های 
دستگاه اتوبوس برقی است که ۵00 دستگاه 
دیگر  دستگاه  و ۵00  مپنا  گروه  توسط  آن 
توسط "عمادخودرو" تولید خواهد شد. عماد 
خودرو 2۵0 اتوبوس 9 متری و 2۵0 دستگاه 
اتوبوس 12 متری تولید خواهد کرد؛ هم اکنون 
شهرداری تهران در حال ورود به فاز اجرایی 
این قرارداد است و حدود 100 دستگاه اتوبوس 
برقی 9 متری تا پایان سال جاری به مدیریت 

شهری تحویل داده می شود. 

شهرهای  آلودگی  سطح  افزایش  با  همزمان 
عملیات  معاون  پایتخت،  خصوص  به  کشور 
تشدید  اجرای طرح  از  راهور  پلیس  ترافیک 
برخورد با خودروهای بدون معاینه فنی و دودزا 
و همچنین باطل شدن معاینه فنی خودروهای 

دارای نقص فنی خبر داد.
سردار محمدباقر سلیمی طی گفت و گویی 
درباره طرح تشدید برخورد با خودروهای بدون 
معاینه فنی و دودزا اظهار کرد: در طرح تشدید 
و  فنی  معاینه  بدون  خودروهای  با  برخورد 
دودزا، که از امروز در سراسر کشور آغاز شد، 
خودروهای بدون معاینه فنی ۵0 هزار تومان 
جریمه می شوند و پلاک خودروهای دودزا و 
دارای نقص فنی اخذ و پلاک تعمیری به آن ها 

داده خواهد شد.
وی افزود: طرح کنترل معاینه فنی خودروها به 
دو روش انجام می شود، روش اول با استفاده از 
سامانه ها و دوربین های ثبت تخلفات در شهرها 
و در جاده ها اجرا می شود و تمام دوربین هایی 
که کد ثبت تخلف دارند و به سامانه پلاک 

خوانی خودرو مجهز هستند در طول شبانه روز 
فنی  معاینه  نداشتن  پلیس،  افسر  مانند یک 
ثبت می کنند و روش دوم همان  را  خودرو 
در  و  پلیس  ایستگاه های  در  سنتی  روش 
جاده ها و شهرها است که قابلیت کنترل معاینه 
فنی در دست افزار پلیس ایجاد شده و پلیس 
با وارد کردن شماره پلاک وسیله نقلیه سوابق 
معاینه فنی خودرو را بررسی و اگر بدون معاینه 
می شود.وی  قانون  اعمال  خودرو  بود  فنی 
اظهارداشت: در شهرهای کشور حدود 3 هزار 
دوربین ثبت تخلف وجود دارد، 70 درصد این 
دوربین ها فعال است و قابلیت کنترل و ثبت 

معاینه فنی خودروها را دارد.
فراجا  راهور  پلیس  ترافیک  عملیات  معاون 
با  برخورد  تشدید  طرح  در  کرد:  تصریح 
دودزا،  و  فنی  معاینه  بدون  خودروهای 
خودروهایی که بدون معاینه فنی باشند، برابر 
پیش بینی شده  جرایم  در جدول  که  کدی 
و  می شوند  جریمه  تومان  هزار   ۵0 است 
خودروهایی که نقص فنی آن ها در حدی است 

که در آلایندگی هوا تأثیر گذارند، با نظر افسران 
و کارشناسان پلیس پلاک آن ها اخذ و به آن ها 
پلاک تعمیرگاه نصب و به تعمیرگاه ها اعزام 

شوند.
وی گفت: در این طرح خودروهایی که معاینه 
فنی دارند و به دلایلی بعد از اخذ معاینه فنی، 
شرایط معاینه فنی را از دست داده اند، به آن ها 
مهلت چند روزه ای جهت برطرف کردن نقص 
فنی داده می شود و در غیر این صورت معاینه 

فنی آنان ابطال می شود.
وی افزود: سلامت فنی خودرو و معاینه فنی 
و  خودرو  ایمنی  نظر  از  هم  نقلیه  وسایل 
تصادفات و هم از نظر آلایندگی های زیست 
محیطی از اهمیت بالایی برخوردار است، به 
همین دلیل در کنار همه طرح ها و فعالیت هایی 
که پلیس راهور در کنترل وسایل نقلیه از نظر 
معاینه فنی دارد معمولاً در نیمه دوم سال، با 
توجه به برودت و وارونگی هوا در کلانشهرها 
این طرح ها تشدید می شود و به همین علت 
برنامه ریزی صورت گرفت تا کنترل فنی وسایل 

نقلیه از امروز به صورت فوق العاده در سراسر 
کشور آغاز شود.سردار سلیمی خاطرنشان کرد: 
این انتظار که پلیس به تنهایی در بحث رفع 
آلودگی هوا می تواند تأثیرگذار باشد انتظاری 
خصوص  این  در  که  چرا   ، نیست  بجایی 
بسیاری از دستگاه ها که در قانون هوای پاک به 
آن اشاره شده است نقش دارند و بحث کنترل 
آلودگی هوا تنها با اعمال قانون خودروها رفع 
نخواهد شد، طرح تشدید برخورد با خودروهای 
بدون معاینه فنی و دودزا از امروز 1۴ آبان به 
مدت یک ماه یعنی تا 1۵ آذر ادامه خواهد 
داشت و بعد از آن طرح زمستانه پلیس اجرا و 
حال  داشت.در  خواهد  تداوم  نیز  طرح  این 
حاضر شاخص آلایندگی در کلان شهر تهران 
گروه های سنی خاص  برای  که  است   121
ناسالم محصوب می شوند. البته ساعت 7 صبح 
امروز دوشنبه شاخص تا 1۴۵ نیز افزایش یافته 
بود. از ابتدای سال جاری تا امروز تهران ۵3 روز 
برای گروه های  ناسالم  ناسالم و  هواس کاملا 

حساس را تجربه کرده است.

همزمان با افزایش سطح آلودگی؛

طرح برخورد با خودروهای فاقد معاینه فنی آغاز شد

رونمایی از ۱۱ محصول جدید در حوزه 
داروهای گیاهی و فرآورده های طبیعی

وزارت  فناوری سلامت  توسعه  دفتر  سرپرست  حاجیان:  پریا 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به برگزاری دومین 
و  گیاهی  داروهای  محوریت  با  سلامت  فناوری  بازار  ایده 
فرآورده های طبیعی در 1۴ و 1۵ آبان گفت: در این رویداد، با 
حضور وزیر بهداشت و معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت 
اظهار  بنفشه  شد.حمیدرضا  رونمایی  جدید  11محصول  از 
داشت: این محصولات طی یکسال گذشته تولید شده و پس از 
کسب تاییدیه های لازم، آماده ورود به بازار هستند؛ 70 درصد 
این محصولات توسط شرکت های مستقر در پارک های علم و 
فناوری و مراکز رشد فناوری سلامت دانشگاه های علوم پزشکی 
توسعه پیدا کرده و 30 درصد دیگر نیز محصولات شرکت های 
دانش بنیان بخش خصوصی دارای سابقه دانشگاهی هستند.وی 
با بیان اینکه محصولات جدید رونمایی شده در زمینه داروهای 
گیاهی بودند، گفت: امروز یک سامانه رونمایی شد که بزرگترین 
بانک اطلاعات دارویی طب سنتی ایرانی است و توسط یکی از 
هسته های فناور مستقر در مرکز رشد فناوری طب و داروسازی 
صنعتی طراحی و تولید شده که می تواند منبع علمی و قابل 
اعتماد برای استفاده از داروهای گیاهی در کشور باشد.سرپرست 
دفتر توسعه فناوری سلامت وزارت بهداشت یادآور شد: در این 
رویداد، نشست همتایابی تجاری هم برگزار می شود که در این 
نشست ها 3۴ سرمایه گذار حضور دارند و فناوران، محصولات 
خود را ارائه می دهند تا برای چندین محصول که به صورت 
سازی  تجاری  برای  سرمایه گذار  شده،  تولید  اولیه  نمونه 
محصولات جذب شوند تا رشد تولید به عنوان یکی از مهمترین 
اهداف معاونت تحقیقات و فناوری و در راستای تحقق شعار سال 
رخ دهد.بنفشه تصریح کرد: امروز 11 محصول جدید رونمایی 
شد که یکی از آنها سامانه بانک اطلاعات دارویی طب سنتی 
ایرانی و 10 محصول دیگر نیز داروهای گیاهی و فرآورده های 
طبیعی بودند که در یک سال اخیر موفق به دریافت مجوز شده 

و آماده ورود به بازار هستند.

چرا باید منتظر یک تحول بزرگ در حمل و نقل عمومی تهران باشیم؟
جذب یک میلیون و ۱۰۰ هزار عضو جدید 

در سازمان جوانان هلال احمر
رحمان شجاعی: رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر از 
جذب یک میلیون و 100 هزار عضو جدید در این سازمان 
در  المدنی،  حسینی  هاشم  الاسلام  داد.حجت  خبر  امدادی 
نشست خبری به مناسبت هفتاد و ششمین سالروز تاسیس 
سازمان جوانان هلال احمر اظهار داشت: سازمان جوانان درگاه 
ورودی جمعیت هلال احمر بوده که وظیفه جذب، سازماندهی 
و توانمندسازی اعضا را برعهده دارد.وی افزود: در یک سال اخیر 
بیش از یک میلیون و 100 هزار نفر در سازمان جوانان عضو 
شده اند که سبب شد تا در مجموع 2 میلیون و 700 هزار نفر 
جوانان  همین  شوند،  ساماندهی  احمر  هلال  در  جوان  عضو 
هستند که می توانند در حوادث و بلایا به یاری مردم بشتابند.

رئیس سازمان جوانان هلال احمر با بیان اینکه افزایش تعداد 
اعضا موجب شد تا در سال گذشته برای مقابله با خشکسالی و 
تغییرات اقلیمی 1۴0 هزار درخت کاشته شود، اظهار داشت: 
100 هزار اصله به صورت همزمان در 19 دقیقه کاشته شد و 
رکورد کاشت نهال کتاب گینس که متعلق به ترکیه بود شکسته 
و به ایران تعلق گرفت.حسینی المدنی ادامه داد: بیش از ۵0 هزار 
نفر از اعضای سازمان جوانان در عید نوروز به مردم در حوزه های 
مختلف کمک کردند؛ از سوی دیگر شاهد رشد 900 درصدی 
اعضای تیم های سحر بودیم که این افزایش سبب شد تا ۴۵0 
تیم سحر در سراسر کشور برای التیام آلام روحی آسیب دیدگان 
از حوادث، شکل گیرد.وی افزود: در حوزه اشتغالزایی 1۴1۵ 
هسته کارآفرینی با همکاری کمیته امداد شکل گرفت که هر 
کدام از آن ها می توانند بین 3 تا 7 شغل ایجاد کنند.حسینی 
المدنی درباره تیم های دادرس نیز گفت: بعد از گذشت ۵ سال، 
امسال مسابقات المپیاد »آماده« در سراسر کشور به میزبانی 
مراقبتی، دگر  آموزان خود  و دانش  برگزار شد  فارس  استان 
گرفتند.رئیس سازمان  فرا  را  و حمل مصدوم  بانداژ  مراقبتی، 
جوانان هلال احمر خاطر نشان کرد: پویش »غرق نشویم« نیز 
در سواحل کشور با همکاری سازمان جوانان برگزار شد و با 
برنامه های متنوع شاهد کاهش ۵0 درصدی غرق شدگی بودیم.

وی عنوان کرد: با فدراسیون  »هاکی« یک موافقت نامه منعقد 
کردیم تا اعضای سازمان جوانان در قالب تیم های  هاکی بتوانند 
فعالیت انجام دهند و اعضای تیم های  هاکی هم آموزش های ما 
را فرا می گیرند.وی با اشاره به تلاش ها برای برگزاری مسابقات 
دادرس گفت: به فدراسیون بین المللی صلیب سرخ پیشنهاد 

شده که مسابقات دادرس به صورت جهانی برگزار شود.

سازمان ثبت احوال اعلام کرد:
نسبت تولد پسران به دختران 

در نیمه نخست امسال بیشتر شد
مائده فرخی: سازمان ثبت احوال کشور اعلام کرد: از میان 
نوزادان متولد شده از ابتدای فروردین تا پایان شهریور ماه امسال 
در کشور نسبت متولدین پسر به دختر به ترتیب ۵1.9 درصد 
و ۴8.1 درصد بود.در نیمه نخست امسال نسبت متولدین پسر 
و دختر به ترتیب ۵1.9 درصد و ۴8.1 درصد بود و بر اساس 
این گزارش نسبت تولد پسران به دختران در این مدت 108 
بود که نسبت به مدت مشابه سال گذشته )10۴( 0.9 درصد 
رشد داشته است.در این گزارش تاکید شده است در دنیا در بدو 
تولد تعداد موالید پسر از تعداد موالید دختر بیشتر است و این 
نسبت در سال های بعد به علت مرگ زیاد جنس ذکور، به 
تدریج کاهش می یابد تا این که در حدود 20-2۵ سالگی این 
نسبت متعادل می شود و به 100 می رسد.در جمعیت شناسی 
رقم 103 تا 107 را رقم طبیعی قابل قبول نسبت  جنسی در 
بدو تولد می دانند. نسبت جنسی بدو تولد در 6 ماهه نخست 
سال امسال 108 و در مدت مشابه سال گذشته 107 بود. 
براساس آمارهای این سازمان میانگین سن مادر در نخستین 
فرزندآوری در کل کشور در 6 ماهه نخست امسال 27.۴ سال 
است.همچنین بر اساس این گزارش مقدارشاخص در نقاط 
است.  سال  روستایی 2۴.۴  نقاط  در  و  سال  شهری 28.1 
بیشترین میانگین سنی مادران در نخستین فرزندآوری، در بین 
استان ها مربوط به استان تهران با 30.3 سال و کمترین آن 
با 22.6 سال است. مربوط به استان سیستان  و بلوچستان 

همچنین در 6 ماهه نخست امسال ۵2۴ هزار و 637 ولادت 
در کشور به ثبت رسید که استان تهران رکوردار میزان ولادت 
ها در این مدت زمان است و بیشترین میزان ولادت ها مربوط 
به استان تهران 66 هزارو 3۵ نوزاد و کمترین آن مربوط به 

معاونت استان سمنان با تعداد3هزارو 387 نوزاد بود. جامعه  تغذیه  بهبود  دفتر  مدیر  شجاعی:  رحمان 
بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از برنامه 
و  داد  تا چند روز دیگر خبر  رایگان شیر در مدارس  توزیع 
علوم  های  دانشگاه  به  و  بازنگری  یاری  مکمل  گفت:برنامه 

پزشکی ابلاغ شد.
احمد اسماعیل زاده درباره نتایج نشست دو روزه مدیران دفاتر 
بهبود تغذیه دانشگاه های علوم پزشکی کشور که در ستاد 
وزارت بهداشت برگزار شد، اظهار داشت: برنامه بسیار خوب 
امسال وزارت بهداشت »کاهش سوء تغذیه کودکان« است که 
با بودجه 1.۵ هزار میلیارد تومان با همکاری سازمان برنامه و 
بودجه و وزارت رفاه اجرایی شده و یکی از موفقیت های وزارت 

بهداشت در این دوره محسوب می شود.
وی با بیان اینکه فرم ها و بسته های خدمتی که در رابطه با 
برنامه سلامت خانواده بازنگری شده، برای مدیران بهبود تغذیه 

جامعه دانشگاه های علوم پزشکی کشور توضیح داده شد، اظهار 
داشت: این فرم های بازنگری شده در سامانه ها قرار می گیرند 

تا برنامه نظام ارجاع بر اساس آن ها اجرایی شود.
اسماعیل زاده ادامه داد: همچنین تغییراتی که در برنامه تغذیه 
در مدارس و سیستم ارجاع کودکان مبتلا به لاغری، اضافه وزن 

و چاقی اتفاق افتاده، در این نشست مطرح شد.
وی یکی از برنامه های موفق دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت را پیگیری تغذیه رایگان مدارس ابتدایی با شیر دانست 
و گفت: با وجود این که اجرای این برنامه در بودجه سالانه دیده 
نشده بود، بنا به دستور رییس جمهور بودجه ای در حدود ۴ 
هزار میلیارد تومان برای اجرای آن تخصیص داده شده که 
مطابق آن در مدارس ابتدایی دولتی با اولویت مناطق محروم و 

کم برخوردار دو بار در هفته شیر رایگان توزیع می شود.
اسماعیل زاده تصریح کرد: پیگیر بودجه هستیم تا برنامه توزیع 

شیر در مدارس تا سال آینده در اغلب استان ها به صورت سه 
روز در هفته اجرا شود.

ماه  مهر  ابتدای  رئیس جمهور  رئیسی  سیدابراهیم  الله  آیت 
امسال در آیین آغاز سال تحصیلی جدید از برنامه دولت برای 
توزیع شیر رایگان در مدارس خبر داد؛ هشتم آبان ماه محمد 
مخبر معاون اول رئیس جمهور مصوبه تأمین اعتبارات توزیع 
شیر رایگان در مدارس را به دستگاه های مربوطه ابلاغ کرد که 
بر اساس آن وزارت آموزش و پرورش مکلف است شیر رایگان 
میان دانش آموزان ابتدایی )اول تا ششم( را به صورت 2 روز در 
هفته و تا سقف 7۵ روز در هر سال تحصیلی تا اعتبار 3 هزار و 

800 میلیارد تومان از محل اعتبارات مربوطه اجرایی کند.
سازمان هدفمندی یارانه ها نیز مکلف شد تا با وزارت آموزش و 
پرورش برای انعقاد قرارداد اجرایی شدن این مصوبه همکاری 

کرده و اعتبارات مربوطه را به این وزارتخانه تخصیص دهد.

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشت وزارت بهداشت در گفتگو با پیشرو خبر داد؛

برنامه توزیع رایگان شیر در مدارس تا چند روز دیگر 

آخرین وضعیت اعطای کسرخدمت به 
سربازان ماهر

فرمانده قرارگاه مهارت آموزی سربازان ستاد کل نیروهای 
اعطای کسرخدمت  اجرای طرح  مسلح آخرین وضعیت 
یک ماهه به سربازان ماهر را تشریح کرد.سردار محمدجواد 
اجرای طرح کسر  زاده کمند در تشریح آخرین وضعیت 
خدمت یک ماهه به سربازان ماهر گفت:  قرارگاه مهارت 
آموزی سربازان ستادکل نیروهای مسلح همواره به دنبال 
مشمولان  و  سربازان  تمایل  افزایش  برای  مشوق هایی 
نیز  و  تخصصی  مهارت های  کسب  برای  سربازی 
خوشایندسازی دوران خدمت سربازی بوده است. در همین 
راستا نیز طرح های مختلفی به اجرا درآمد.وی با بیان اینکه 
یکی از این تسهیلات اعطای کسر خدمت یک ماهه به 
سربازان دارای مهارت بود، گفت: بر این اساس اگر سربازی 
تا پیش از ورود به دوره خدمت سربازی مهارتی را آموزش 
دیده باشد و به عبارتی بهتر با یک مهارت تخصصی وارد 
کسر  تسهیلات  از  می تواند  باشد،  شده  سربازی  خدمت 
قرارگاه  فرمانده  شود.  بهره مند  ماهه  یک  خدمت 
مهارت آموزی سربازان ستادکل نیروهای مسلح درباره اینکه 
نحوه استفاده از این کسر خدمت چگونه است، گفت: برای 
اجرای طرح به سامانه جامع سرباز ماهر نیاز داشتیم که این 
سامانه ایجاد و تکمیل شده است. متقاضیان باید تا قبل از 
این سامانه  را در  به خدمت سربازی مدارک خود  اعزام 
بارگذاری کرده و پس از صحت سنجی کسرخدمت یک 
ماهه به این افراد تعلق خواهد گرفت.زاده کمند درباره زمان 
اجرای طرح کسرخدمت سرباز ماهر نیز گفت:  کسر خدمت 
اجرا  آذرماه  اوایل  یا  آبان  اواخر  از  ماهر  سرباز  ماهه  یک 
کار  مرحله  چند  تا  داشتیم  نیاز  ما  آن  از  قبل  می شود. 
زیرساختی از جمله همین تکمیل سامانه انجام شود که 
آموزی  مهارت  قرارگاه  شد.فرمانده  انجام  خوشبختانه 
سربازان ستاد کل نیروهای مسلح درباره اینکه آیا با توجه به 
کاهش سه ماهه طول خدمت سربازی، کسرخدمت یک 
ماهه سربازان ماهر اجرا می شود یا خیر هم به ایسنا گفت: با 
کاهش سه ماهه طول مدت خدمت سربازی، طرح کسر 
و  شد  خواهد  اجرا  نیز  ماهر  سربازان  ماهه  یک  خدمت 
کاهش سه ماهه طول مدت خدمت سربازی، مانعی برای 
اجرای کسرخدمت یک ماهه سربازان ماهر نیست. کما 
اینکه امکان استفاده از دیگر کسرخدمت های تصویب شده 
در قوانین و مقررات سربازی نیز وجود دارد.وی درباره اینکه 
آیا ممکن است کسر خدمت سربازان ماهر از یک ماه به دو 
ماه افزایش پیدا کند، خاطرنشان کرد: در حال حاضر آنچه 
که اجرا می شود کسر خدمت یک ماهه برای سربازان ماهر 
است که همانطور که گفتم از اواخر آبان یا اوایل آخر اجرایی 
خدمت  به  اعزام  از  پیش  باید  متقاضیان  و  شد  خواهد 
سربازی به سامانه جامع سرباز ماهر رفته و مدارک مهارت 
تخصصی خود را در آنجا ثبت کنند تا پس از راستی آزمایی 

نسبت به اعطای آن اقدام شود.

گروه سلامت: معاون درمان وزارت بهداشت در 
رونق  زمینه  در  شده  انجام  اقدامات  توضیح 
گردشگری سلامت، گفت: در دو سال گذشته 
بیشترین مراجعه درمانی گردشگران سلامت به 
کشورمان جهت دریافت خدمات زنان و زایمان، 
جراحی چشم و ارتوپدی بوده است و پس از آن 
خدماتی همچون جراحی های زیبایی، اورولوژی، 
قرار  رتبه بندی ها  سایر  در  و...  جراحی عمومی 
به  اشاره  با  کریمی  سعید  می گیرند.دکتر 
ظرفیت های درمانی کشور و پذیرش گردشگر 
سلامت و در عین حال تاکید بر لزوم ساماندهی 
این موضوع، گفت: نظام سلامت، کادر درمان و 
با  و  خوب  خدمات  کشورمان  بیمارستان های 
ارائه  سلامت  گردشگری  حوزه  در  کیفیتی 
می دهند و در واقع گردشگری سلامت فرصت 
خوبی را فراهم می کند که ضمن ارائه خدمات 
درمانی، فرهنگ اصیل اسلامی ایرانی را نیز به 

سایر کشورها عرضه کنیم.

مجوز گردشگری سلامت برای 277 مرکز 
درمانی در کشور

او افزود: در حال حاضر 277 مرکز درمانی دارای 
کشور  در   )IPD( سلامت  گردشگری  مجوز 
وجود دارد. دانشگاه های علوم پزشکی ایران با 36 
مرکز، مشهد با 23 مرکز، شهید بهشتی با 19 
مرکز، تبریز با 1۵ مرکز و تهران با 1۴ مرکز به 
ترتیب پنج دانشگاه اول از نظر تعداد مراکز تحت 
پوشش دارای مجوز گردشگری سلامت هستند.

آمار ورود گردشگر سلامت به ایران
وی درخصوص آمار ورود گردشگران سلامت به 
تعداد یک  اظهار کرد: در سال 1۴00  کشور، 
میلیون و 136 هزار و 63۵ نفر از 177 ملیت، در 
سال 1۴01 تعداد یک میلیون و 233 هزار و 
896 نفر از 16۴ ملیت و در شش ماهه نخست 
سال جاری نیز 60۵ هزار و 12۵ نفر مراجعه 
کننده غیر ایرانی از خدمات سلامت محور ما 

استفاده کرده اند.

عمده  بهداشت،  وزارت  درمان  معاون  گفته  به 
به  سلامت  گردشگری  بخش  در  خدمات 
مراجعینی از کشورهای افغانستان، عراق، عمان، 
بحرین، پاکستان، کویت، آذربایجان، هندوستان، 

تاجیکستان و عربستان سعودی ارائه می شود.
وی افزود: در سال های 1۴00 و 1۴01 بیشترین 
مراجعه درمانی گردشگران سلامت برای دریافت 
خدمات زنان و زایمان، جراحی چشم و ارتوپدی 
همچون  خدماتی  نیز  آن  از  پس  است.  بوده 
جراحی های زیبایی، اورولوژی، جراحی عمومی 

و... در سایر رتبه بندی ها قرار می گیرند.
بیماران  پذیرش  کردن  فعال  اهمیت 
استان های  و  آزاد  مناطق  در  بین الملل 

مرزی
کریمی با تاکید بر اهمیت ارزیابی فرصت های 
موجود در زمینه گردشگری سلامت، بیان کرد: 
به روز کردن مجوز IPD مراکز درمانی و تقویت 
مناطق  ظرفیت های  شناسایی  آنها،  بر  نظارت 

تجاری آزاد و شهرهای مرزی استان های مرزی 
جهت تقویت جذب بیماران بین الملل و فعال 
کردن واحد پذیرش بیماران بین الملل در مراکز 
رونق  در  موثر  عوامل  از  را  و...  مستعد  درمانی 

گردشگری سلامت هستند.
بازنگری در تعرفه های خدمات گردشگری 

سلامت
خدمات  تعرفه گذاری  بازنگری  موضوع  او 
رونق  در  مهم  شرطی  را  پزشکی  گردشگری 
گردشگری سلامت خواند که صورت پذیرفته و 
به زودی ابلاغ خواهد شد و تصریح کرد: در این 
زمینه اقدامات دیگری همچون تدوین ضوابط 
اختصاصی فعالیت شرکت  های فعال در زمینه 
تسهیل گری گردشگری سلامت، تصویب دوره 
کارشناسی ارشد گردشگری سلامت در معاونت 
آموزشی وزارت میراث فرهنگی و گردشگری و 
پیگیری ایجاد رشته دیپلماسی سلامت اهمیت 

بسزایی دارند.

۳ خدمت پرتقاضای بیماران بین الملل در ایران 

آغاز طرح برخورد با خودروهای فاقد 
معاینه فنی

سردار محمدباقر سلیمی با حضور در یک برنامه تلویزیونی 
درباره طرح تشدید برخورد با خودروهای بدون معاینه فنی و 
دودزا اظهار کرد: در طرح تشدید برخورد با خودروهای بدون 
معاینه فنی و دودزا، که از امروز در سراسر کشور آغاز شد، 
خودروهای بدون معاینه فنی ۵0 هزار تومان جریمه می شوند 
و پلاک خودروهای دودزا و دارای نقص فنی اخذ و پلاک 
تعمیری به آن ها داده خواهد شد.وی افزود: طرح کنترل معاینه 
فنی خودروها به دو روش انجام می شود، روش اول با استفاده 
از سامانه ها و دوربین های ثبت تخلفات در شهرها و در جاده ها 
اجرا می شود و تمام دوربین هایی که کد ثبت تخلف دارند و به 
سامانه پلاک خوانی خودرو مجهز هستند در طول شبانه روز 
مانند یک افسر پلیس،  نداشتن معاینه فنی خودرو را ثبت 
می کنند و روش دوم همان روش سنتی در ایستگاه های پلیس 
و در جاده ها و شهرها است که قابلیت کنترل معاینه فنی در 
دست افزار پلیس ایجاد شده و پلیس با وارد کردن شماره 
پلاک وسیله نقلیه سوابق معاینه فنی خودرو را بررسی و اگر 
بدون معاینه فنی بود خودرو اعمال قانون می شود.او افزود: در 
شهرهای کشور حدود 3 هزار دوربین ثبت تخلف وجود دارد، 
70 درصد این دوربین ها فعال است و قابلیت کنترل و ثبت 
پلیس  ترافیک  عملیات  دارد.معاون  را  فنی خودروها  معاینه 
راهور فراجا تصریح کرد: در طرح تشدید برخورد با خودروهای 
بدون معاینه فنی و دودزا،  خودروهایی که بدون معاینه فنی 
باشند، برابر کدی که در جدول جرایم پیش بینی شده است 
۵0 هزار تومان جریمه می شوند و خودروهایی که نقص فنی 
آن ها در حدی است که در آلایندگی هوا تأثیر گذارند، با نظر 
افسران و کارشناسان پلیس پلاک آن ها اخذ و به آن ها پلاک 
تعمیرگاه نصب و به تعمیرگاه ها اعزام شوند.وی گفت: در این 
طرح خودروهایی که معاینه فنی دارند و به دلایلی بعد از اخذ 
معاینه فنی، شرایط معاینه فنی را از دست داده اند، به آن ها 
داده  فنی  نقص  کردن  برطرف  جهت  روزه ای  چند  مهلت 
می شود و در غیر این صورت معاینه فنی آنان ابطال می شود.  

اصلاحیه آگهی مزایده شهرداری محمدیه 
آگهی مزایده عمومی  شهرداری محمدیه 
چاپ شده  در روزنامه پیشرو  در مورخ 9 
آبان 1۴02 با موضوع اجاره اموال غیر منقول  
به تعداد 8 املاک مورد اجاره  شهرداری در بند 6 اجاره 2۵ 
ریال  یکسال 7/200/000/000  کارشناسی   مبلغ  غرفه  
نیز  مزاید  در  کننده   شرکت  وسپرده  باشد  می  صحیح 

360/000/000 ریال صحیح می باشد
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استان ها

روزنامه           پیشروروزنامه

سازمان آگهی های      روزنامه   پیشــرو      
011-33304401-3                011-33300231-3

گزارش

خبر

البرز-خبرنگار پیشرو:  رییس کمیسون 
شورای  ترافیک  و  ونقل  و حمل  عمران 
خط  احداث  طرح  شهرکرج  اسلامی 
اتوبوس تندور بین غرب و جنوب شرقی 
این کلانشهر با هدف روان سازی ترافیک 
و توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی خبر 
داد.حسین مهاجری در حاشیه بازدید از 
خط اتوبوس تندور کرج افزود: این خط 
و  کرج  غرب  در  خوارزمی  میدان  بین 

میدان شهید سلطانی در جنوب شرقی 
این کلانشهر به طول رفت و برگشت ۳۰ 
داد:  ادامه  شود.وی  می  احداث  کیلومتر 
این اقدام در راستای اجرای پیاده سازی 
برنامه کاری شورای ششم مدیریت شهری 
ارائه  و  همگانی  نقل  و  حمل  بخش  در 
تسهیلات مناسب به شهروندان و همچنین 
اصلاح الگوی مصرف استفاده از معابر شهر 
به اجرا درآمده است.مهاجری گفت: کارگاه 

اجرایی این مسیر تجهیز شده و عملیات 
است  شده  آغاز  حصارک  از  آن  اجرایی 
بین  ایستگاه  که در ۲ طرف مسیر ۳۴ 
میدان خوارزمی و پایانه شهید سلطانی 
پیش بینی شده است .رییس  کمیسیون 
عمران و حمل ونقل و ترافیک  شورای 
اسلامی شهر کرج افزود: اکنون تیم های 
مهندسی در سه راه پست خانه ، ابتدای 
بلوار گلستان و سه راه گوهردشت کرج 

در حال اجرای عملیات اصلاح هندسی 
مسیر اتوبوس تندور کرج هستند.مهاجری 
اظهار کرد: اجرای این پروژه موجب روان 
سازی ترافیک در خیابان شهید بهشتی 
و هسته مرکزی کرج خواهد شد .ناوگان 
اتوبوسرانی کرج اکنون دارای حدود ۶۰۰ 
دستگاه اتوبوس فعال است که قرار است 
به زودی ۲۰ دستگاه اتوبوس برقی به آنها 

اضافه شود.

عملیات احداث خط اتوبوس تندور کرج آغاز شد

ولی له حسین زاده :مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قزوین گفت: 
در طول دو سال گذشته، ۶۰ میلیارد ریال یارانه به واحدهای تولیدی مستقر در 
شهرک ها و نواحی صنعتی تابعه استان شرکت کننده در نمایشگاه های داخلی 

و خارجی پرداخت شده است.
رضا صفاری در این باره اظهار کرد: در این مدت، 7۰۰ واحد تولیدی در بیش 
از ۶۰ نمایشگاه های داخلی و خارجی بصورت حضوري و مجازي با هدف 
کمک به رونق تولید بویژه در بخش صنایع کوچک و متوسط و انتقال تجارب 
بین تولیدکنندگان و در راستای کمک به توسعه بازار و معرفی محصولات و 
توانمندیها و انتقال تكنولوژي میان واحدهای صنعتی و آشنایی با نیازهای 
بازار و مشتریان و فراهم نمودن زمینه های فروش محصولات تولیدی حضور 

یافتند.
وي گفت: در هفت ماهه اول سال با کمک این شرکت و به منظور توسعه بازار 
و کمک به رونق تولید، ۲۳۰ واحدهای صنعتي و خدماتي در ۲۶ نمایشگاه های 

داخلی و خارجی حضور پیدا کرده اند.
مدیر عامل شرکت شهر کهاي صنعتي استان تصریح کرد: از ۲۶ نمایشگاه 

داخلی و خارجی، بیش از ۲۳۰ واحد تولیدي و صنعتي مستقر در شهرکها 
و نواحي صنعتي در 19 نمایشگاه داخلی و 7 نمایشگاه خارجی حضور 
داشتند که در کشورهای اسپانیا، ترکیه، چین، امارات، عراق و سوریه برگزار 

شده بود.
رضا صفاري ادامه داد: در پنج ماهه آخر سال این روند ادامه خواهد دارد و این 
شرکت اعزام واحدهاي تولیدي را به حدوداً 1۲ نمایشگاه داخلي و سه نمایشگاه 

خارجي در دستور کار خود قرارداده است.
این مسئول با اشاره به حمایتهاي این شرکت از واحدهاي تولیدي گفت: در 
این راستا شرکت شهرکهای صنعتی استان ۵۰ درصد هزینه های اخذ غرفه 
جهت حضور واحدهای تولیدي در نمایشگاههای  داخلي و خارجی را از سقف 
۳۰۰ میلیون ریال تا دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال به عنوان تشویق و جذب 
واحدهای تولیدي برای حضور در نمایشگاههاي داخلي و خارجي و کمک به 

توسعه بازار آنها پرداخت می کند. 
میزان پرداخت یارانه حمایتي جهت بازدید مدیران واحدهاي تولیدي و صنعتي 

در نمایشگاه هاي خارجي تا سقف ۶۰۰ میلیون ریال است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قزوین خبرداد : 

پرداخت يارانه به واحدهای تولیدی شركت كننده
 در نمايشگاههای داخلی و خارجی 

روح اله عبدالعلی زاده : معاونت قرآن و عترت اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی از برگزاری دوره 
تربیت مربی آموزش نوین قرآن کریم با عنوان "بشری" در 

بناب خبر داد.
"ابراهیم لایقی" گفت: این دوره ی آموزشی توسط اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان با همكاری اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی بناب و موسسه آل یاسین در این شهرستان 
را  یاد شده  دوره  برگزاری  از  می شود. وی هدف  برگزار 
ساده سازی یادگیری قرائت قرآن کریم، ارائه محتوا و مطالب 
آموزشی استاندارد، قابل درک کردن قرآن برای تمامی 

اقشار جامعه و آموزش به روش کلاسیک عنوان کرد.
لایقی گفت: علاقمندان می توانند تا پنجم آذرماه جاری 
به درگاه اینترنتی سامانه جامع امور قرآنی حمد به آدرس 
www.qia.ir جهت به ثبت نام در این دوره مراجعه کنند. 
وی زمان برگزاری دوره یاد شده را 1۶ الی 18 آذرماه عنوان 

کرد.
براساس این گزارش علاقمندان می توانند برای کسب 
اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۳۳۳۶۲۳۵7 و یا ۳۳7977۲  

داخلی )1۳( تماس حاصل نمایند.
**** صفحه اطلاع رسانی نمایشگاه کتاب تبریز 

راه اندازی شد
صفحه اطلاع رسانی هجدهمین نمایشگاه بین المللی کتاب 

تبریز راه اندازی شد.
هجدهمین نمایشگاه بین المللی کتاب تبریز از چهارشنبه 
هفدهم آبان ماه تا یكشنبه بیست ویكم آبان ماه 1۴۰۲ در 

محل نمایشگاه بین المللی تبریز برگزار خواهد شد.
در این راستا صفحه اطلاع رسانی این نمایشگاه به آدرس 

و  شده  اندازی  راه   https://azarsh.ir/ketab1۴۰۲
علاقه مندان برای اطلاع از آخرین اخبار و رویدادهای این 

نمایشگاه می توانند به این صفحه مراجعه کنند. 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل   همچنین صفحات 
@ آدرس  با  مجازی  های  شبكه  در  شرقی  آذربایجان 

azarshnews، آخرین اخبار و رویدادهای نمایشگاه را 
اطلاع رسانی خواهند کرد.

گفتنی است، یازدهمین نمایشگاه مطبوعات، خبرگزاری ها 
و پایگاه های خبری آذربایجان شرقی و نخستین رویداد 
بین المللی عفاف و حجاب همزمان با هجدهمین نمایشگاه 
بین المللی کتاب تبریز از چهارشنبه هفدهم آبان ماه تا 
نمایشگاه  آبان ماه 1۴۰۲ در محل  بیست ویكم  یكشنبه 

بین المللی تبریز برگزار می شود.

**** نمایشگاه بین المللی کتاب تبریز محملی 
برای انعکاس صدای مردم مقاوم فلسطین

مسئول پاویون فلسطین در نمایشگاه کتاب تبریز، این 
مقام  مردم  صدای  انعكاس  برای  محملی  را  نمایشگاه 

فلسطین عنوان کرد.
با رویداد  گفت: همزمان   "حامد حامدی خسروشاهی" 
فرهنگی اجتماعی  نمایشگاه بین المللی کتاب تبریز، و 
با حضور فعالان مقاومت در سطح بین المللی و کشوری 
پاویون ویژه فلسطین و غزه با همكاری سازمان اوج در 
این نمایشگاه برپا خواهد شد. وی افزود: در این پاویون 
نشست هایی با موضوع فلسطین و غزه با حضور مهمانانی 
از کشورهای عراق، لبنان، فلسطین، ترکیه و آذربایجان 
برگزار شده و در این نشست ها مسائل مختلف روز و ابعاد 
حماسه ی طوفان الاقصی مورد بررسی و مداقه ی اهالی فن 

در این حوزه قرار خواهد گرفت.
خسروشاهی تصریح کرد: در این پاویون رویداد تجسمی و 
ادبی با حضور اصحاب هنر و ادب برگزار خواهد شد. وی 
همچنین از برگزاری پرده خوانی طوفان الاقصی و فلسطین 
و نشست ارائه ی راهكارهای گسترش ابعاد رسانه  ای این 

رویداد عظیم با حضور اهالی رسانه خبر داد.
خسروشاهی گفت: در این پاویون برای نمایش همراهی 
و همدلی با مردم مقاوم فلسطین غرفه عكس با لباس 

فلسطینی نیز برقرار خواهد شد.
وی از اصحاب رسانه، نویسندگان و هنرمندان رشته های 
مختلف و همچنین علاقمندان به این حوزه دعوت کرد با 
حضور و ارائه ی آثار و طرح های خود بر رونق این رویداد 

بیافزایند.

معاونت قرآن و عترت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی خبر داد؛

برگزاری دوره تربیت مربی آموزش نوین قرآن کریم "بشری"

عباس عموئی:  سرپرست اداره کل راه و 
شهرسازی گیلان با بیان اینكه ۴۵۰ هكتار 
در  محرومان  مسكن  برای ساخت  عرصه 
گیلان شناسایی شده است، گفت: درصورت 
اختصاص این زمین ها می توانیم برای ۳۶ 

هزار نفر مسكن احداث کنیم.
محمدرضا فلاحتگر اظهار کرد: در شهرستان 
فومن هفت هكتار زمین متعلق به دانشگاه 
گیلان، ۲ هكتار از اراضی آب منطقه ای در 
شهر لاهیجان، 1۶ هكتار زمین در کیاشهر 
شناسایی شده هستند ضمن آنكه از شرکت 
صنعتی سپیدرود و دستگاه هایی مانند جهاد 
منطقه ای  آب  طبیعی،  منابع  کشاورزی، 
نیاز  مورد  زمین  تامین  برای  است  انتظار 
و اجرای بهتر طرح همكاری لازم را با ما 
داشته باشند.وی با اشاره به اقداماتی که در 
راستای ساخت مسكن محرومان در استان 

صورت گرفته است، افزود: درحال حاضر 18 
واحد در شهرستان شفت احداث شده و سه 
قطعه زمین جدید نیز توسط اداره کل راه 
و شهرسازی در این شهر برای ساخت 18 
واحد جدید توسط بنیاد مسكن اختصاص 
یافته است.وی عنوان کرد: همچنین از سوی 
زمینی  گیلان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره 
محرومان  مسكن  واحد  ساخت ۴8  برای 
در شهرستان رودبار تامین شده تا احداث 
شود. انجام  مسكن  بنیاد  توسط  مسكن 

فلاحتگر تصریح کرد: سهمیه گیلان از ۵۰ 
هزار واحد مسكن اقشار کم درآمد و محروم 
یک هزار و ۴۵۰ واحد است که در قالب یک 
انجام خواهد شد.وی  تفاهم نامه سه ساله 
عنوان کرد: وظایفی که برعهده بنیاد مسكن 
شورای  مصوبه  ارائه  شامل؛  گذاشته شده 
مرکزی بنیاد مشتمل بر تعداد واحد مسكن 

محرومان قابل احداث و به تفكیک استان 
و در صورت نیاز جابه جایی سهمیه استان 
ها، آماده سازی اراضی و احتساب هزینه ها 
در قیمت واگذاری واحدهای مسكونی است.

وی همچنین انجام مطالعات، تهیه طرح، 
با هر زمین،  نقشه های اجرایی متناسب 
اخذ پروانه ساخت از شهرداری ظرف مدت 
حداکثر ۶ ماه پس از انعقاد قرارداد واگذاری 
و تحویل زمین، احداث مسكن مناسب با 
اجرای  در  مسكن  مصرف  الگوی  رعایت 
حائزین  به  واگذاری  نامه،  تفاهم  موضوع 
برابر  و  تفاهم نامه  موضوع  مطابق  شرایط 
با ضوابط قانون ساماندهی و دستورالعمل 
های واگذاری مصوب هیات امنای مسكن 
حساب 1۰۰ امام )ره( بخشی از مسئولیت 
این مجموعه خواند.سرپرست اداره کل راه و 
شهرسازی گیلان وظیفه سازمان ملی زمین 

ومسكن را در این تفاهم نامه شناسایی و 
تامین زمین مناسب بلامعارض و بلاتعهد 
و  مسكن  و  زمین  ملی  سازمان  توسط 
واگذاری به بنیاد مسكن انقلاب اسلامی به 
صورت رایگان )به استثنای هزینه های خرید 
و آماده سازی( جهت احداث و واگذاری ۵۰ 
هزار واحد مسكونی، همكاری لازم جهت 
ترهین اسناد اراضی نزد بانک های عامل 
و هرگونه اقدام اجرایی بنیاد، انتقال اسناد 
اراضی پس از احداث بنا و ارائه پایان کار 
مسكن  بنیاد  نام  به  مسكونی  ساختمان 
انقلاب اسلامی برای تفكیک و واگذاری به 

متقاضیان عنوان کرد.
وی ابراز امیدواری کرد با همكاری مجموعه 
های مختلف در اجرای طرح های مسكن در 
استان با همه محدودیتها عملكرد مناسبی 

داشته باشند.

 سرپرست اداره کل راه و شهرسازی گیلان:

4۵0 هکتار زمین برای ساخت مسکن محرومان در گیلان 
شناسایی شد

اقدامات جهادی دولت برای تامین 
آب پایدار خراسان شمالی 

*سعید وحیدی
 اجرای بیش از ۵۰۰ کیلومتر خط انتقال، اصلاح و شبكه 
توزیع آب، اجرای طرح جهاد آبرسانی به 1۶۴ روستا، ابلاغ 
۲ هزار و ۴۲۰ میلیارد ریال اعتبار برای انتقال آب پلنگ 
دره به بجنورد و اجرای طرح استفاده از پساب بجنورد در 
پتروشیمی خراسان بخشی از اقدامات جهادی دولت برای 
تامین آب پایدار در خراسان شمالی است.گرچه بی آبی 
بخش های زیادی از کره زمین را فرا گرفته اما کشور ما با 
توجه به شرایط جغرافیایی و قرار گرفتن در منطقه خشک 
و کم  باران با مشكل حادتری مواجه است.قصه خشكسالی و 
بی آبی دغدغه امروز نیست بلكه سالهاست که زمین بیشتر 
ترَک می خورد، مردم تشنه تشنه تر می شوند و این مشكل 
تنها با ابراز نگرانی رفع نمی شود، نگرانی هایی که بارها در 
دولت های گذشته برای وضعیت خشكسالی ابراز اما قدمی 
برای حل آن برداشته نمی شد.نبود اراده جهادی و اجرایی 
برای انجام طرح های آبرسانی موجب شد که مردم کشور 
نیز چندان به این مساله اهمیت ندهند و هشدارهای پدر علم 
کویرشناسی ایران، " پرویز کردوانی" نیز جدی گرفته نشود.

این بی توجهی ها موجب شد تا طنین بی آبی در بسیاری از 
روستاها و شهرستان های خراسان شمالی به صدا درآید به 
گونه ای که اکنون جدای از شهرها، حدود ۲۰۰ روستای 
خراسان شمالی دچار تنش آبی است.بی تردید اگر هشدارها 
مسوولان  و  می شد  گرفته  گذاشته جدی  های  از سال 
وقت تدابیری برای این وضعیت می اندیشیدند دیگر شاهد 
خشک شدن آب برخی رودخانه ها و کاهش سطح ذخیره آب 
پشت اغلب سدها نبودیم.فارغ از بررسی دلایل بی توجهی به 
این موضوع، دولت سیزدهم از زمانی که سكان هدایت کشور 
را برعهده گرفت، حل مشكل آبی در بسیاری از مناطق کشور 
را در اولویت کاری خود قرار داده است به گونه ای که اکنون 
طرح های ارزشمندی همچون جهاد آبرسانی به 1۶۴ روستا، 
طرح اضطراری انتقال آب "منطقه پلنگ دره" به بجنورد"و 
طرح استفاده از پساب بجنورد در پتروشیمی خراسان در 
حال اجرا است.همچنین جدای از اجرای این طرح ها دولت 
طی عملكرد خود بیش از ۵۰۰ کیلومتر خط انتقال، اصلاح 
و شبكه توزیع آب با هدف جلوگیری از هدر رفت آبی اجرا 
کرده است.خراسان شمالی از لحاظ بافت جمعیتی شرایط 
ویژه ای دارد و ۴۴ درصد از اقوام کرد، ترک، لر و ترکمن 
در این خطه از شمالشرق کشور در نواحی روستایی سكونت 
دارند و این نكته بیانگر اهمیت و نقش روستا در اقتصاد 
استان دارد.8۴۰ روستای این استان از جمعیتی بالغ ۴۴۰ 
هزار نفر تشكیل شده است که همین جمعیت زیاد اقتصاد 
استان را به سمت کشاورزی و دامپروری سوق داده است و 
رسیدگی به این جوامع چرخ استان را هم خواهد چرخاند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی می گوید: 
طرح جهاد آبرسانی خراسان شمالی در 1۶۴ روستا در قالب 
چهار مجتمع آبرسانی سد شیرین دره، زیدر سرانی، پرسه 
سو و کهنه جلگه با اعتباری بالغ بر پنج هزار و ۵۰۰ میلیون 
ریال در حال اجرا است.رضا نعیمی می افزاید: این طرح 
اکنون ۴۰ درصد پیشرفت فیزیكی دارد و تعدادی از این 
روستاها در هفته دولت از آب شرب پایدار بهره مند خواهند 
شد.وی ادامه می دهد: برنامه ریزی برای اجرای فاز دوم این 
طرح نیز در دست اقدام است که در قالب آن ۲۰۰ روستای 
دیگر زیر پوشش این طرح قرار می گیرند.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب خراسان شمالی یادآور می شود: اینک بیش 
از 1۴۰ کیلومتر خط انتقال و شبكه آن اجرا و 1۵ باب 
مخزن و سه ایستگاه پمپاژ نیز در این بازه زمانی ایجاد شده 
است.طرح اضطراری تامین آب مورد نیاز از منطقه " پلنگ 
دره " برای جلوگیری از مشكل تامین آب در شهر بجنورد 
اجرا می شود.هدف از اجرای این طرح کاهش وابستگی به 
منابع تامین آب سطحی و ارتقای کیفی آب بجنورد است 
که با بهره برداری از آن ۴۰۰ لیتر بر ثانیه بر ظرفیت آب 
آشامیدنی این شهر افزوده خواهد.در فاز اول طرح انتقال 
چاه آب پلنگ دره به شهر بجنورد، سه حلقه چاه با 8.۵ 
کیلومتر خط انتقال، یک ایستگاه پمپاژ و مخزن ۲ هزار متر 
مكعبی تعادلی به مدار آب شهر بجنورد اضافه می شود.

در فاز دوم نیز چهار حلقه چاه، یک باب ایستگاه پمپاژ و 
1۳.۵ کیلومتر خط انتقال اجرا می شود.به گفته مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی؛ برای اجرای کامل 
این طرح آبرسانی چهار هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است.

فرماندار بجنورد با اشاره به ابلاغ بیش از ۲ هزار میلیارد ریال 
برای انتقال آب پلنگ دره به این شهر، می گوید: اخیرا ۲ 
هزار و ۴۲۰ میلیارد ریال اعتبار از منابع تنش آبی، برای 
اجرای طرح انتقال آب منطقه پلنگ دره به شهر بجنورد 
ابلاغ شده است.محمدباقر باقرپور با اشاره به اینكه اکنون 
۵۰ درصد از آب شرب مردم شهر بجنورد از سد شیرین دره 
تامین می شود، می افزاید: کمیت و کیفیت آب سد شیرین 
دره دستخوش خشكسالی ها و کاهش بارندگی ها، کاهش 
یافته است از این رو باید منابع پایدار تامین و جایگزین شود.

وی ادامه می دهد: با توجه به افت محسوس سطح آب 
در پشت سد شیرین دره، با بارش باران و جاری شدن 
سیلاب آب این دریاچه دچار کدورت و کاهش کیفیت 
شده و به ناچار از مدار مصرف خارج می شود.فرماندار 
بجنورد یادآور می شود: با بهره برداری از منابع آبی منطقه 
پلنگ دره، دغدغه ها برای تامین آب با کیفیت بالا و نیز 
قطع آب سد شیرین دره برطرف می شود.استفاده پساب 
بجنورد در پتروشیمی خراسان از مصوبات سفر پر خیر و 
برکت رییس جمهور به خراسان شمالی بود و آیت الله 
رییسی در سفر خود به استان دستور صریح در اجرای این 
طرح را داد و این طرح با شتاب خوبی در حال اجرا است.

پتروشیمی خراسان پرمصرف ترین صنعت آب در این 
خطه به شمار می رود و حدود پنج میلیون متر مكعب 
آب مصرف می کند که از مجموع این میزان ۲.۵ میلیون 
متر مكعب آب از منابع آب زیرزمینی و ۲.۵ میلیون متر 
مكعب آب از منابع سطحی برداشت دارد.سالانه هفت 
میلیون مترمكعب در شهر بجنورد مرکز استان پساب 
فاضلاب در تصفیه خانه تولید می شود که در حاشیه شهر 
رها می شود و پتروشیمی در طرح های توسعه ای خود 
نیاز به آب بیشتری دارد که در این خصوص چاره ای جز 
استفاده از آب خاکستری)پساب( را ندارد.طرح استفاده 
از پساب پتروشیمی در ۲ فاز شامل ایجاد تصفیه خانه و 
خط انتقال برنامه ریزی شد که این طرح از دهه مبارک 
فجر سال گذشته کنگ زنی شد.تصفیه خانه بجنورد در 
شمال این شهر واقع شده است که سالانه پنج میلیون متر 
مكعب فاضلاب را تصفیه می کند و برای استفاده از آب 
آن در صنعت باید توسط تصفیه خانه تكمیلی، این آب را 
به مصرف صنعتی تبدیل کرد و پتروشیمی خراسان در 
حال حاضر مشغول احداث تصفیه خانه تكمیلی در مقابل 

تصفیه خانه بجنورد است.

شهردار کرمانشاه:
 2۵۷ هزار تن آسفالت ریزی

 طی 2 سال گذشته در کرمانشاه 
انجام شد

کرمانشاه -خبرنگار پیشرو: شهردار کرمانشاه گفت: 
طی یک سال گذشته بیش از 1۵7 هزار تنُ و در 
سال جاری نیز بیش از 1۰۰ هزار تن آسفالت ریزی 
در محلات مختلف شهر اجرا شد. نادر نوروزی در 
جریان بازدید از روند آسفالت سطح شهر کرمانشاه 
افزود: آسفالت ریزی در شهر نقش موثری در ارتقاء 
زیبایی شهری و رضایت مندی شهروندان دارد؛ در 
بهره برداری  به  که  سرابیان  شهید  ارتباطی  محور 
رسیده بیش از هفت هزار و ۲۰۰ تن آسفالت ریزی 
ادامه داد: همچنین در معبر  انجام شده است.وی 
دسترسی شهرک صدرا و مینا آباد نیز علاوه بر تهیه 
مصالح ۲ هزار و ۳۳۴ تن زیرسازی انجام گرفته است.

نوروزی با بیان اینكه در معبر دسترسی شهرک صدرا 
و مینا آباد یک هزار و 91۶ تن آسفالت ریزی انجام 
شد، بیان کرد: تهیه مصالح و اجرای زیرسازی به 
میزان پنج هزار و 9۰۵ تن در محور ارتباطی جدید 
شهرک مهدیه به شهرک امام خمینی )ره( نیز صورت 
مصالح  تهیه  افزود:  کرمانشاه  است.شهردار  گرفته 
و اجرای زیرسازی به میزان ۶ هزار و 1۴۲ تن در 
محور ارتباطی جدید شهرک مهدیه به شهرک امام 
خمینی )ره( انجام شده و حدود ۲ هزار تن آسفالت 
در این محور ارتباطی پخش شده است.نوروزی گفت: 
از شهرک  ارتباطی شهر کرمانشاه  در دیگر محور 
صادقیه به سراب قنبر نیز تهیه مصالح و زیرسازی به 
میزان یک هزار و ۴۰7 تن انجام شده است.شهردار 
کرمانشاه همچنین در بازدید از سازمان آتش نشانی 
با بیان اینكه طی 18 ماه گذشته چهار هزار و ۶81 
مورد عملیات توسط سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری انجام شده و در این عملیات ها یک 
هزار و ۴۳۲ نفر نجات یافته اند، بیان کرد: آموزش 
نقش مهمی در پیشگیری از وقوع حوادث و همچنین 
ارائه خدمات با کیفیت تر دارد و به همین دلیل ۳۳9 
نفر در آموزش های درون سازمانی شرکت داشته 
اند.وی افزود: آموزش های برون سازمانی نیز که در 
سایر نهادها، ارگان ها و شرکت ها بر پا شده با استقبال 
خوبی رو به رو بوده و یک هزار و 7۶۳ نفر در این 
آزمون ها شرکت کردند.شهردار کرمانشاه گفت: برای 
این مدت  احتمالی در  از وقوع حوادث  پیشگیری 
ایمنی  خودروهای سازمان آتش نشانی و خدمات 
شهرداری به همراه نیروها در ۳۰۰ مراسم مختلف 
ملی، مذهبی و استانی مستقر شدند.نوروزی افزود: در 
این مدت به استعلام ۲ هزار و ۵۴۰ پروانه ساختمانی 
و همچنین به استعلام ۲ هزار و ۴11 مورد پایان کار 
نیز پاسخ داده شد.وی گفت: تلاش شده تا سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمانشاه به 
وسایل بیشتری مجهز شود تا بتوان به شهروندان 

کرمانشاه خدمات رسانی بهتری داشته باشیم.
نوروزی با بیان اینكه نردبان ۳۲ متری با اعتبار ۵۳۰ 
میلیارد ریال برای سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری خریداری شده است، افزود: شیرهای 
آتش نشانی سطح شهر رنگ آمیزی و جانمایی ۲۴ 
عدد شیر هیدرانث انجام شده که ۶ مورد آن برای 
گفت: طراحی  کرمانشاه  است.شهردار  آماده  نصب 
نقشه سوله مرکز آموزش آتش نشانی، طراحی نقشه 
ایستگاه عملیاتی و پایش ایمنی ساختمان های ناایمن 
سطح شهر، ساماندهی شرکت های خدمات ایمنی 
نظام مهندسی،  با همكاری سازمان  و آتش نشانی 
برای  شهرداری  فرهنگی  سازمان  با  هماهنگی 
آموزش مقدماتی ایمنی به شهروندان، تعمیر تجهیز 
و نوسازی ایستگاه های یازده گانه، استقرار تیم های 
عملیاتی سازمان در مراسم اربعین حسینی و تجهیز 
و نوسازی ناوگان عملیات از دیگر اقدامات انجام شده 
است.نوروزی افزود: بیش از هشت دوره آموزشی نیز با 
هدف ارتقاء و به روزرسانی دانش کارکنان برگزار شده 
که دوره های کمک های اولیه هلال احمر پیشگیری از 
حریق، رانندگی تدافعی راهنمایی و رانندگی، کمک 
های اولیه و رفتار شناسی حریق از جمله آن ها است.

کلانشهر کرمانشاه بیش از یک میلیون نفر جمعیت 
دارد و شهرداری در قالب هشت منطقه شهری به 

شهروندان آن خدمات ارائه می دهد.
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بوشهر -خبرنگار پیشرو: مدیر پالایشگاه هشتم مجتمع گاز پارس جنوبی گفت: 
امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل تولید گاز به میزان ١٣.٥ درصد و 
تولید گاز مایع )LPG( به میزان ٢٧ درصد در این پالایشگاه افزایش و میزان 
مشعل سوزی نیز به میزان ٩١ درصد کاهش یافته است. هادی چابوک درجمع 
مدیران و کارکنان این پالایشگاه اظهار کرد: با تامین به موقع قطعات یدکی 
و انجام به موقع تعمیرات کمپرسورهای off gas، پالایشگاه هشتم همچون 
گذشته متعهدانه در راستای حداقل نمودن مشعل سوزی گازهای آلاینده قدم 

برداشته است.
وی افزود: از دیگر اقدامات زیست محیطی، تعمیرات کامل واحد تصفیه پساب 
و تخلیه، لایروبی و امحای بخش قابل توجه ای لجن و رسوبات از این واحد 
بوده که این مهم کمک شایانی در راستای کاهش بار آلودگی محیط زیست 
دریایی است.مدیر پالایشگاه هشتم پارس جنوبی اظهار کرد:با انجام اقدامات 
شاخص و نوآور، تکیه بر توان و دانش بومی، پالایشگاه هشتم مجتمع گاز پارس 
جنوبی با آمادگی کامل جهت تولید حداکثری و پایدار گاز و محصولات جانبی 
به استقبال فصل زمستان پیش رو می رود.وی افزود: در راستای پایداری و حفظ 
تولید، متخصصان و کارکنان این مجموعه با اجرایی نمودن رویکرد جدید اتخاذ 
شده در انجام عملیات تعمیرات اساسی در کوتاه ترین زمان ممکن و کمترین 
فرصت از دست رفته تولید، ضمن افزایش قابل توجه تولید در شش ماهه ابتدایی 

سال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، در تمامی واحدهای تولیدی آمادگی 
لازم جهت تولیدی پایدار را در فصل سرد پیش رو را ایجاد نموده اند.چابوک 
یادآورشد: انجام تعمیرات اساسی و تعویض کاتالیست بسترهای نم زدایی در هر 
چهار ردیف و همچنین تعمیرات و اصلاحات انجام شده بر روی تجهیزات کولد 
باکس تمامی ردیف های شیرین سازی گاز یکی از اقدام های شاخص جهت 

افزایش پایداری تولید گاز در روزهای سرد سال است.
و  دانش بنیان  توان ١۰۰  درصدی شرکت های  از  استفاده  با  داد:  ادامه  وی 
گاز  صادرات  توربوکمپرسور  دستگاه  اساسی٢  تعمیرات  داخلی،  سازندگان 
پالایشگاه هشتم پارس جنوبی با موفقیت به انجام رسیده که گامی بزرگ برای 
آغاز فصل نو در تولید پایدار گاز خواهد بود.مدیر پالایشگاه هشتم مجتمع گاز 
پارس جنوبی تصریح کرد: با اقدام های انجام شده در جهت تامین اقلام یدکی 
مورد نیاز برای تجهیزات حیاتی و موثر پالایشگاه بیشتر از طریق سازندگان دانش 
بنیان داخلی ، کمبودها تاحد قابل توجهی رفع شده و در این زمینه مشکلی 

درروزهای پیش رو نخواهیم داشت.
وی گفت: با استفاده از روش های نو و در کوتاه ترین زمان ممکن،تعمیرات اساسی 
تجهیزات مهمی همچون کمپرسورهای سردساز پروپان، کمپرسورهای احیای 
گاز و هوای ابزار دقیق، بویلرها، پکیج های آب شیرین کن و بازیافت گلایکول با 

بهترین سطح کیفیت به پایان رسیده است.

این  گفت:  شهرکرد  شهردار  کریمی: 
شهرداری هم اکنون ٢ هزار میلیارد ریال 
شرکت های  و  اجرایی  دستگاه های  از 
خدمات رسان چهارمحال و بختیاری طلب 
نشست  در  واحدیان  دارد.محمدحسین 
در  کرد:  تاکید  مسوولان  از  مطالبه گری 
و شهرسازی  راه  اداره کل  اخیر  ١٢ سال 
چهارمحال و بختیاری سهم ١۰ درصدی 
زمین های  فروش  از  شهرکرد  شهرداری 

دولتی را نپرداخته است.
وی با اشاره به مصوبه سفر رییس جمهور به 
چهارمحال و بختیاری برای تحویل محله 
منظریه به شهرداری شهرکرد اظهار کرد: 
محله منظریه تا این لحظه به شهرداری 
شهرکرد تحویل داده نشده است.شهردار 

شهرکرد با اشاره به جذب کامل یک هزار 
و ٥۰۰ تن قیر رایگان برای بهبود معابر 

مرکز چهارمحال و بختیاری گفت: امسال 
٧۰ هزار هکتار آسفالت در مناطق مختلف 

در  کرد:  تاکید  شد.وی  پخش  شهرکرد 
تعداد دوربین های کنترل  اخیر  یک سال 
دستگاه  به ٥٧  از ٢٣  سرعت  و  نظارت 

افزایش یافت.
جاده  دوم  باند  احداث  افزود:  واحدیان 
کمربندی  ابتدای  تا  دفاع مقدس  میدان 
شرق با عرض ۶۰ متر و طول سه هزار متر 
اجرایی شده و تا نیمه نخست سال آینده 
تکمیل، آسفالت و بهره برداری می شود.وی 
تصریح کرد: تکمیل و بهره برداری از باند 
ابتدای  تا  دفاع مقدس  میدان  جاده  دوم 
 ۸۰۰ حداقل  شهرکرد  شرق  کمربندی 

میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.
شهرکرد به عنوان مرکز استان چهارمحال و 

بختیاری ٢۰۰ هزار نفر جمعیت دارد.

 مدیر پالایشگاه هشتم مجتمع گاز پارس جنوبی :

مشعل سوزی در پالایشگاه هشتم پارس جنوبی ۹۱درصد کاهش یافت

شهردار شهرکرد :

شهــرداری شهرکرد ۲ هـــزار میلیارد ریال
 از دستگاه های اجرایی طلب دارد

گفت:  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  حیدری: 
مهمترین مصوبات شورای فرهنگ عمومی قم ساماندهی 
تبلیغات شهری و بهسازی وضعیت ورودی های این استان از 

منظر فرهنگی بوده است.
امیرعلی عموزاده  افزود:  ساماندهی تابلوهای شهری، مبلمان 
شهری و توسعه فضای سبز و بررسی مسائل فرهنگی شهرک 
عمومی  فرهنگ  شورای  مصوبات  دیگر  از  نیز  پردیسان 
بوده است.شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم 
و در جنوب غربی این شهر قم واقع  شده است، این منطقه 
در سال ١٣٧٧ توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت 
تاسیس و در سال ١٣٩۰ به یکی از مناطق شهرداری قم 
تبدیل شدوی با اشاره به اینکه از ابتدای سالجاری تاکنون 
۶ جلسه شورای فرهنگ عمومی قم با ۴٣ مصوبه برگزار 
شده ،  جهاد تبیین ، نامگذاری اماکن ، توجه هرچه بیشتربه 
تبلیغات شهری و مهندسی فرهنگی با برش استانی را از 
جدیدترین مصوبات ذکر کرد.وی اظهار داشت: درخصوص 
بحث مهندسی فرهنگی در شورای فرهنگ عمومی قم دو 
جلسه ترتیب یافته و پنج کمیته تخصصی فرهنگ و هنر 
، امور دینی ،  اقتصاد و فرهنگ ، تعلیم و تربیت و زنان و 

خانواده تشکیل شده است.عمو زاده در خصوص تاخیر در 
ثبت روز قم در تقویم نیز گفت: با توجه به اینکه موضوع 
فوق در جلسه فرهنگ عمومی کشور مطرح و شهرهای 
دیگر نیز دراین خصوص مطالباتی داشته اند، این شورا به 
احتمال قوی بر اساس اولویت به این موضوع ورود کرده و در 
حاضر روز اصفهان و بوشهر اعلام شده است. قم نیز در نوبت 

برای تصویب می باشد.وی اعضای اصلی شورای فرهنگ 
عمومی قم را ٢۸ نفر ذکر کرد و گفت: در حاضر با توجه 
به اهمیت موضوع فرهنگ عمومی در این استان ۴۴ نفر به 
این شورا دعوت و جلسات با حضور آنان برگزار می شود.

وی همچنین تعداد جلسات شورای فرهنگ عمومی قم از 
ابتدای شکل گیری تاکنون را ٢١۶ جلسه ذکر کرد.

به تشکیل شورای فرهنگ عمومی در  اشاره  با  عموزاده 
سالجاری  ابتدای  از  گفت:  کهک  و  جعفریه  شهرستان 
دو  این  در  عمومی  فرهنگ  شورای  جلسه   ١۶ تاکنون 
شهر با موضوعات مختلف فرهنگی برگزار شده است.طبق 
مصوبه اردیبهشت ماه ١۴۰۰ هیات دولت وقت، بخش های 
جعفرآباد و کهک به  شهرستان ارتقا پیدا کرد.جعفرآباد از 
٢ بخش مرکزی و دهستان قاهان تشکیل شده است. این 
شهر با وسعتی حدود ۶٥۰ کیلومترمربع در ٣٥ کیلومتری 
شمال غربی شهر قم با جمعیتی بالغ بر ١۶ هزار نفر با ٢ 
گویش فارسی وترکی قرار دارد.شهر کهک در جنوب استان 
قم قرار دارد و فاصله آن تا شهر قم حدود ٣۰ کیلومتر 
است؛ شهرستان کهک از ٢ بخش مرکزی و فردو تشکیل 

شده است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم:

ساماندهی تبلیغات شهری از مهمترین مصوبات
 شورای فرهنگ عمومی قم است

کرمان-خبرنگار پیشرو: معاون معماری و شهرسازی اداره 
کل راه و شهرسازی جنوب کرمان گفت: بیش از ٣۸۸ 
هکتار زمین در راستای طرح نهضت ملی مسکن به محدوده 
شهرهای جنوب این استان الحاق شد. رضا آزادی در حاشیه 
بازدید مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از اراضی 
الحاق شده افزود: در جنوب کرمان پس از بررسی طرح های 
توسعه شهری در مراجع استانی و ملی و همچنین در طرح 
بازنگری شهرها ٣۸۸ هکتار از اراضی ملی به محدوده شهرها 

الحاق شده است.وی با تفکیک میزان زمین های الحاقی به 
هر شهر تصریح کرد: در شهر جیرفت یک قطعه زمین به 
مساحت ١١.۶ هکتار، در شهر درب بهشت ١١.٩ هکتار و 
شهر جبالبارز ١.٣ هکتار به محدوده شهر الحاق شده است.

جامع  در طرح  هکتار  عنبرآباد ٣۰  در  داد:  ادامه  آزادی 
بازنگری این شهر به محدوده الحاق شده و ۴٥ هکتار نیز 
در راستای طرح نهضت ملی مسکن انجام شده است.وی با 
بیان اینکه در شهر منوجان هم ٧٧ هکتار در طرح جامع 

بازنگری به محدوده آن الحاق شده است اضافه کرد: در 
قلعه گنج ١١۰ هکتار، در شهر رودبارجنوب ٥٥ هکتار و در 
کهنوج نیز ۴٧ هکتار به محدوده شهر الحاق و طرح مذکور 
در شورای برنامه ریزی و توسعه استان کرمان مورد تصویب 
قرار گرفته است.وی گفت: در راستای انجام وظایف قانونی 
راه و شهرسازی در قانون جهش تولید مسکن با توجه به 
کمبود زمین در محدوده شهرها زمین های فاقد معارض 
برای الحاق به شهر پیشنهاد شده که در حال پیگیری است. 

 معاون معماری و شهرسازی اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان:

3۸۸ هکتار زمین به محدوده شهرهای جنوب کرمان الحاق شد

  مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی استان یزد با 
تاکید بر ادامه روند پیگیری طرح های راکد صنعتی در 
شهرک ها و نواحی صنعتی استان گفت: از ابتدای سال 
از  برداری  بهره  انتفاع  واگذاری حق  قرارداد  جاری ١۶ 
اراضی صنعتی استان به مساحت بیش از ١۴ هکتار به 
علت عدم انجام ساخت و ساز و بهره برداری، بعد از مراحل 
فسخ، خلع ید شده است.به گزارش روابط عمومی این 

شرکت ،»مسلم فلاح زاده« با اشاره به پایش طرح های 
صنعتی راکد در استان، افزود: با اقدامات دفتر حقوقی 
تمام طرف های  به  استان  شرکت شهرک های صنعتی 
ارسال  و  صادر  اخطاریه  سال ١۴۰۰  راکد  قراردادهای 
شده است و این واحدها باید در کمترین زمان، نسبت 
به وضعیت اراضی واگذار شده اقدام کنند.وی خاطرنشان 
کرد: از ابتدای سال تاکنون با برگزاری جلسه داوری در 

خصوص تعیین تکلیف طرح های راکد در شهرک ها و 
نواحی صنعتی ٣١ پرونده پایش شده است که ١۶ مورد 
از این پرونده ها فسخ داوری و برای مابقی مهلت یا بررسی 

مجدد در جلسه داوری صادر شده است.
حدود ٣١ شهرک و ناحیه صنعتی با وسعت ۶ هزار و ٧۴۴ 
هکتار در استان یزد وجود دارد که افزون بر ٣۰ هزار نفر در 

این شهرک ها و نواحی اشتغال دارند.

 مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی استان یزد خبرداد :

آزادسازی 14 هکتار از اراضی راکد صنعتی استان یزد

خطوط اتوبوس تندرو ، چالش یا درمان 
ترافیک اصفهان

اصفهان- خبرنگار پیشرو: حجم ترافیک شهری چند سالی است که امان 
مردم اصفهان را بریده ، از سویی مدیریت شهری نیز به دنبال توسعه 
ناوگان حمل و نقل و خطوط اتوبوس تندرو)BRT( است اما غافل از اینکه 
این توسعه به معضل و چالشی روزانه در ترافیک شهر تبدیل شده است.

روزهای شلوغ،حجم سنگین خودروها و آلودگی های صوتی ناشی از ازدحام 
موتورسیکلت و خودروهای پشت ترافیک ملال آور در خیابان های سطح 
شهر امان مردم اصفهان را بریده و این وضع برای شهروندان چندان قابل 
تحمل نیست.اجرای طرح ترافیک و زوج و فرد نیز چندان کارساز نبوده 
است و اگر راه در روها و کوچه پس کوچه های محلی راه نجاتی برای فرار 
از ترافیک شهری نبودند، بسیاری از مردم در این حجم شلوغی ها به مقصد 
نمی رسیدند،البته ناگفته نماند که از مترو اصفهان به عنوان بازوی حمل و 
نقلی یاد می شود اما به دلیل عدم توسعه و توزیع ناعادلانه تاکنون نقش 
چندانی در کاهش حجم ترافیکی شهری نداشته است.با این حال در دو 
سه سال اخیر شهروندان اصفهانی، شاهد توسعه خطوط اتوبوس های پر 
سرعت هستند که بخشی از معابر شهر را اشغال کرده اند؛ خطوطی که به 
اعتقاد کارشناسان حوزه حمل و نقل و ترافیک چندان با ساختار اجتماعی 
و تاریخی این کهن شهر همخوانی ندارد و پیامد معضلات آن متعدد است؛ 
زیرا اصفهان از جمله شهرهایی است که حمل و نقل، ترافیک، پارکینگ 
و آلایندگی های زیست محیطی را باید در زمره مهمترین مشکلات آن 
برشمرد.برخی کارشناسان حوزه حمل و نقل به دو نگاه معتقد هستند و 
می گویند؛ اگر ما اولویت را به حمل ونقل عمومی بدهیم باید بخشی از عرض 
خیابان را بگیریم تا اتوبوس با یک زمان بندی مناسب به مردم خدمات بدهد 
؛ اما اگر اولویت را به خودروهای شخصی بدهیم و خودرو محور باشیم باید 
دست به ترکیب خیابان ها نزنیم؛ با این تفاسیر شهرداری اصفهان راه حل 
نخست را برای این منظور انتخاب کرده است.البته ناگفته نماند بر اساس 
مطالعات انجام شده بهترین راه برای رها شدن از معضل ترافیک شهرها، 
توسعه حمل ونقل عمومی است ولی باید بررسی کرد این توسعه منافع 

شهروندی را هم در پی دارد یا خیر؟
اما مردم اظهارات متفاوتی نسبت به خطوط بی آر تی داشته و معتقد 
هستند هر چند در ظاهر مسیر اتوبوس های بی آر تی بیشتر از قبل 
گرفتار شدن  و  به خیابان ها  ورود  به محض  اما  است  ساماندهی شده 
درلابه لای خودروها و توقف پشت ترافیک و چراغ قرمز چندان تفاوتی بین 
اتوبوس معمولی با تندرو بی آر تی احساس نمی شود. ضمن اینکه مسافران 
باید زمان زیادی را منتظر اتوبوس بمانند زیرا اصفهان با کمبود اتوبوس 
مواجه است و دیر آمدگی اتوبوس ها،فشردگی جمعیت در اتوبوس ها و دیر 
رسیدن ها و پشت ترافیک ماندن ها در خطوط طولانی بی آر تی چندان 
مورد مطلوب مردم نیست.حمید مظاهری یکی از کسبه خیابان شیخ 
بهایی اصفهان در این خصوص گفت: خیابان شیخ بهایی پیش از این یک 
مسیر عبور اتوبوس داشت که ایستگاه های آن در پیاده رو واقع شده بود و 
مزاحمت چندانی برای خیابان ایجاد نمی کرد اما با ایجاد ایستگاه بی آرتی 
در عرض خیابان، شهروندان و دانش آموزان به یک دفعه از اتوبوس خارج و 
به وسط خیابان آمده و علاوه بر ایجاد خطر برای خود و رانندگان موجب 
کندی تردد می شوند. از سوی دیگر تمامی خودروهای عبوری به دلیل 
پارک خودرو در حاشیه خیابان و عرض کم ناشی از ایجاد ایستگاه مترو در 
زمان پیاده و سوار شدن مسافران اتوبوس باید دقایقی را منتظر بمانند تا 
اتوبوس از ایستگاه حرکت کند که همین امر ترافیک زیادی را پشت سر 
اتوبوس ایجاد می کند.وی گفت: در بسیاری از اوقات این خیابان به خصوص 
سر چهار راه آذر تا جهاد دچار گره ترافیکی می شود و مشتری های ما نیز 
به نسبت قبل کاهش یافته اند زیرا در ترافیک خیابان جای پارکی برای 

خودروی خود پیدا نمی کنند.
هزینه اجرای خطوط بی آر تی از طریق اوراق مشارکت تامین 

می شود
اجرای ١٢ خط  اصفهان،  نقل  و  جامع حمل  مصوب  طرح  اساس  بر 
اتوبوس های پرسرعت به طور ١۶۰ کیلومتر تا سال ١۴۰۴ برای شهر 
اصفهان برنامه ریزی شده است که تاکنون ٣خط آن به طول ٣٢ کیلومتر 
بهره برداری قرار گرفته و چهارمین خط آن نیز در مسیر خیابان آتشگاه 
- هشت بهشت در سال گذشته راه اندازی شده است.دولت برای توسعه 
خطوط )BRT( اصفهان حدود ٣٣۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت به 
شهرداری اصفهان تخصیص داد و قرار است از این پس هزینه اجرای 
خطوط بی آر تی از محل اوراق مشارکت تامین شود.آن طور که گفته شده 
است، هم اینک برای عملیات زیرسازی هر کیلومتر مسیر اتوبوس های پر 
سرعت در اصفهان یک میلیارد تومان و برای هر ایستگاه آن ٣۰۰ تا ۴۰۰ 
میلیون تومان هزینه می شود و تخصیص اوراق مشارکت نیز راه را برای 
مدیران شهری اصفهان هموار کرده و سبب شده است تا آنان علاوه بر 
اتمام مسیرهای ناتمام بی آر تی، مسیرهای جدیدی نیز طراحی و اجرا 
کنند.از این رو در اصفهان هر دفعه شاهد اجرای احداث مسیر بی آر تی 
و ایجاد ایستگاه و کاهش عرض خیابان است تا به گفته مسئولان مشکل 
حمل و نقل همگانی حل و از حجم ترافیک شهری کاسته شود.حال 
سئوال اینجاست آیا این امر کارشناسی شده است و خیابان های اصفهان 
گنجایش کاهش عرض و صرف هزینه برای احداث ایستگاه بی آر تی را 
دارد؟غلامرضا شیران عضو هیات علمی دانشگاه اصفهان و رئیس گروه 
تخصصی ترافیک شورای مرکزی سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور 
معتقداست؛)بی آر تی( برای این ایجاد شده است که مردم را با سرعت 
بالاتر بین مراکز و نقاط مهم شهر جابه جا کند و در واقع در معنای کلمه نیز 
به معنای حمل ونقل سریع با اتوبوس است و اصفهان به دلیل بافت سنتی 
و کاربری های مختلف تجاری و مسکونی در خیابان های آن ویژگی زیادی 
برای اجرای خط جداگانه با عنوان بی آر تی ندارد و احداث این خطوط 
در برخی از خیابان ها آن را از هویت خود خارج می کند.وی افزود: احداث 
خطوط جداگانه بی آر تی به منظور تردد اتوبوس با سرعت زیاد است اما 
این نوع اتوبوس ها در اصفهان امکان تردد با سرعت زیاد ندارند، زیرا خطر 
ساز و موجب افزایش تصادف می شود، ضمن اینکه سرعت خودروها در 
خیابان های سطح شهر اصفهان حدود ۴۰ کیلومتر بر ساعت تعریف شده 
است.عضو هیات علمی دانشگاه اصفهان تاکید کرد: برای اجرای خط بی 
آر تی باید به شریانی بودن خیابان برای حرکت سریع اتوبوس و شرایط 
کاربری های تجاری و مسکونی پیرامون آن خیابان نیز توجه کرد که با این 
تفاسیر شهر اصفهان چندان ویژگی های خطوط بی آر تی را ندارد و بهتر 
این است که از خطوط بی آر تی در اصفهان به عنوان خط ویژه اتوبوس یاد 
کرد.اما خطوط اتوبوس های پر سرعت اصفهان در حالی از سوی معاونت 
حمل ونقل و ترافیک اصفهان رو به افزایش است که احداث ایستگاه در 
وسط عرض خیابان های مسیر عبور بی آر تی در بیشتر خیابان های شهر 
زیاده شده است و به شکل تقریبی می توان گفت عرض بیشتر خیابان های 
ابوطالبی  است.محسن  اشغال شده  تندرو  اتوبوس  تردد  برای  اصفهان 
اصفهانی دانشیار دانشکده عمران و حمل ونقل دانشگاه اصفهان در مورد 
احداث اتوبوس تندرو)بی آر تی( و اینکه آیا در کشورهای دیگر هم از این 
خطوط استفاده می شود به ایرنا، گفت: تمام کشورهای پیشرفته همچون 
فرانکفورت هم که مترو دارند از خطوط تندرو اتوبوس استفاده می کنند و 
در واقع یک بخشی از چرخه حمل ونقل تاکسی، اتوبوس برقی،معمولی 
یا اتوبوس تندرو و ترامواست و در واقع )خطوط تندرو بی آر تی ( منسوخ 
نشده است.وی با اشاره به اینکه ما نیاز به شبکه حمل نقل سریع و در 
دسترس داریم، افزود: این در حالی است که متاسفانه درحال حاضر مترو 
اصفهان در یک مسیر بیشتر نیست و با توجه به تامین نشدن نیاز اتوبوس 
مورد نیاز اصفهان چه از طریق داخل کشور و چه واردات و نداشتن تراموا 
و مونوریل به نظر می رسد که توسعه خطوط بی آر تی در شرایط فعلی 
باشد.دانشیار دانشکده عمران و حمل ونقل دانشگاه اصفهان  منطقی 
تصریح کرد: البته خطوط پر سرعت یک راه حل موقت است و به محض 
توسعه حمل و نقل ریلی مترو نقش بی آر تی ها کمتر می شود اما اکنون 
برای اتصال محور شرق و غرب شمال و جنوب یک راه حل مناسب است.

وی ادامه اد: البته اینکه در کدام خیابان این خطوط احداث شود نیاز به 
تدابیر ویژه و کنترل آن به وسیله دوربین دارد و برای تغییر الگوهای حمل 
و نقلی کمی باید به مردم فشار آورد، کما اینکه در سایر کشورها با افزایش 
قیمت بنزین و خودرو مردم مجبور به تغییر الگوی حمل ونقلی خود شدند 
و اکنون کمتر از خودروی شخصی استفاده می کنند.ابوطالبی با اشاره به 
اینکه باید در این زمینه مدیریت ترافیک بیشتری توسط معاونت حمل و 
نقل و ترافیک شهری صورت گیرد، گفت: کارشناسان حوزه حمل و نقل به 
تمام مشکلات موجود شهر اصفهان واقف هستند اما با توجه به محدودیت 
امکانات و اولویت بندی مدیریت ترافیک، ساماندهی خیابان ها و کاهش 
موانع باید توسعه این خطوط صورت گیرد.وی در مورد اینکه آیا احداث 
خطوط بی آر تی استانداردی دارد، بیان داشت: قاعدتا محاسباتی دارد اما 
خیابانهای کم عرض با توجه به حجم تردد آن باید مورد ارزیابی ترافیکی 

قرار گرفته و سپس این خطوط اجرا شود.

حجم آب سدهای ایلام
 به 20۸ میلیون متر مکعب رسید

ایلام -خبرنگار پیشرو: مدیرعامل شرکت آب منطقه  ای 
ایلام گفت: حجم کنونی آب پشت سدهای چهارگانه این 
استان با توجه به بارش های چند روز گذشته به ٢۰۸ 
میلیون متر مکعب رسیده است."صادق علیمرادی"  با 
اشاره به آخرین وضعیت ذخایر آب سدهای چهارگانه 
استان، اظهار کرد: حجم کنونی سد "دویرج" دهلران 
٢۰٣ میلیون مترمکعب است که در حال حاضر ١۴٧ 
میلیون متر مکعب از حجم آب این سد، پر شده است.

وی با اشاره به حجم کنونی سد ایلام یادآور شد: ظرفیت 
سد ایلام در تراز نرمال، ۶١ میلیون مترمکعب است که 
حجم کنونی آن پس از بارش های اخیر تا به امروز، به 
۴۶.٥ میلیون متر مکعب رسیده است.علیمرادی تاکید 
کرد: حجم سد کنگیر ایوان نیز در تراز نرمال ١٩ میلیون 
مترمکعب بوده که تاکنون هفت میلیون مترمکعب حجم 
آن پر شده است.وی در خصوص وضعیت سد گلال نیز 
گفت: این سد نیز در تراز نرمال ١٩ میلیون متر مکعب 
است که حجم کنونی آن هفت و نیم میلیون مترمکعب 
است.، سامانه بارشی از روز سه شنبه هفته گذشته تا 
شنبه هفته جاری در استان فعالیت بارشی داشت.طبق 
بررسی نقشه های ماهواره ای، انتظار می رود بارش های 

موثر پاییزه از نیمه دوم آبان ماه شروع شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب
 استان کردستان :

بهره مندی جمعیت روستایی 
کردستان از آب شرب پایدار 

به ۸0 درصد رسید
کردستان-خبرنگار پیشرو:  مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان کردستان گفت: پیش از آغاز به کار 
دولت سیزدهم ٧۶ درصد جمعیت روستایی استان از 
آب شرب بهداشتی بهره مند بود که اکنون این رقم 
به ۸۰ درصد رسیده است.محمد فرهاد اظهار کرد: با 
اجرای طرح جهاد آبرسانی در ١۶٩ روستای استان، 
شاخص بهره مندی جمعیت روستایی از آب پایدار 
افزود: طرح  یافت.وی  افزایش خواهد  به ۸۶ درصد 
درصد  استان ۴٣  روستای  به ١۶٩  آبرسانی  جهاد 
پیشرفت دارد و با اجرای آن ۶٧ هزار نفر به جمعیت 
روستایی زیر پوشش آب شرب بهداشتی و پایدار قرار 
اضافه خواهند شد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
کردستان یادآور شد: در سال جاری ٥۶۰ روستای 
استان که ردیف اعتباری نداشتند با دستور وزیر نیرو 
به لیست روستاهای ملی در بحث آبرسانی الحاق شد.

وی تاکید کرد: با تخصیص هایی که قرار است این 
روستاها داشته باشند تحول خوبی در بحث آبرسانی به 
روستاهای استان در سالهای آینده مانند ٢ سال اخیر 
خواهیم داشت.مدیرعامل شرکت آبفا کردستان ادامه 
داد: آبرسانی به ٩٩ روستا در حوزه ردیف اعتبارات 
ملی، ۸۸ روستا از محل اعتبارات استانی، ١٢۰ روستا 
در قالب فاز دوم جهاد آبرسانی و ١٢ روستا از طریق 
حوزه  در  که  هستند  هایی  پروژه  آبرسان،  خیرین 
روستایی برای ارتقا نرخ بهره مندی روستاها از آب 
شرب بهداشتی و پایدار زیر پوشش قرار می گیرند.در 
حال حاضر از یک هزار و ۶٧١ روستای دارای سکنه در 
کردستان، یک هزار و ۴٧ روستا از آب شرب بهداشتی 
خدمات  پوشش  تحت  و  هستند  برخوردار  سالم  و 

شرکت آب و فاضلاب این استان قرار دارند.
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گروه ورزشی: رئیس فدراسیون دوچرخه 
»ویرانه«  به  بود  داده  وعده  که  سواری 
این رشته در بخش بانوان توجه کند و 
مشکلات آنها را به حداقل برساند، تاکنون 
رشته  این  نابسامان  اوضاع  به  نتوانسته 

سروسامان دهد.
با کسب مدال فرانک پرتوآذر در بازی های 
آسیایی هانگژو و ثبت یک تاریخ سازی در 
رشته دوچرخه سواری و در بخش زنان 
درست  اما  شد  شیرین  رشته  این  کام 
چند روز پس از این اتفاق و در میانه راه 
برگزاری بازی ها، لیگ برتر بانوان دچار یک 

چالش شد.
جامعه  پرداختن  دلیل  به  که  چالشی 
آسیایی  بازی های  به  رسانه ای  و  ورزش 
دیده نشد و با گذشت بیش از یک ماه 
به نظر می رسد مشکل رکابزنان در فصل 
جاری حل نشده باقی مانده و شاید حل 

این مشکل به فصل بعد مسابقات برسد!
در حالی که قرار بود لیگ دوچرخه سواری 
زنان در رده سنی بزرگسال و در بخش 
پیست ۹ مهر برگزار شود رکابزنان دختر 
کشورمان با اعتراض به مشکلات موجود و 
عدم حمایت باشگاه ها و فدراسیون، عدم 
از سوی  قرارداد رسمی  نبود  و  پرداخت 
برای  اسپانسرها  رغبت  عدم  باشگاه ها، 
گران  تجهیزات  رشته،  این  از  حمایت 
اقلام،  تأمین  در  حمایت  عدم  و  قیمت 
و  مسابقات  برگزاری  نامناسب  وضعیت 
بر سر خط خود  کم،  ورزشکاران  تعداد 
در مسابقه حاضر نشدند تا این مرحله از 

مسابقات لغو شود.
دوچرخه  نمایندگان  از  یکی  حتی 
سواری زنان کشورمان هم چند روز بعد 
رئیس  با  خود  جامعه  از  نمایندگی  به 
فدراسیون جلسه داشت و مطالبات به حق 

خود را طی نامه ای به اسدی ارائه کرد.

دهه  یک  در  ایران  سواری  دوچرخه 
پیش باشگاه های مطرح و فعالی نه تنها 
در داخل کشور بلکه فعال در بخش بین 
المللی داشت اما باشگاهداران این روزها 
با افزون شدن مشکلات اقتصادی، عدم 
نتیجه گیری ورزشکاران در میادین ملی، 
مشکلات و درگیری های داخلی فدراسیون 
و عدم ثبات مدیریت، دوپینگ های مثبت 
و.. حمایت  ملی  و  باشگاهی  ورزشکاران 
اکثر  و  نمی کنند  رشته  این  از  چندانی 
باشگاه های مطرح دیگر حاضر به سرمایه 
گذاری در رشته دوچرخه سواری نیستند.

فدراسیون  سوی  از  بارها  معضل  این 
رسانه ای شده و ورزشکاران هم از این بابت 
گلایه می کنند اما به نظر می رسد وضعیت 

در دوچرخه سواری زنان حادتر است.
در بخش زنان، باشگاه ها حتی حاضر به 
انعقاد قرارداد رسمی و مکتوب با بانوان 
صورت  به  ورزشکاران  اکثر  و  نیستند 
مسابقات  در  باشگاه  نام  با  تنها  توافقی 
حاضر می شوند و در بهترین حالت با ۵ 
یا ۶ میلیون تومان و ملی پوشان حداکثر 
با ۲۰ میلیون تومان، به نام تیمی در لیگ 

و مسابقات رکاب می زنند. برخی هم برای 
اینکه شانس حضور در مسابقات را داشته 
باشند به نام هیأت ها رقابت می کنند و 

برخی هم بدون تیم می مانند!
در شرایطی که در این چند سال دوچرخه 
سواری زنان با وجود بی مهری ها پا را فراتر 
از مرزها نهاده و حتی چندین لژیونر مطرح 
چون دهقان و پرتوآذر را در تیم های مطرح 
اروپایی دارد و در بازی های آسیایی هانگژو 
و مسابقات قهرمانی آسیا هم صاحب مدال 
شده است، به نظر می رسد تحمل این بی 

مهری ها برای رکابزنان سخت باشد.
عدم حمایت باشگاه ها از دختران رکابزن 
و هزینه بسیار زیاد تأمین تجهیزات باعث 
سن  شروع  در  آنها  از  بسیاری  تا  شده 
قهرمانی شأن خسته شده و از این رشته 
خداحافظی کنند و به رشته ای دیگری 
بروند. آنهایی که مانده اند تنها با حمایت 

خانواده ها ادامه می دهند.
المپیکی  رشته  این  به  علاقه ای  جوانان 
خود  برای  آن  در  آینده ای  چون  ندارند 
موفقیتی،  نه  درآمدی،  نه  نمی بینند، 
نه باشگاهی و از آن مهمتر عدم تأمین 

این  راه.  ادامه  برای  و تجهیزات  امکانات 
وضعیت به شکلی شده که در برخی مواد 
بخش پیست تنها دو، سه و شاید چهار نفر 
در خط استارت قرار بگیرند و همین باعث 
شده تا شاهد افول و افت شدید در سطح 
باشیم.رسول  زنان  بخش  در  رشته  این 
اسدی رئیس فدراسیون دوچرخه سواری 
در ابتدای ریاست خود این قول را داده که 
بتواند ویرانه این رشته را به مرور سامان 
دهد و یکی از بحث ها موضوع ساماندهی 
مسابقات  و  لیگ ها  تلویزیونی،  پخش 
داخلی، افزایش تعاملات با باشگاه ها و … 
بود اما فعلاً هیچ خبری از محقق شدن 
وعده های او نیست.هر چند ساماندهی و 
حل مشکلات این رشته که این روزها به 
معنای واقعی چرخ هایش در حال توقف 
با  فدراسیون  اما  می باشد  سخت  است 
تک مدال فرانک پرتوآذر و چهارمی علی 
لبیب رکابزن جوانش در بازی های آسیایی 
می تواند شروع خوبی را برای برنامه ریزی 
هایش و عبور از بحران های حاضر داشته 
باشد.قطعاً ادامه روند فعلی می تواند خطر 
بخش  در  و  رشته  این  برای  را  سقوط 
بانوان بیشتر کند به طوریکه ظهور تک 
ستاره هایی مانند لبیب، پرتوآذر، دهقان و.. 
هم در آینده گره ای از مشکلات این رشته 

باز نکرده و مشکلات افزون تر می شود.
اسدی در جلسه با نماینده ورزشکاران قول 
همکاری داده تا بتواند با سامان دادن به 
وضعیت قرارداد رکابزنان، این مشکل را 
سواری  دوچرخه  فصل  پایان  کند.  حل 
نزدیک است و بعید به نظر می رسد که 
فدراسیون بتواند در احقاق حق رکابزنان 
به  و  کند  آنها  به  کمکی  فصل  این  در 
نظر می رسد پرونده درخواست دوچرخه 
سواران زن در این شرایط بسته خواهد 

شد!

نیکخو : 

با بدشانسی سهمیه المپیک 
نگرفتیم

پریا حاجیان: نریمان نیکخو  در خصوص کسب دو مدال 
برنز در مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا در رشته تراپ، 
اظهار داشت: خوشحالم برای چندمین در طول یک سال 
می توانم یک رویداد را به ملت تبریک بگویم که در تاریخ 
کشورمان قبل و بعد از انقلاب اتفاق نیفتاده بود. در قزاقستان 
که اولین مدال جهانی اهداف پروازی را کسب کردیم گفتم 
امیدوارم از این پس همیشه با مدال برگردیم و در این سفر 

اولین مدال انفرادی مردان در قهرمانی آسیا و اولین مدال 
تیمی هم در این رویداد کسب شد که باعث خوشحالی 
است. قطعا زحمات بچه ها و دعای خیر مردم بدرقه ما بود 
که این موفقیت ها حاصل شد. از فدراسیون تیراندازی و 
حمایت های ویژه مرتضی قربانی، رئیس فدراسیون تشکر 
می کنم.وی افزود: در مسابقات قهرمانی آسیا بابک یگانه 
صاحب مدال برنز شد که حقیقتا کار فوق العاده ای را انجام 
داد. زمین مسابقه و شرایط مسابقه اصلا راحت نبود. یگانه 
با امتیاز 117 راهی فینال شد و بالاترین امتیاز 11۹ بود. 
او در فینال چند رقیب قابل توجه را پشت سر گذاشت و 
به کسب سهمیه نزدیک بود اما متاسفانه این شانس را از 
دست دادیم و بابک یگانه سوم شد و نفر اول و دوم سهمیه 

المپیک را کسب کردند.سرمربی تیم ملی تراپ کشورمان 
از  امتیاز  اختلاف  یک   با  پرورش نیا  محمد  کرد:  تاکید 
رسیدن به شوت  آف فینال باز ماند و اگر او هم در فینال 
بود احتمال کسب سهمیه ما خیلی افزایش پیدا می کرد 
و می توانستیم تنها کشوری باشیم که دو شرکت کننده 
در فینال داشتیم.نیکخو  در خصوص عملکرد دختران در 
رشته تراپ گفت: دختران در تمرین رسمی امتیاز قابل 
توجهی را ثبت کردند. یکی از آنها دو راند تمرین رسمی 
را 4۶ زد. آنها کم کم غلبه بر مسابقه خارجی خود را ارتقا 
می دهند و امتیازات بهتری را ثبت می کنند و کماکان بر 
این باور هستم که دختران شانس بیشتری برای کسب 

سهمیه در کویت دارند.

دوچرخه سواری بانوان زیر آوار مشکلات عادل غلامی :
معروف شناسنامه والیبال ایران است

عضو کمیته فنی فدراسیون والیبال معتقد است مربی 
در  اما  شود  جذب  والیبال  برای  باید  اول  تراز  خارجی 
صورت قبول این پیشنهاد از سوی سعید معروف آینده 
والیبال می تواند روشن باشد.عادل غلامی عضو کمیته فنی 
فدراسیون والیبال درباره گزینه های مطرح شده برای هدایت 
تیم ملی والیبال گفت: من موافق حضور مربی خارجی تراز 
اول برای تیم ملی هستم، تا دوباره زیرساخت های والیبال 
دگرگون شود و به روز شویم. اما خیلی از جوانب را باید در 
نظر بگیریم و مردم هم از آن مطلع شوند. به عنوان مثال 
آن مربی که قصد دارد والیبال ایران را متحول کند از چه 
زمانی وارد ایران می شود؟! یا در این شرایط اقتصادی آیا 
فدراسیون توانایی پرداخت دستمزد او را دارد؟وی افزود: 
با  فدراسیون  ریاست  است  قرار  که  خارجی  گزینه های 
آن ها مذاکره کند، بسیار قابل قبول هستند اما مهم ترین 
با  مربیان  این  است که همه  این  آنها  مورد  موضوع در 
تیم های باشگاهی قرارداد دارند و باید ببینیم فدراسیون 
در بحث قرارداد این نفرات با تیم باشگاهی چطور تعامل 
می کند.عضو کمیته فنی فدراسیون والیبال عنوان کرد: 
اگر قرار باشد مربی ۲۰ روز قبل از تورنمنت به ایران بیاید 
و بعد از مسابقات هم در ایران حضور نداشته باشد، این 
وضعیت کمکی به والیبال ایران نخواهد کرد. در جلسه 
کمیته فنی همه اعضا روی این موضوع تأکید کردند که 
کسی باید هدایت تیم ملی والیبال را برعهده بگیرد که 
حضور دائمی داشته باشد و بتواند زیرساخت های والیبال را 
تغییر دهد.غلامی در مورد حضور سعید معروف به عنوان 
سرمربی تیم ملی خاطرنشان کرد: سعید معروف شخصیت 
دوست داشتنی نزد والیبالیست ها دارد، مردم هم او را خیلی 
دوست دارند. بعضی از اهالی والیبال معتقدند اگر سعید 
معروف هدایت تیم ملی را برعهده بگیرد آینده او از بین 
می رود اما من به این موضوع اعتقادی ندارم. تمام بازیکنان 
تیم ملی علاقه زیادی به معروف دارند و قرار نیست اگر او 
هدایت تیم ملی را برعهده گرفت تنهایی این کار را انجام 
دهد بلکه قرار است با کمک مربی خوب خارجی و تراز اول 
در تیم ملی حضور پیدا کند.ملی پوش سابق والیبال ایران 
خاطرنشان کرد: معروف از بازیکنان ایران شناخت خوبی 
دارد و او می تواند با کمک مربیان خارجی تراز اول آینده 
والیبال ایران را متحول کند. ما همگی پشت سعید معروف 
هستیم تا اتفاق خوبی در والیبال ایران رقم بخورد. با توجه 
به شخصیتی که او در بین مردم دارد باز هم علاقمندان 
به والیبال بیشتر از قبل خواهند شد.وی گفت: در نهایت 
باید ببینیم فدراسیون چه تصمیمی می گیرد. با همه این 
تفاسیر باز هم گزینه اول من انتخاب مربی خارجی تراز 
اول است که شرایط حضور دائم در تیم ملی والیبال ایران 
را هم داشته باشد تا کل ساختار والیبال را تغییر دهد. 
اگر یک مربی خارجی به تیم ملی بیاید که تنها دو ماه با 
بازیکنان کار کند و هیچ آورده ای هم برای والیبال نداشته 
باشد، در این شرایط آن مربی برنده است نه والیبال ایران.

غلامی در مورد بی تجربه بودن سعید معروف در عرصه 
ایران  والیبال  شناسنامه  معروف  اظهارداشت:  مربیگری 
است. صحبت هایی مبنی بر اینکه او در ابتدای کار است و 
اگر هدایت تیم ملی را قبول کند ممکن است سرمایه سوزی 
رخ دهد، بار منفی دارد و نباید به آن توجه کرد. البته شاید 
این صحبت ها از روی دلسوزی است.وی گفت: در همین 
لیگ برتر والیبال مربیانی مثل رحمان محمدی راد، پیمان 
اکبری و محمدرضا تندروان در اولین دوره مربیگریشان 
در لیگ برتر با تیم هایشان به عنوان قهرمانی رسیدند. 
البته مربیان دیگری هم در ایران داریم که سلسله مراتب 
لحاظ  به  نفرات  این  از  کدام  هیچ  اما  کردند،  رعایت  را 
ما  و  نداشتند  بین   المللی  چهره  معروف  مثل  جایگاهی 
نمی توانیم این موضوع را کتمان کنیم.غلامی با بیان اینکه 
همچنان نظرش روی جذب مربی خارجی تراز اول است، 
تأکید کرد: من در جلسه کمیته فنی تأکید بر جذب مربی 
خارجی تراز اول داشتم اما معتقدم اگر معروف هم این 
مسئولیت را بپذیرد از او حمایت می کنیم. اکثر مربیان 
خارجی بلافاصله بعد از دوران بازی خود به مربیگری روی 
آوردند و به عنوان سرمربی کارشان را پیگیری کردند. اگر 
سعید معروف هدایت تیم ملی را برعهده بگیرد اولین نفر 
نیست که چنین شرایطی دارد.وی گفت: سعید باهوش 
و شخصیت کاریزماتیک دارد و در بین بازیکنان، مردم و 
اهالی والیبال شخصیت محبوبی دارد. تمامی این موارد 
نقطه قوت معروف است. من زمانی که در تیم ملی بازی 
می کردم اگر مربی تیم را دوست داشتم دو چندان انرژی 
می گذاشتم. همین موضوع می تواند به انگیزه بازیکنان تیم 
ملی کمک کند.غلامی در مورد مثلث توتولو، آلکنو و سعید 
معروف برای هدایت تیم ملی عنوان کرد: توتولو شناخت 
خوبی از والیبال ایران دارد و جایگاه کمک مربی برای او 
تعریف شده و به دنبال سرمربی تیم ملی نیست. پس او 
می تواند فرد قابل اعتماد برای معروف باشد. ضمن اینکه 
این دو نفر هم رابطه خوبی با هم دارند. او جز کسانی است 
که در والیبال نوین اطلاعات زیاد و تمرینات به روزی دارد. 
به نظرم این ترکیب می تواند قابل قبول باشد.وی در مورد 
شرایط فعلی والیبال ایران گفت: متأسفانه تیم ملی والیبال 
شرایط خوبی ندارد. رنکینگ دنیا و نوع بازی بازیکنان باعث 
شد تیم ملی عقب گرد داشته باشد. امیدوارم تصمیماتی که 
گرفته می شود به نفع والیبال باشد و این رشته به روزهای 
برای  صعودمان  شانس  مربی  هر  با  برگردد.  خود  اوج 
المپیک بسیار کم است و فکر می کنم باید معجزه شود 
تا به المپیک برسیم. امیدوارم تصمیمات به گونه ای باشد 
که اگر به المپیک هم نرفتیم در آینده بتوانیم به شرایط 
والیبال خوشبین باشیم. این موضوع از صعود به المپیک 

هم اهمیت بیشتری برای ما دارد.

با وجود وعده قبلی؛
اقدام متناقض کمیته ملی پارالمپیک 
حافظ حاجیان: کمیته ملی پارالمپیک در حالی نسبت 
به پرداخت پاداش مدال آوری ورزشکاران بازی های 
پرداختی  میزان  و  شیوه  که  کرده  اقدام  پاراآسیایی 
برخلاف مصوبات بوده است. کمیته ملی پارالمپیک 
همچون کمیته ملی المپیک برای ورزشکاران مدال آور 
خود در بازی های پاراآسیایی هانگژو، پاداشی به عنوان 
پاداش پای سکو در نظر گرفت.طبق مصوبه هیات اجرایی 
کمیته ملی پارالمپیک این پاداش برای مدال آوران طلا 
۵۰۰ میلیون تومان بود و برای مدال آوران نقره و برنز 
هم به ترتیب ۲۰۰ و 1۰۰ میلیون تومان در نظر گرفته 
شد. ضمن اینکه وعده داده شده بود در صورت بهبود 
اوضاع مالی، رقم پاداش ها افزای یابد.قرار بود پاداش پای 
سکو مدال آوران بازی های پاراآسیایی هانگژو همچون 
توکیو،  پارالمپیک  و  جاکارتا  پاراآسیایی  های  بازی 
بلافاصله پس از مدال آوری ورزشکاران در محل بازی 
ها به حساب شان واریز شود. برخی مشکلات مالی اما 
پرداخت پاداش پای سکو مدال آوران هانگژو را به تهران 
کشاند اما میزان پرداختی برخلاف مصوبات بود.کمیته 
ملی پارالمپیک  برای تسویه حساب با مدال آوران خود 
در بازی های پاراآسیایی اقدام کرد. این کمیته پاداش ها 
را به صورت حضوری و با »ارز« پرداخت کرد. خبرنگار  
کسب اطلاع کرده که طلایی های بازی های پاراآسیایی 
1۰ هزار دلار پاداش دریافت کرده اند اما این میزان 
برای برخی از قهرمانان نصف شده است مانند بازیکنان 
تیم ملی والیبال نشسته.تیم ملی والیبال نشسته مردان 
در بازی های پاراآسیایی بدون حتی بدون یک گیم 
باخته روی سکوی نخست ایستاد و از عنوان قهرمانی 
خود دفاع کرد. از طرفی غفور کارگری رئیس کمیته 
ملی پارالمپیک پیش از اعزام کاروان ایران به بازی های 
پاراآسیایی از برابری پاداش رشته های تیمی با رشته 
های انفرادی خبر داده بود.همین مسئله انتقاد ملی 
پوشان والیبال نشسته را نسبت به نصف شدن پاداش 
قهرمانی که برای چهارمین دوره متوالی در بازی های 
پاراآسیایی به دست آمد، به همراه داشته است.کمیته 
ملی پارالمپیک علاوه بر این اقدام، فعلا پرداختی بابت 
مربیان و مدال آوری ورزشکاران آنها نداشته است و این 
مسئله هم انتقاد نمایندگان این جامعه را به دنبال داشته 
است. گویا برخی مشکلات مالی و کمبود بودجه باعث 

اقدام اینچنینی کمیته ملی پارالمپیک شده است.

آیا داوری در فینال مستر المپیا به 
ضرر هادی چوپان بود؟

هادی چوپان ورزشکار رشته پرورش اندام کشورمان در جریان 
مسابقات مستر المپیا ۲۰۲3 )مسابقات حرفه ای و بین المللی 
جهانی  فدراسیون  توسط  سال  هر  که  مردان(  اندام  پرورش 
مقام  به  می شود،  برگزار   )IFBB( اندام  تناسب  و  بدنسازی 
نایب قهرمانی رسید و جایزه نقدی 1۵۰ هزار دلاری را به خود 
اختصاص داد.اعتراض چوپان پس از دریافت مدال و اینکه گفته 
بود »به او خنجر زده اند« نشان می داد که از نحوه قضاوت ها و 
برخی مسائل دیگر دلخور است.رضا لک، قهرمان و داور بین المللی 
و حرفه ای رشته پرورش اندام، دبیر هیئت پرورش اندام استان 
تهران و رئیس کمیته سلامت کشور، در این باره گفت:  رقابتی که 
اتفاق افتاد، در بحث حرفه ای ها بود، یعنی مسابقه ای که در آن پول 
و مبالغ چشمگیری به عنوان جایزه می دهند. یک سازمان معتبر 
مسئولیت برگزاری آن را بر عهده دارد و سال هاست که این کار 
را انجام می دهد. مسابقات مستر المپیا در آمریکا برگزار می شود، 
جایی که بچه های ایران همیشه با مسائلی همچون دریافت ویزا، 
رفتن به آنجا، شرایط مالی و استرس مواجه هستند. در واقع یک 
فیلتر سخت وجود دارد که خیلی ها نمی توانند با وجود شایستگی ، 
در آن شرکت کنند. هادی چند سال است که از این فیلتر سخت 
گذشته و راحت تر است و این مشکلات را ندارد.وی ادامه داد: 
»درک لانسفورد« به عنوان نفر اول، آمریکایی است و در کشور 
خودش رقابت می کند و اسپانسر هم دارد. مثل این است که 
یک نفر در ایران رقابت کند و قطعاً ترجیح همه این است که 
یک ایرانی قهرمان شود. پس این یک مسئله طبیعی است که 
رسانه های معتبر از نفر اول حمایت کنند. در واقع هادی در آنجا 
حامی نداشت تا فضایی مثبت برایش ایجاد شود. مهمتر از همه 
اینکه نماینده ایران شرایط را در بحث مالی و اسپانسری نیز واگذار 
کرد. پس چوپان روی دو موضوع حمایت رسانه ای بین المللی و 
اسپانسری، نتیجه را واگذار کرده بود.داور بین المللی و حرفه ای 
رشته پرورش اندام عنوان کرد: مسابقه مستر المپیا در دو روز 
برگزار می شود. روز اول مرحله مقدماتی است که با ورزشکاران 
با 7۰،8۰ درصد آمادگی می آیند و روز دوم با صددرصد آمادگی 
شرکت می کنند. لانسفورد در همان مسابقه روز اول با آمادگی 
کامل شرکت و کاری کرد که در چینش داوری به او به عنوان 
مدعی نفر اول نگاه شد.لک یادآور شد: در روز دوم و فینال، هادی 
خیلی آماده تر و کامل تر بود. خیلی ها صحبت می کنند که پشت 
و  باشد  کامل  نمی تواند  بدنسازی  هر  ولی  دارد،  چوپان ضعف 
ضعف هایی دارد. با این وجود پکیج او برنده و کامل تر بود. در 
مجموع 7،8 فیگور اصلی داریم که اگر ۲،3 مورد را نیز واگذار 
کرده باشد، باز هم پیروز شده است. به تازگی برای داوران عضلات 
پشت اهمیت بیشتری دارد. داوری بین المللی جهان به این سمت 
می رود که هر چقدر هم که از روبه رو خوب باشید، ممکن است 
نتیجه به واسطه عضلات پشت تغییر کند. در صورتی که از لحاظ 
امتیازدهی اگر قرار باشد که به حق داوری شود، هادی چوپان نفر 
اول شده، ولی انتقاداتی هم که صورت گرفته، درست بوده است. 
عضلات پشت تأثیرگذار است و نفر اول در این بحث قوی تر بوده 
است. در مجموع نظر من به عنوان یک داور این بوده که چوپان 
باید قهرمان می شد، ولی حامی مالی و همچنین حامی رسانه ای در 
سطح بین المللی نداشت، تنها بود و این نتیجه رقم خورد.وی گفت: 
نمی توانم اسم فینال مستر المپیا را ناداوری بگذارم. در رشته های 
دیگر هم مرسوم است که برای میزبان امتیازاتی در نظر گرفته 
می شود. باید روی اسپانسر و حامی رسانه ای کار شود تا ورزشکار 
در آنجا تنها نباشد.لک خاطرنشان کرد: لانسفورد و چوپان هر 
دو شاگرد »هنی رامبد« هستند، یعنی از یکسری شرایط مربوط 
به مربی و آموزش یکسان برخوردارند. چوپان و لانسفورد با هم 
رفیق هستند و زیر نظر یک مربی و در شرایط یکسانی تمریناتی 
کرده اند، ولی به لحاظ شرایط امکانات تفاوت دارند و این مسئله 
باید در نظر گرفته شود. در مجموع به عنوان یک داور بین المللی و 
حرفه ای نظرم این است که قهرمان هادی چوپان بوده است. نتیجه 
هم از نگاه ما و به لحاظ فیگورهای اصلی، این بوده که هادی 4 بر 

3 پیروز شده است.

رحمان شجاعی: ایران در نخستین بازی 
خود تحت هدایت قلعه نویی مقابل روسیه 
به تساوی یک بر یک رسید. سپس کنیا 
را دو بر یک برد. بازی سوم در تورنمنت 
کافا و مقابل افغانستان بود که با برتری ۶ 
بر یک ایران تمام شد. قلعه نویی و تیمش 
در بازی چهارم قرقیزستان را ۵ بر یک 
فینال  در  ششم  بازی  دادند.  شکست 
تورنمنت کافا مقابل ازبکستان برگزار شد 
که ایران یک بر صفر حریف قدرتمند خود 
را از پیش رو برداشت.بازی هفتم امیر با 
تیم ملی با برتری یک بر صفر ایران مقابل 
بلغارستان همراه شد. سپس ایران با 4 
بازی هشتم  آنگولا را شکست داد.  گل 
در تورنمنت اردن برابر میزبان انجام شد 
که ایران سه بر یک حریف خود را برد. 
فینال  به  بود  مربوط  هم  بازی  آخرین 
همین تورنمنت بود که قطر با نتیجه 4 بر 
صفر مغلوب ایران شد. 8 برد در ۹ بازی، 
۲7 گل زده و تنها ۵ گل خورده. به طور 
میانگین، به ازای هر بازی 3 گل زده که 
آمار جذابی برای تیم ملی ایران و امیر 
قلعه نویی محسوب می شود.شاید منتقدان 
بگویند این آمار مقابل رقبایی نه چندان 
قدرتمند ثبت شده. به بازی های تیم ملی، 
از فروردین ماه تا امروز که نگاه می کنیم، 
حریفانی بزرگ را هم می بینیم. بلغارستان 

و  ریشه دار  تیم های  عنوان  به  روسیه  و 
البته حالا درجه دو در فوتبال اروپا و قطر 
که آخرین قهرمان جام ملت های آسیا 
محسوب می شود. همچنین نمی توان از 
نام ازبکستان و اردن به سادگی گذشت. 
دو حریفی که در سال های اخیر پیشرفت 
کرده و فاصله خود را با تیم های مطرح 
قاره آسیا کاهش داده اند.این نتایج همه را 
خوشبین کرده تا تیم ملی بعد از مدت ها 
و  بگیرد  نتیجه  آسیا  ملت های  جام  در 
عنوانی مهم به دست بیاورد. با این حال 
فدراسیون فوتبال هم برای اینکه کادرفنی 
با خیالی آسوده و آرامش کامل در این 
تورنمنت مهم شرکت کنند، قرارداد امیر 

قلعه نویی را تا پایان جام جهانی ۲۰۲۶ 
تمدید کرده. قراردادی که البته مشروط 
است و یک بند مهم در آن گنجانده شده.

بند مهم در قرارداد قلعه نویی، حضور تیم 
نیمه نهایی جام ملت های آسیا  ملی در 
است. اگر تیم ملی به این مرحله برسد، 
خود به خود و اتوماتیک وار امیر قلعه نویی 
می تواند تا جام جهانی ۲۰۲۶ روی نیمکت 
تیم ملی بنشیند. این بند دست فدراسیون 
فوتبال را باز می گذارد تا در صورت عدم 
کسب نتیجه مورد نظر، با قلعه نویی قطع 
همکاری و سرمربی جدیدی را جایگزین 
او کند.البته با شناختی که از امیر قلعه نویی 
داریم، او اگر با تیم ملی به موفقیتی دست 

پیدا نکند، حتی در صورت نبودن این بند 
در قرارداد، بعید بود بماند و همچنان روی 
نیمکت تیم ملی بنشیند. امیر نشان داده 
اگر هدایت هر تیمی را قبول کند، ابتدا 
تصمیم  بعد  و  نظر می گیرد  در  را  فضا 
مقبولیت  پست  آن  برای  اگر  می گیرد. 
غیر  در  و  را می پذیرد  آن  باشد،  داشته 
اگر  به همین دلیل حتی  نه.  اینصورت 
این بند مهم هم در قرارداد وجود نداشت 
به  آسیا  ملت های  جام  در  قلعه نویی  و 
نیمه نهایی نمی رسید، هرگز به حضورش 
روی نیمکت ایران ادامه نمی داد. با این 
حال همه خوشبین هستیم تا تیم ملی 
در جام ملت های آسیا به موفقیت برسد. 
نتایج تیم ملی در بازی های اخیر نشان 
شاگردان  عملکرد  به  می توان  که  داده 
مهم  بود.بند  امیدوار  قطر  در  قلعه نویی 
در قرارداد قلعه نویی، حضور تیم ملی در 
نیمه نهایی جام ملت های آسیا است. اگر 
به  برسد، خود  این مرحله  به  تیم ملی 
خود و اتوماتیک وار امیر قلعه نویی می تواند 
تا جام جهانی ۲۰۲۶ روی نیمکت تیم 
ملی بنشیند. این بند دست فدراسیون 
فوتبال را باز می گذارد تا در صورت عدم 
کسب نتیجه مورد نظر، با قلعه نویی قطع 
همکاری و سرمربی جدیدی را جایگزین 

او کند

بند مهم در قرارداد امیر قلعه نویی: 

تا جام جهانی روی نیمکت

تاج:

مردم در جریان صدور مجوز 
حرفه ای قرار بگیرند

صدور  سالانه  سمینار  در  تاج  مهدی  فرخی:  مائده 
مجوز حرفه ای، اظهار داشت:به لحاظ عدم دقت کافی 
از ما سلب  را  در سال های قبل، صدور مجوز حرفه ای 
کرده بودند و این موضوع را دیگران برای فدراسیون و 
باشگاه های ایران ممیزی می کردند که خوشایند نبود. برای 
ما به عنوان یک کشور پهناور و وسیع که فوتبال، فوتسال و 
فوتبال ساحلی در اقایان و بانوان داریم، مناسب نیست که 

نماینده ای از کشور های دیگر ما را ارزیابی کنند.
وی افزود: علت اصلی این اتفاق این بود که خیلی دقت 

بر روی صدور مجوز نداشتیم و موارد و اسناد به درستی 
بزرگی  مشکل  با  نهایت  در  نمی شد.  درست  بارگذاری 

مواجه شده و باشگاه های ما را حذف کردند.
مستمر  پیگیری  داد:  ادامه  فوتبال  فدراسیون  رییس 
فدراسیون از AFC باعث شد متعاقد شوند که باردیگر 
با  اما  شود،  داده  ایران  به  حرفه ای  مجوز  صدور  بحث 
شروطی خاص و اگر اتفاقات گذشته تکرار شود، باشگاهی 
که به آن مجوز داده شده و فدراسیون مشمول جریمه 
و محرومیت خواهند شد.تاج افزود: سال گذشته این امر 
خوب پیش رفت و برخی از باشگاه ها مجوز گرفتند. بر 
روی بارگذاری مدارک، مستندات و ... بخوبی نظارت شد و 
عملکرد مناسبی را شاهد بودیم. امسال هم یکی از شرایط 
سختی که داریم این است که AFC دقت زیادی روی 
مجوزی که به باشگاه ها می هیم دارد و باید کمیته های 

داشته  اطلاعات دقت  ارائه  در  استیناف  و  بدوی  بدوی 
باشند و جدی بگیرند تا محروم نشویم.

وی تصریح کرد: موضوع دوم الزاماتی است که در حال 
باید درگیر  باشگاه ها  ارکان  حاضر تکلیف شده و همه 
باشند. هیات مدیره و مدیر عامل باید اسناد را امضا کنند 
و نظارت قوی باید شود. باشگاهداری از حالت تفریحی 
درآمده و در شرایط بهتر و با الزامات دقیق تر و سخت 
گیرانه تر اجرا می شود. در بخش بانوان 17 مجوز در اسیا 
داده شد که ۲ مورد برای ایران است و این امر ارزیابی 
مثبتی دارد 1۰ باشگاه بانوان داریم.لیگ یک که لیگ برتر 
 AFC فعلی ما است. برداشت من این است که فوتبال در
مانند اروپا با سبستم جدی و منطبق با قوانین حساب شده 
پیش می رود همه سهیمه باید داشته باشند. آن هایی باید 

سهیمه داشته باشند که شرایطش را دارند.
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رئیس ستاد نوسازی ناوگان تاکید کرد:
مشمولان پرداخت نقدی برای

 واردات خودروهای کشنده؛ وجه خود 
را واریز کنید

ناوگان و اسقاط خودروهای  تاکید رئیس ستاد نوسازی  طبق 
فرسوده، متقاضیان واردات کشنده مشمول پرداخت نقدی هرچه 
سریعتر بایستی نسبت به واریز وجه اقدام کنند.طبق اعلام ستاد 
ایسنا، مهران  به  اسقاط خودروهای فرسوده  ناوگان و  نوسازی 
سالاریه ضمن اشاره به بند ث ماده ۳۰ قانون احکام دائمی، اظهار 
کرد: بر اساس اصلاحیه قانون ساماندهی صنعت خودرو، رانندگان 
کامیون، کامیونت و کشنده تریلر دارای کارت هوشمند خودمالک 
حمل ونقل  )شرکت های  خودمالک  حمل ونقل  شرکت های  و 
عمومی( صرفاً برای یکبار و یک دستگاه برای مدت ۱۰ سال 
می توانند در صورت عدم وجود گواهی اسقاط به اندازه کافی، پنح 
درصد ارزش گمرکی خودروهای وارداتی مذکور را به صندوق 
حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته جهت دریافت 
مجوزشماره گذاری پرداخت کنند که در دسته  متقاضیان واردات 
کشنده مشمول پرداخت وجه قرار می گیرند. رئیس ستاد نوسازی 
ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر با توجه به وجود گواهی اسقاط به میزان کافی، مقرر شد 
متقاضیانی که تا ۲۴ مهر ماه سال جاری نسبت به ثبت نام خودرو 
در سامانه ستاد نوسازی به طور کامل اقدام کرده اند، مشمول 
باید گواهی  مابقی متقاضیان حتما  و  نقدی هستند  پرداخت 
اسقاط ارائه کنند.وی تاکید کرد: بر این اساس متقاضیانی که 
مشمول پرداخت نقدی هستند، بایستی هر چه سریع تر نسبت به 
پرداخت پنج درصد ارزش گمرکی خودروهای وارداتی اقدام کنند 
تا مشمول ارائه گواهی اسقاط نشوند.به گفته وی مابقی متقاضیان 
حتما باید گواهی اسقاط ارائه کنند.سالاریه در رابطه با تعداد 
گواهی اسقاط لازم برای شماره گذاری کشنده های وارداتی گفت: 
تا زمان تصویب و ابلاغ آیین نامه جدید، به ازای هر دستگاه کشنده 
وارداتی تعداد هشت گواهی اسقاط دیزلی نیاز است؛ به عنوان 
مثال به ازای اسقاط هر کامیون فرسوده، دو دستگاه کشنده مجوز 
شماره گذاری خواهند داشت.رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط 
گواهی های  قیمت  در خصوص  فرسوده همچنین  خودروهای 
اسقاط خودروهای سنگین اظهار کرد: برابر اعلام انجمن مراکز 
اسقاط، مبلغ هر گواهی اسقاط این دسته از خودروها حداکثر ۵۵ 
میلیون تومان است.به گفته سالاریه موارد فوق تا پیش از تصویب 
و ابلاغ آیین نامه اجرایی ماده ۱۰ قانون ساماندهی معتبر است و 

پس از تصویب ممکن است تغییراتی ایجاد شود.

هوش مصنوعی به صنعت برق رسید
سخنگوی صنعت برق با اشاره به توانایی هوش مصنوعی 
ممکن  که  اتفاقاتی  یا  پیامدها  نتایج  بینی  پیش  در 
است رخ دهد گفت: به نظر می رسد در آینده نزدیک 
هوش مصنوعی نقش حیاتی در انرژی به خصوص در 
سیستم های قدرت خواهد داشت و ما هم در تلاشیم 
افزایش بهره وری،  از این فناوری نوظهور در جهت  که 
افزایش پایداری و ایمنی سیستم قدرت کمک بگیریم.

مصطفی رجبی مشهدی  با بیان اینکه هوش مصنوعی 
یک فن آوری نوظهور است که ظرفیت ایجاد یک انقلاب 
در برنامه ریزی و بهره برداری بهینه از سیستمهای قدرت 
را دارد، اظهار کرد: باتوجه به افزایش حجم  اطلاعات 
تولیدی در صنعت برق کشور، تحویل این داده ها توسط 
افراد تقریبا غیرممکن است و توسط ابزارهای موجود هم 
زمان بر است، از این رو برای تحلیل این حجم از اطلاعات 
بایستی از هوش مصنوعی استفاده کنیم.وی افزود: هوش 
مصنوعی یک فن آوری نوظهور است که پتانسیل ایجاد 
یک انقلاب عظیم در مدیریت و عملکرد سیستمهای 
قدرت را دارد به گونه ای که قادر است حجم زیادی از 
داده ها را تجزیه و تحلیل و به تصمیم گیری آگاهانه، 
هوشمندانه و سریع کمک کند.سخنگوی صنعت برق با 
بیان اینکه سیستم های قدرت مجموعه ای از فرآیند ها و 
شبکه های فیزیکی پیچیده است که ما باید براساس آن 
فرآیندها، برق را برای مصرف کنندگان بدون تاخیر و با 
کیفیت مناسب تامین کنیم گفت: هوش مصنوعی این 
توانایی را دارد که در فرآیندهای پیچیده نقش انسان و 
سیستم های سنتی را برعهده بگیرد و در تصمیم گیری با 
سرعت و دقت بالا عمل کند.مدیرعامل شرکت مدیریت 
حوزه  در  مصنوعی  هوش  کاربرد  به  ایران  برق  شبکه 
مدیریت و کنترل شبکه برق اشاره کرد و افزود: هوش 
مصنوعی می تواند با نظارت برزمان و داده های واقعی 
که از شبکه دریافت می کند اختلالات و حوادثی را که 
در شبکه اتفاق می افتد را به صورت زمان واقعی شناسایی 
نماید و شرایط را تحلیل و  اعلام هشدار نماید و در نهایت 
با  یک تصمیم آگاهانه در فرایند کنترل شبکه برق کمک 
کند.رجبی مشهدی با اشاره به وعده وزارت نیرو در دولت 
سیزدهم برای افزایش ۴۵۰۰ مگاوات انرژی تجدید پذیر 
در شبکه برق کشور گفت : هوش مصنوعی می تواند در 
زمینه برنامه ریزی، مدیریت و تولید انرژی های تجدید 
پذیر به ما کمک کند که در آینده ذخیره سازی انرژی 
افزوده شود. به شبکه  تولید سنتی هم  منابع  دیگر  و 

سخنگوی صنعت برق به قابلیت های هوش مصنوعی در 
برنامه ریزی، افزایش قابلیت اطمینان، افزایش بهره وری 
و پایداری شبکه اشاره کرد و گفت: از چالش هایی که در 
حال حاضر در حوزه برنامه ریزی شبکه داریم، میتوانم به 
تقاضای رو به رشد زیر ساخت های قدیمی، محدودیت 
نقدینگی، نگرانی های زیست محیطی و موضوع پایداری 
شبکه اشاره کنم که هوش مصنوعی با توجه به  توانایی 
تحلیل داده ها در حجم بالا می تواند در تصمیم گیری 
آگاهانه در حوزه برنامه ریزی، تحلیل و پیش بینی صحیح 
در حوزه تقاضای انرژی و تحلیل و پیش بینی در خصوص 
خرابی های تجهیزات و یا مشکلاتی که برای شبکه ممکن 
است بوجود بیاید کمک کند.رجبی مشهدی با بیان اینکه 
هوش مصنوعی در حوزه بازار برق هم می تواند مفید باشد 
گفت: در تحلیل داده های بازار برق و ارائه پیش بینی از 
روند خرید و فروش و قیمت برق در بازار علاوه بر بحث 
نظارت بر بازار و اطمینان از انطباق شرایط بازار با قوانین 
موجود، هوش مصنوعی، می تواند تمامی این فرآیندها را 
به درستی بهبود بخشد.سخنگوی صنعت برق ادامه داد: 
در حوزه بهره برداری شبکه هم موضوع مدیریت دارایی و 
مدیریت چرخه عمر بسیار با اهمیت خواهد بود و خروج 
هر تجهیز در شرایط بحرانی علاوه بر تحمیل هزینه اضافی 
تعمیرات ممکن است، محدودیت هایی را هم در شبکه 
ایجاد کند و قابلیت اطمینان شبکه را هم کاهش دهد. به 
همین دلیل ما باید از تجهیزاتی که هم اکنون در شبکه 
برق داریم به نحو احسن استفاده کنیم و هوش مصنوعی 
می تواند با تحلیل داده های گذشته و دریافت داده های 
نظارتی که ما بر یک تجهیز داریم  و استفاده از مدل های 
پیش بینی کننده، روند تجهیز و نگهداری را برای ما بهینه 
کند.وی افزود: علاوه بر این هوش مصنوعی قادر است 
روشهای تعمیر و نگهداری پیش دستانه ای را پیشنهاد 
دهد تا قبل از اینکه تجهیز به آستانه بحرانی برسد و یا از 
مدار خارج شود با استفاده از روش پیش دستانه هم هزینه 
کمتری را متحمل شویم و هم زمان تعمیرات برای ما 
کوتاه تر شود و از این طریق علاوه بر این که عمر تجهیز را 
افزایش می دهیم قابلیت اطمینان شبکه هم افزایش می 
یابد.رجبی مشهدی با بیان اینکه در حوزه امنیت شبکه، 
هوش مصنوعی می تواند در محافظت از شبکه و تجهیزات 
آن نقش مهمی داشته باشد گفت : محافظت از داده های 
شبکه و مشتریان نیز موضوع مهم دیگر است  علاوه بر این 
هوش مصنوعی توانایی شناسایی ترافیک های غیر عادی 
که ممکن است در اثر حوزه سایبری صورت گرفته باشد را 
شناسایی کند این قابلیت را دارد که نفوذ و ناهنجاریهایی 
را که ممکن است در شبکه بوجود بیاید را به صورت زمان 
واقعی شناسایی نماید و امکان پاسخگویی سریع را فراهم 
کند.رجبی مشهدی در ادامه با اشاره به شرایط ناترازی 
موجود در صنعت برق اشاره و تصریح کرد با کمک هوش 
مصنوعی می توانیم پیش بینی دقیق تری از تقاضا و 
بار شبکه داشته باشیم و با برنامه ریزی بهتر، در نظارت 
زمان واقعی قادر خواهیم بود  نظارت  دقیق تری بر روی 
شبکه داشته باشیم و احتمالا کمبودهای قریب الوقوعی 
که ممکن است ایجاد شود را سریع تر تشخیص دهیم و 
متناسب با آن مکانیزم های پاسخگویی بار را فراخوانی 
کنیم.وی گفت: در حوزه مکانیزم های پاسخگویی بار یکی 
از قابلیت های هوش مصنوعی این است که بتوانیم تعامل 
بهتری را با مصرف کنندگان داشته باشیم و یا برنامه های 
تشویقی بهتری را بتوانیم پیشنهاد دهیم، در واقع با کمک 
هوش مصنوعی می توانیم تصمیم بگیریم که مدیریت بار 

را در کدام نقطه و به چه صورت، بهینه تر انجام دهیم.

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی با تشریح 
جزئیات پرداخت مالیات صاحبان مشاغل خانگی، هدفگذاری ایجاد 
اشتغال در حوزه مشاغل خانگی برای سال ۱۴۰۲ را ۱۵۰ هزار شغل 
عنوان کرد و گفت: سال قبل بیش از ۱۰۳ هزار شغل خانگی ایجاد و 
۲۱۸ مجوز مشاغل خانگی صادر کردیم.آزیتا همتیان با اشاره به امضای 
تفاهم نامه بانک رفاه کارگران و بانک قرض الحسنه مهر ایران در چهل و 
هشتمین نشست ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی گفت: در 
حوزه مشاغل خانگی طی دو سال گذشته در راستای آنچه که از سال 
۱۳۸۹ در قانون مشاغل خانگی دیده شده به دلیل نوع نگاه و حمایت 
دولت سیزدهم به این مقوله و همچنین جامعه هدف ما که زنان هستند 
رشد و شکوفایی خوبی را شاهد بودیم.وی افزود: خوشبختانه گام اول 
در راستای تسهیل گری صدور مجوزها برداشته شد و برنامه عملیاتی 
ما تا پایان سال بحث توسعه بازار محصولات مشاغل خانگی است که 

در این راستا تلاش کردیم در جلسه قبلی ستاد ساماندهی و حمایت 
از مشاغل خانگی تفاهم نامه ای را با دو بانک به امضا برسانیم تا هرچه 
سریع تر با کمک این دو بانک تسهیلات لازم را برای متقاضیان فراهم 
کنیم.همتیان که در یک برنامه رادیویی سخن می گفت،  تصریح کرد: 
درصددیم که در قالب این تفاهم نامه در راستای طراحی سکوی فروش 
و خرید تضمینی محصولات تولیدی از ابزارهای مالی این دو بانک هم 
برای تولید کنندگان و هم خریداران خرد و عمده استفاده کنیم.تا پایان 
سال ۱۴۰۰ تعداد رشته های خانگی نزدیک به ۳۵۸ رشته بود که 
اکنون به ۵۱۲ رشته رسیده و در جلسه قبلی ستاد ساماندهی مشاغل 
خانگی ۱۰۰ رشته جدید مصوب شد.رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و 
حمایت از مشاغل خانگی با بیان اینکه در حوزه توسعه مشاغل خانگی و 
افزایش و کاهش رشته های خانگی نیازمند تمرکز و کار بیشتر هستیم، 
اظهار کرد: تا پایان سال ۱۴۰۰ نزدیک به ۳۵۸ رشته خانگی داشتیم که 

اکنون به ۵۱۲ رشته رسیده و در جلسه قبل ستاد نیز ۱۰۰ رشته جدید 
را مصوب کردیم که مطابق با فعالیت هایی است که در سایر کشورها 
در ردیف رشته های مشاغل نو قرار می گیرند.وی با اشاره به حمایت 
مالی از متقاضیان مشاغل خانگی گفت: یکی از مدل های حمایت ما 
بحث تسهیلاتی است که اختصاص می دهیم. همه ساله بانک مرکزی 
اعتبارات مورد نیاز را در اختیار ما می گذارد و ما آن را در استان ها 
توزیع می کنیم اما یکی از وظایف ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
استان ها این است که بر اساس مزیت های منطقه ای بررسی می کنند 
و رسته هایی که جدید و نو است و قابلیت توسعه دارد شناسایی و 
متقاضیان را به این سمت سوق می دهند.به گفته همتیان بسیاری از 
رشته ها ممکن است بازار نداشته و در برخی استان ها اشباع شده باشند 
که باید با یکسری رسته های جدید جایگزین شوند و به پایدارسازی 
برسند.رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی 

از انجام نظارت های پسینی و پیشینی در خصوص صاحبان کسب و 
کارهای خانگی خبر داد و گفت: در حال حاضر افراد متقاضی می توانند 
از طریق درگاه ملی مجوزهای کشور، مجوزها را به صورت آنی دریافت 
کنند و از طریق مراجعه به ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان 
خود در سامانه درخواست تسهیلات را به ثبت برسانند. همچنین از 
طریق سازمان آموزش فنی و حرفه ای و ادارات تابعه آن در شهرستان ها 
آموزش های مهارتی لازم را ببینند و گواهینامه مهارتی دریافت کنند.

وی درعین حال درباره پرداخت مالیات از سوی صاحبان مشاغل خانگی 
تاکید کرد: مالیات یک مسئولیت تضامنی است و طبق ماده قانون در 
جایی لحاظ شده که باید پرداخت شود ولی در حوزه مشاغل خانگی 
آنچنان مالیاتی شامل حال افراد نمی شود؛ مهم این است که تا قبل از 
پایان سال مالیاتی، خوداظهاری را از طریق سامانه سازمان امور مالیاتی 

تکمیل کنند.

وزارت راه و شهرسازی به بانک مرکزی پیشنهاد داده تا 
۸۰ هزار میلیارد تومان به تسهیلات کمک ودیعه مسکن 
اختصاص دهد و به گفته  معاون وزیر راه و شهرسازی افزایش 
سقف تسهیلات فردی نیز در دستور کار قرار دارد. سال 
گذشته ۴۰ هزار میلیارد تومان برای پرداخت تسهیلات 
کمک ودیعه مسکن از سوی بانک مرکزی به تصویب رسید 
که نسبت به سال قبل از آن دو برابر شد. سقف تسهیلات 
ودیعه مسکن نیز در تهران ۲۰۰، مراکز استان ها ۱۵۰ و سایر 

شهرها ۱۰۰ میلیون تومان است.
پرداخت  بانک ها در  برخی  بعضا سخت گیری های  البته   
هادی  می شود.اخیرا  متقاضیان  گلایه  باعث  اجاره  وام 
مکاتبه  از   - شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون  ـ  عباسی اصل 
وزارت راه و شهرسازی با بانک مرکزی برای افزایش سهمیه 
و میزان تسهیلات ودیعه مسکن خبر داده و گفته است: 
افزایش تسهیلات  برای  پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی 

ودیعه مسکن به ۸۰ همت به بانک مرکزی ارائه شده و باید 
در شورای پول و اعتبار در خصوص این پیشنهاد تصمیم 
گیری شود. همچنین از دیگر پیشنهادهای ارائه شده افزایش 
سقف تسهیلات فردی ودیعه مسکن است که این مورد نیز 
همزمان با افزایش تسهیلات ودیعه مسکن بررسی خواهد 

شد.
به  منابع  تامین  با  کرده  تلاش  دولت  آن که  وجود  با 
مستاجران کمک کند، عملکرد برخی بانک ها در پرداخت 
اواسط  است.  داشته  پی  در  را  مسئولان  انتقاد  اجاره  وام 
امسال حسین جنتی - مدیر کل راه و شهرسازی استان 
تهران - گفت که چیزی قریب به یک هشتم متقاضیان 
دریافت وام اجاره موفق به اخذ این تسهیلات شده اند. او 
یکی از مهم ترین ارکان هزینه در سبد خانوار تهرانی ها را 
اجاره  بهای مسکن دانست و گفت: مقرر است در دولت 
سیزدهم در این خصوص کارگشایی بیشتری صورت گیرد. 

بنابراین بانک های عامل )بیش از ۲۰ بانک پرداخت کننده( 
باید همگام تر با مردم و دولت در این زمینه حرکت کنند.طی 
سال های اخیر در کنار موانع سیستم بانکی در پرداخت وام 
اجاره، مستاجران با مشکلات دیگری همچون عدم همراهی 
صاحب خانه ها برای دریافت کد رهگیری و دریافت مبالغ 
قابل توجه از سوی بنگاه های املاک برای ارائه کد رهگیری 
توسط دولت  بودند؛ موضوعی که در سال جاری  مواجه 
برطرف و شرایط برای دریافت کد رهگیری رایگان فراهم 
شد.آن طور که وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده تاکنون 
۳۷ هزار و ۵۷۳ قرارداد در سامانه املاک و مستغلات بین 
موجران و مستاجران منعقد شده و این تعداد توانسته اند کد 

رهگیری رایگان از این سامانه دریافت کنند.
متقاضیان برای دریافت کد رهگیری قرارداد اجاره باید به 
رایگان  ثبت  »سامانه  قسمت   amlak.mrud.ir سامانه

اجاره مسکن« مراجعه کنند.

احتمال افــزایش وام اجــاره

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی مشاغل خانگی:

رشته های جدید جایگزین رشته های فاقد بازار می شوند

زهره ترکمانی: مدیر مخابرات استان مرکزی ازهدف گذاری 
حفاری ۴۰۰ کیلومتری برای اتصال به شبکه فیبرنوری تا 
پایان امسال در استان خبر داد .به گزارش پیشرو ،علیرضا 
لطفی در جمع خبرنگاران با اعلام این خبر گفت : بیش 
از ۶۰۰ هزار مشترک تلفن ثابت در استان وجود دارد که 
حدود ۱۴۰ هزار نفر از این مشترکان از پهنای باند اینترنت 
تلفن خانگی استفاده می کنند .وی یکی از مزایای استفاده از 
اینترنت در بستر فیبر نوری را سرعت چند ۱۰ برابری نسبت 
به سرعت موجود عنوان کرد و افزود : با هدف بهره مندی 
مشترکان از این فرصت  نزدیک به ۵۰۰ نقطه به شبکه ملی 
اطلاعات متصل شده که با گسترش شبکه امیدواریم این رقم 
تا پایان سال به ۶۵۰ نقطه برسد .لطفی خاطرنشان کرد: حدود 
سه هزار مشترک از خدمات اینترنت فیبر نوری در مناطق 
صنعتی اراک و ساوه استفاده می کنند و تا پایان سال، ۵۰ هزار 
ظرفیت استفاده از مشترک فیبر نوری در بیش از ۱۵ شهر 
ایجاد می شود .مدیر مخابرات استان مرکزی با اشاره به اینکه 
بالغ بر ۲۰ سال است در ایران از فیبر نوری استفاده می شود 

، تصریح کرد : با گسترش شبکه اکنون حجم خوبی از کابل 
های فیبر نوری در کشور و استان مرکزی وجود دارد .لطفی  
متذکر شد  : شرکت مخابرات ایران در استان مرکزی ۴ هزار 
و ۷۳۲ کیلومتر فیبر دارد که ۱۲۴۲ کیلومتر آن شهری است، 
۲۴۰۰ کیلومتر آن در ۲۵۹ روستاست و ۱۰۹۰ کیلومتر بین 
شهری  می باشد .وی خاطرنشان کرد: کاربرد فیبر نوری در 

روستاها برای انتقال اطلاعات است و در روستا سرویس خانگی 
وجود ندارد .وی در ادامه افزود :  در استان مرکزی ۶۰۴ هزار 
خط تلفن وجود دارد که ۳ هزار و ۳۴۳ مورد آن در ۱۴ شهر 
متصل به فیبر نوری هستند. مشترکان دیتا در استان نیز ۱۵۲ 
هزار مشترک است که ۳۳۴۳ مورد آن اف تی تی اچ است 
.لطفی خاطرنشان کرد : در راستای توسعه شبکه فیبررسانی 
به منازل و شبکه ملی اطلاعات، ۲۶۵ کیلومتر فیبررسانی در 
۲۲ شهر در سال جاری انجام شده که امیدواریم  ازرقم ۹۷ 

کیلومتر سال گذشته تا پایان سال به ۴۰۰ کیلومتر برسد .
به گفته این مقام مسئول اجرای هر یک کیلومتر فیبر نوری 
به طور متوسط ۴۰۰ تا ۴۵۰ میلیون تومان هزینه در بر دارد 
که در شهر اراک ۶۰۰ کیلومتر فیبر مورد استفاده قرار دارد .

مدیر مخابرات منطقه مرکزی خاطرنشان کرد:  صرف این 
هزینه ها با هدف ارائه خدمات بیشتر و بهتر به مشترکان 
است ، اما مطالبات شرکت همواره وجود داشته که در این 
میان  بیشترین بدهکاری را دولتی ها به مجموعه مخابرات 

منطقه مرکزی دارند .

مدیر مخابرات استان مرکزی خبرداد:

هدف گذاری حفاری ۴۰۰ کیلومتری اتصال به شبکه فیبرنوری 
تا پایان امسال در استان مرکزی

آگهی مفقودی
دفترچه ثبت ساعت رانندگی پایه 
سریال ۴/۲۱۳۸۵  به شماره  دوم 
بنام آقای مهدی میار فرزند قدرت 
 ۴۸۳۹۷۷۱۸۲۰ ملی  کد  به  الله 
اعتبار  درجه  از  و  گردیده  مفقود 

ساقط می باشد .

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی برابر ماده 3 و ماده 13 آیین نامه 
قانون تعیین تکلیف 

 ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۶۵۳۷ شماره  رای  برابر 
هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
بلامعارض کلاسه  مالکانه  ثبتی تصرفات  واحد  در 
آقای  تقاضای   ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۱۲۷
علیرضا جهان تیغ به شماره شناسنامه و کد ملی 
جانمحمد  فرزند  کلاله  از  صادره   ۴۸۶۰۷۰۴۸۰۰
بمساحت  در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
۱۸۴۳۰ متر مربع از پلاک شماره ۱۵۰- اصلی واقع 
در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان طبق 
رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی جانمحمد 
جهانتیغ به متقاضی دارد لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز اگهی می شود 
از این روز اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین اگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با 
ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به 
مرجع ثبتی ، دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح 

قضائی تقدیم نماید  شناسه اگهی ۱۵۸۸۸۰۰
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۸/۱

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۸/۱۶
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک

 منطقه یک گرگان 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک همدان- ناحیه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۶۰۰۱۰۰۱۰۶۱مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۷ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک 
همدان- ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ولی قمری فرزند صفرعلی به شماره 
شناسنامه ۱۶۲ صادره از بهار در یک و نیم دانگ مشاع ازششدانگ قسمتی از یک باب خانه پلاک 
باقیمانده ۷ اصلی جهت الحاق به پلاک ثبتی ۷/۳۶۴۶ اصلی به مساحت ۷۸/۴۵ متر مربع واقع 
در حومه بخش سه همدان به نشانی شهرک الوند ، کوی آفتاب، ۱۰ متری یاسر۳، خریداری مع 
الواسطه از مالک رسمی آقای مهدی مظاهری محرز گردیده است.  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. / شناسه آگهی: ۱۵۸۹۷۳۶ تاریخ انتشار نوبت 

اول: ۱۴۰۲/۰۸/۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۱۶

 رضا شیرخانی خرم   رییس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک همدان- ناحیه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۶۰۰۱۰۰۱۰۶۲مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۷ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک 
همدان- ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی قمری فرزند صفرعلی به شماره 
شناسنامه ۱۲ صادره از بهار در یک و نیم دانگ مشاع ازششدانگ قسمتی از یک باب خانه پلاک 
باقیمانده ۷ اصلی جهت الحاق به پلاک ثبتی ۷/۳۶۴۶ اصلی به مساحت ۷۸/۴۵ متر مربع واقع 
در حومه بخش سه همدان به نشانی شهرک الوند ، کوی آفتاب، ۱۰ متری یاسر۳، خریداری مع 
الواسطه از مالک رسمی آقای مهدی مظاهری محرز گردیده است.  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ شناسه آگهی: ۱۵۸۹۷۶۱ 
  تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۱۶

 رضا شیرخانی خرم -رییس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک همدان- ناحیه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۶۰۰۱۰۰۱۰۶۳مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۷ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک همدان- 
ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جعفرقمری فرزند صفرعلی به شماره شناسنامه 
۴۵ صادره از بهار در یک و نیم دانگ مشاع ازششدانگ قسمتی از یک باب خانه پلاک باقیمانده ۷ 
اصلی جهت الحاق به پلاک ثبتی ۷/۳۶۴۶ اصلی به مساحت ۷۸/۴۵ متر مربع واقع در حومه بخش سه 
همدان به نشانی شهرک الوند ، کوی آفتاب، ۱۰ متری یاسر۳، خریداری مع الواسطه از مالک رسمی 
آقای مهدی مظاهری محرز گردیده است.  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد./ شناسه آگهی: ۱۵۸۹۷۴۵   
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۱ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۱۶  

 رضا شیرخانی خرم - رییس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک همدان- ناحیه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۶۰۰۱۰۰۱۰۶۴مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۷ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ملک همدان- ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مجید قمری فرزند صفرعلی 
به شماره شناسنامه ۴۰۴۰۰۲۰۰۰۶ صادره از بهار در یک و نیم دانگ مشاع ازششدانگ 
قسمتی از یک باب خانه پلاک باقیمانده ۷ اصلی جهت الحاق به پلاک ثبتی ۷/۳۶۴۶ اصلی 
به مساحت ۷۸/۴۵ متر مربع واقع در حومه بخش سه همدان به نشانی شهرک الوند ، کوی 
آفتاب، ۱۰ متری یاسر۳، خریداری مع الواسطه از مالک رسمی آقای مهدی مظاهری محرز 
گردیده است.  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. شناسه آگهی: ۱۵۸۹۷۳۳  تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۱۶

 رضا شیرخانی خرم 
رییس ثبت اسناد و املاک



 تلفن سازمان آگهی ها
011-33304401-3    011-33300231-3 

صاحب امتیاز:شرکت وارش          مدیر مسئول: لیلا وریجی

دفتر ساری:خیابان قارن-کوچه قارن 6-ساختمان وارش

روزنامه صبح ایران 

روابط عمومی و سازمان آگهی ها :  011-33300231-3

تلفکس:011-33304401-3      
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زیرنظر شورای نویسندگان

22ربیع الثانی 1445 7نوامبر2023   شماره4852 سه شنبه 16آبان 1402 
           پیشرو

آگهی مزایده فروش خودروهای دولتی)) نوبت دوم  ((

شناسه آگهی: 1597808        میم الف -1

ساعت و محل بازدید: 
شرکت کنندگان می توانند جهت بازدید همه روزه از مورخ 1402/08/15 لغایت 1402/09/1 از ساعت 8 الی 14 بجز روزهای تعطیل به نشانی گرگان –  خیابان شهید بهشتی – بهشت 8 – اداره کل ورزش و جوانان گلستان 

مراجعه نمایند . 
مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده:

بصورت سپرده واریزی به میزان 10 درصد مبلغ کل پیشنهادی وجه نقد واریز به حساب سپرده شماره ir200100004078005507925350   با شناسه واریز970128578214000260000000000000  نزد بانک ملی به نام سپرده 
اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان واریز و اصل فیش واریزی بهمراه سایر مدارک ضمن بارگزاری در سامانه در پاکت الف تحویل دبیرخانه اداره کل گردد.

تاریخ انتشار اسناد در سامانه ستاد :  از ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ 1402/08/15 
 مهلت دریافت اسناد مزایده:  از ساعت 9 صبح روز چهارشنبه مورخ 1402/08/17 تا روز یک شنبه   مورخ 1402/08/21   

مهلت تسلیم پیشنهاد قیمت  :   حداکثر تا پایان وقت اداری روز  پنج شنبه  مورخ 1402/09/2      
زمان بازگشایی پیشنهاد قیمت  :   تاریخ بازگشایی مورخ 1402/9/4 ساعت 8 صبح

       اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان

اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان در نظر دارد به استناد مجوز شماره 128/11654 مورخ 1402/08/03  کمیسیون ماده 2 لایحه قانونی نحوه استفاده از خودروهای دولتی از طریق مزایده عمومی یک 
مرحله ای تعداد 6 دستگاه خودرو به شرح ذیل را از طریق  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به خریداران واجد صلاحیت به فروش برساند. تمامی مراحل برگزاری مزایده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( 

به نشانی ))www.Setadiran.ir انجام خواهد شد ولازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی در سامانه ستاد مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت توکن جهت شرکت در مزایده محقق سازند.

شهرداری محمدیه به استناد مجوز  به شماره های  1402/10 / م/ ش مورخ 1401/3/11   و 226و1402/225/م/ ش مورخ 1402/07/12 و61/م/ش 
/1402 مورخ 1402/02/21 شورای اسلامی شهر محمدیه در نظر دارد نسبت به اجاره اموال غیر منقول به تعداد 8 مورد  مطابق جدول  را  با مشخصات 
و شرایط  ذیل  را از طریق  مزایده  عمومی  بصورت اجاره به مدت یکسال وفقط  فرهنگسرای شهید رجایی ) ردیف 7 جدول (  به مدت سه سال با در 
نظر گرفتن افزایش هر سال برابر نظر کارشناس رسمی داد گستی  واگذار نماید لذا متقاضیان میتوانند از در گاه سامانه تدارکات الکترو نیکی دولت مزایده 

5002005118000013  بشرح ذیل  اقدام نمایند: 
1- کلیه مراحل برگزاری  مزایده از دریافت اسناد  مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گر و باز گشایی پاکت ها از طریق در گاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
) ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مزایده گذار در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و در 

یافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند . 
2- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است .

3- هزینه نشر آگهی و سامانه ستاد  به عهده برنده مزایده میباشد  .
4- درصورتیکه برندگان اول و دوم و سوم حاضر به انعقاد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد

5- شرکت کنندگان میبایست ) مطابق جدول  ذبل(  مبلغ اعلامی را بعنوان سپرده شرکت در مزایده بصورت نقدی به حساب شماره 3100002331001 
نزد بانک ملی شعبه محمدیه واریز و  یا ضمانت نامه بانکی ) حداقل سه ماه دارای اعتبار باشد (  تهیه و اصل آن را در پاکت الف مطابق با شرایط قید شده 

در اسناد مزایده ارائه نمایند .
6- متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مزایده به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه نمایند .

7- تاریخ انتشار مزایده در سامانه تاریخ 1402/08/16 می باشد .
8- مهلت زمانی دریافت اسناد  مزایده از سایت ، تا ساعت  16 روز دو شنبه 1402/08/22می باشد .

9- مهلت زمانی ارائه پیشنهادتا ساعت 16روز دو  شنبه مورخ  1402/09/06 باشد  .   
10- زمان باز گشایی پاکات ساعت 8صبح روز سه شنبه مورخ 1402/09/07  میباشد.

11- واگذاری غرفه ها ) ردیف 6 جدول ذیل (به افراد و مبلغ اجاره بها ء بالا سری  با هماهنگی و نظارت  شهرداری میباشد
12- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد ) سامانه ستاد (  مزایده مندرج می باشد.

13- اطلاعات تماس دستگاه مزایده گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده  و ارائه پاکت های 
الف – آدرس : استان قزوین شهر محمدیه بلوار امام حسین )ع( شهرداری محمدیه و تلفن 02832562700 

ب- اطلا عات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737و85193768 -021

))جدول املاک مورد اجاره شهرداری ((

نوبت اول : مورخ 1402/08/09
نوبت دوم : مورخ 1402/08/16                                                                                        

نوبت دوم                                                                                

روابط عمومی شهرداری محمدیه شناسه اگهی :1593478

     ))آگهی   مزایده  عمومی ((

شماره کاربری ردیفردیف 
ملک 

مساحت  متر مربع

همکف 

قیمت کارشناسی

سالیانه  ریال

مبلغ سپرده شرکت 
در مزایده  ریال

50/000/000 ریال384/000/000ریال 28 متر مربعب- 4 تجاریشهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال1

50/000/000 ریال384/000/000ریال 28 متر مربعب- 2تجاریشهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال2

50/000/000 ریال408/000/000ریال 28 متر مربعب- 1تجاریشهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال3

50/000/000 ریال408/000/000ریال 28 متر مربعالف- 5تجاریشهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال4

50/000/000 ریال432/000/000ریال 60 متر مربع----بوفهشهر محمدیه  منطقه 6 داخل پارک تمدن به مدت یکسال 5

25 عدد غرفه بصورت یکجا به مدت یکسال به شکل اسپیس هر کدام به مساحت 12 متر 6
مربع   بشکل پیش ساخته  واقع در ناحیه شهری مهرگان بربلوار ولیعصر )عج( بصورت 

یکجا مطابق اسناد مزایده

360/000/000ریال7/200/000/000ریال هرکدام 12 متر مربع----غرفه 

اجاره سالن ورزشی  چند منظوره پوریا ولی واقع در ناحیه شهری مهرگان زون A2 بلوار 7
امام رضا )ع( عرصه  به مساحت 1620 متر مربع  به همراه متعلقات و انشعابات و تمامی 

تجهیزات موجود هزینه های حفظ و نگهداری و تعمیرات جزئی نیروی انسانی و انشعابات 
به عهده مستأجر میباشد مطابق اسناد مزایده

150/000/000ریال1/980/000/000ریال1620 متر مربع---ورزشی

فرهنگسرای شهید رجائی با کاربری فرهنگی واقع در شهر محمدیه منطقه 3 جنب  8
دادگستری به مدت سه سال  با در نظر گرفتن افزیش قیمت سالانه بر اساس نظریه کار 
شناسی روز به همراه متعلقات و انشعابات و تمامی تجهیزات موجود هزینه های حفظ و 

نگهداری و تعمیرات جزئی نیروی انسانی و انشعابات به عهده مستأجر میباشد مطابق 
اسناد مزایده

ساختمان بصورت ---فرهنگی 
چهار طبقه ) زیر 

زمین ، همکف و دو 
طبقه بالای همکف 
( جمعا به مساحت 

1270 متر مربع

150/000/000ریال 2/160/000/000ریال

با تقلید از شبکیه؛

تراشه زیستی 
جایگزین چشم 
انسان می شود

یک گروه بین المللی به رهبری فرانچسکا سانتورو،  یک 
تراشه زیستی هوشمند ابداع کرده اند که از شبکیه چشم 
انسان تقلید و فرصت های جدیدی در حوزه بیوالکترونیک 

ایجاد می کند.
 شبکیه یک لایه بافت عصبی در پشت چشم است که 
نقشی مهم در فرایند بصری دارد. این بخش کلیدی از 
چشم مسئولیت تبدیل نور به سیگنال های الکتریکی دارد 
که به مغز منتقل می شوند و به انسان توانایی دیدن و درک 
تصاویر را می دهند. تراشه زیستی جدید همین فرایند را 
بازسازی می کند.سانتورو پروفسور دانشگاه RWTH آخن 
در این باره می گوید: نیمه رسانای ارگانیک ما تشخیص می 
دهد چه میزان نور داخل آن افتاده است. مشابه این رویداد 
در چشم انسان روی می دهد. میزان نوری که به دریافت 
های کننده نور سازنده برخورد می کند در نهایت تصویر 
را در مغز می سازد.تراشه زیستی جدید براساس مولکول 
های حساس به نور و پلیمرهای رسانا ساخته شده که می 
توان آن را برای تقلید از مدارهای بصری شبکیه استفاده 
کرد. در آینده این روند می تواند ترکیب بین ایمپلنت ها و 

بدن انسان را تسهیل کند.
زیرا تراشه زیستی مذکور به طور کامل از مواد ارگانیک 
غیرسمی ساخته شده و با کمک یون ها کار می کند که با 
اتم ها یا مولکول ها باردار شده اند. در نتیجه می توان آن 
را بهتر از قطعات نیمه رسانای سنتی مبتنی بر سیلیکون 
در سیستم های زیست شناختی به کار برد . این نیمه 
رساناهای سیلیکونی سنتی انعطاف پذیر نیستند و فقط 
عملیات های الکترونی انجام می دهند.سانتورو در این باره 
گفت: سلول های بدن ما به طور خاص از یون ها برای 
کنترل فرایندهای خاص و تبادل ارتباطات استفاده می 
کنند.او و همکارانش اکنون مشغول فعالیت روی روش 
های جایگزینی برای تراشه های بیو الکترونیکی هستند تا 
با بافت بدن انسان به خصوص سلول های سیستم عصبی 
ارتباط برقرار کنند. پلیمرهای زیستی که محققان برای 
ساخت شبکیه مصنوعی به کار بردند برای این کاربرد 
بسیار مناسب هستند زیرا نه تنها توانایی تقلید ساختارهای 
سه بعدی سلول های عصبی دارند بلکه قابلیت هایی مانند 

پردازش و ذخیره اطلاعات را نیز دارند.

بین الملل

گزارشگر حقوق بشر سازمان ملل:

اسرائیل علیه یک ملت در یک 
سرزمین اشغال شده می جنگد

گزارشگر حقوق بشر سازمان ملل در فلسطین اشغالی تصریح کرد که 
رژیم صهیونیستی نه با یک کشور بلکه با یک ملت در سرزمین اشغال 
شده آن ها می جنگد.گزارشگر حقوق بشر سازمان ملل در فلسطین 
اشغالی در گفتگو با الجزیره تاکید کرد: ما شاهد فروپاشی سیستم های 
بهداشتی در غزه هستیم و این مساله نشان دهنده حجم فاجعه کنونی 
در این منطقه است.وی در ادامه افزود: اسرائیل با یک کشور دیگر نمی 
جنگد بلکه با یک ملت در یک سرزمین اشغال شده می جنگد.از سوی 
دیگر آژانس آن روا وابسته به سازمان ملل اعلام کرد: ما به دلیل قطع 
راه های ارتباطی نمی توانیم با نیروهای خود در غزه تماس برقرار کنیم.

در همین راستا سازمان بهداشت جهانی نیز تاکید کرد: ما نسبت به قطع 
مجدد راه های ارتباطی و تماس ها در نوار غزه همزمان با حملات شدید 
علیه این باریکه به شدت نگران هستیم.2 روز قبل نیز نهادهای وابسته 
به سازمان ملل در بیانیه مشترک با انتقاد از وضعیت انسانی در غزه، 
خواستار توقف جنگ در این باریکه شدند.در این بیانیه آمده است: بیش 
از نیمی از ساکنان غزه در شرایطی سخت و ناگوار در مراکز آژانس آن روا 
وابسته به سازمان ملل بدون دسترسی به آب و غذای کافی اسکان داده 
شدند.براساس بیانیه یاد شده، بمباران های اسرائیل موجب توقف خدمات 

بهداشتی و درمانی به مادران و نوزادان تازه به دنیا آمده شده است.

گزارش آحارونوت از تنش جدی 
اسرائیل و آمریکا بر سر بمباران غزه!

یدیعوت آحارونوت در گزارشی به اذعان اکثر رسانه های عبری نوشت: 
روابط اسرائیل و کاخ سفید در روزهای اخیر بر سر مناقشه بمباران گسترده 
غزه و رقبای سنتی آمریکا در منطقه به سردی و خصومت گراییده است.
روزنامه عبری یدیعوت آحارونوت در گزارشی با اشاره به مناقشه جدی 
میان مسئولان اسرائیلی با مقامات کاخ سفید بر سر افزایش بمباران نوار 
غزه نوشت: در روزهای اخیر، به گواه رسانه های اسرائیلی، روابط تل آویو 
با واشنگتن به دشمنی و خصومت مبدل شده است.بر پایه این گزارش، 
روزنامه عبری در تحلیلی درباره تشریح سیاست خارجی کنونی آمریکا در 
خاورمیانه نوشت: دولت آمریکا در ارزیابی اوضاع جاری در منطقه مرتکب 
خطا شده است و گمان می کنند با اصرار بر آتش بس انسانی و سوخت 
رسانی به غزه می تواند جایگاه سیاسی خود را در خاورمیانه تثبیت کند.این 
روزنامه صهیونیستی افزود: فشارهای آمریکایی ها نتیجه عکس خواهد داد 
و ارتش را ناچار به انجام حملات فوری برای کسب امتیاز حداکثری پیش 
از آتش بس خواهد کرد و انتظار می رود شمار کشته ها و قربانیان جنگ 
افزایش یابد.یدیعوت آحارونوت با انتقاد از عملکرد واشنگتن در قبال جنگ 
غزه ادامه داد که واشنگتن به دنبال برقراری آتش بس و ثبات در خاورمیانه 
به ضرر سیاست های تل آویو است تا اهداف خود در جنگ اوکراین در 
مصاف با روسیه و از سوی دیگر، هژمونی خود را در رقابت با چین حفظ 
کند.به نوشته آحارونوت، آمریکا فعلاً به خاورمیانه با ثبات و عاری از هرگونه 
درگیری برای بازیابی هژمونی از دست داده خود در در برابر رقیب خود، 
یعنی؛ چین و تا حدودی روسیه، رقیب دیگرش در قاره آسیا نیاز دارد.این 
روزنامه ادامه داد که اختلافات )سران صهیونیستی( علیه سیاست منطقه ای 
دولتمردان آمریکایی وارد فاز جدیدی شده است و پیش بینی می شود که 
شدت یابد.در همین راستا، جاسر مطر، تحلیلگر سیاسی روابط بین المللی 
در گفت وگو با وبگاه اسکای نیوز عربی گفت: کابینه نتانیاهو واشنگتن را 
در تنگنای سختی در انظار جهانی قرار داده است و از سویی، کاخ سفید 
در ابتدای آغاز درگیری با جدیت از تل آویو حمایت می کرد، اما اکنون، به 
علت کشتار گسترده غیرنظامیان در غزه در معرض فشار محافل داخلی و 

خارجی آمریکا قرار گرفته است.

فراخوان صدر برای تجمع در میدان 
التحریر ضد حضور بلینکن در عراق

در پی سفر وزیر خارجه آمریکا به عراق، مقتدی صدر با صدور فراخوانی 
خواستار تجمع فوری ساکنان بغداد در میدان التحریر شد. رهبر جریان 
صدر عراق از حامیان خود خواست تا به میدان التحریر در بغداد بروند تا 
سفر آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا به عراق را به صورت »مسالمت 
آمیز« محکوم کنند.بر پایه این گزارش، محمد صالح العراقی، از افراد 
نزدیک به مقتدی صدر و بازتاب دهنده مواضع وی در شبکه ایکس 
نوشت: برادران مؤمن، هرچه سریع تر به میدان التحریر بروند تا سفر 
وزیر خارجه شر بزرگ آمریکا را به صورت )مسالمت آمیز( محکوم کنند 
و تصاویر رهبران تروریسم بین المللی )بایدن و نتانیاهو( و کسانی که با 
کشتارها در غزه عزیز موافقت کرده اند، آتش بزنند.در همین حال، دفتر 
رسانه ای محمد شیاع السودانی، نخست وزیر عراق اعلام کرد که وی با 
آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا در بغداد دیدار و گفت وگو کرد. در 
دیدار السودانی و بلینکن در خصوص تحولات رخدادهای فزاینده در 
نوار غزه گفت وگو شد.در بیانیه دفتر نخست وزیر عراق آمده است که 
در این دیدار بر لزوم مهار بحران و تضمین عدم گسترش آن تاکید شد 
و نابسامان شدن وضعیت انسانی مردم فلسطین نیز مورد بررسی قرار 
گرفت و بر اهمیت هماهنگی و تلاش جهت رساندن کمک های غذایی 
و آب و وسایل درمانی و دیگر کمک های لازم جهت تأمین نیازهای 
انسانی مردم غزه تاکید شد.در همین حال، بلینکن بر تلاش ایالات 
متحده جهت رساندن کمک های انسانی به ساکنان غزه تاکید کرد و 
گفت که دولت کشورش تمایل دارد هماهنگی و همکاری دوجانبه با 

عراق به منظور تقویت ثبات منطقه ای و بین المللی ادامه یابد.
»بلینکن« با جلیقه ضد گلوله بغداد را ترک کرد

برخی گزارش های رسانه ای حاکیست وزیر امور خارجه آمریکا پس از 
دیدار با نخست وزیر عراق، بلافاصله به فرودگاه بغداد رفته و در حالی 

که جلیقه ضد گلوله به تن کرده بود، عراق را ترک کرد.

          اصلاحیه اگهی اداره کل ورزش و جوانان گلستان نوبت اول  
در اگهی مزایده فروش خودروهای دولتی نوبت اول ردیف 6   جدول اگهی جا مانده که در نوبت دوم قید شده  است.    شناسه آگهی: 1597808        میم الف -1

مبلغ تضمین ) ریال (قابلیت صدور سند و شماره گذاریرنگشماره شاسیمدلشماره پلاکنوع وسیله

1/000/000/000داردسفیدروغنی591390NAG090NPR70P00623-898الف11مینی بوس ایسوزو 1

500/000/000داردسفید59138637901786906947-717الف-12مینی بوس هیوندا2

50/000/000نداردبژ59138512201817-155الف-12سواری پژو 3405

50/000/000نداردمشکی591382S1412282108097-928الف-14سواری پراید4

50/000/000نداردسبز5913792920D001260-855الف-12وانت مزدا دوکابین5

50/000/000نداردسبز591387Nad088a329f100099-847الف-14مینی بوس مهسان6

مبلغ تضمین ) ریال (قابلیت صدور سند و شماره گذاریرنگشماره شاسیمدلشماره پلاکنوع وسیله

50/000/000نداردسبز591387Nad088a329f100099-847الف-14مینی بوس مهسان6


